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«Вместе с нашим народом мы разбили все попытки против  нашей демократии одну за другой»

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Yassıada Mahkemesi 
Yargılanıyor” temalı anma 
programında, “Kefenimizi giyerek 
çıktığımız kutlu yolculukta 
tehditlere, şantajlara asla boyun 
eğmedik. Milletimizle birlikte, 
sizlerle birlikte, demokrasimize 
yönelik teşebbüslerin hepsini tek 
tek bozguna uğrattık” dedi.

В памятной программе на тему «Суд 
Ясиады находится под судом» 
президент Эрдоган сказал: «Мы 
никогда не поддавались угрозам или 
шантажу на том благословенном пути, 
в который мы отправились, надевая 
саван. Вместе с нашим народом, 
вместе с вами мы разбили каждую 
попытку против нашей демократии 
одну за другой», — сказал он.

"TARİHDE BUGÜN" 
“Türk Dünyası olarak bizler, 
ecdadımızın bizlere bırakmış olduğu 
insanı yaşat ki, devlet yaşasın  
anlayışını lobi faaliyetlerimizle 
taçlandırmamız gerekiyor.”

"СЕГОДНЯ В 
ИСТОРИИ"
“Как тюркский мир, мы с помощью 
нашей лоббистской деятельности 
должны 
укрепить оставленную нам 
предками идеологию “Создай 
условия для людей, пусть 
государство процветает”.
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Al Jazeera muhabiri Ebu Akile'nin 
öldürülmesi UCM'ye yapılan  resmi 
şikayete eklenecek
İngiltere'de avukatlar, Filistinli gazetecilerin 
İsrail'de sistematik olarak hedef alınmasıyla ilgili 
Uluslararası Ceza Mahkemesine yapılan resmi 
şikayete Al Jazeera muhabiri Akile'nin İsrail 
askerlerince öldürülmesini de ekleyeceklerini 
açıkladı.

Убийство репортера Аль-Джазиры 
Абу Акиле будет приложено 
к официальной жалобе в МУС
Адвокаты в Англии объявили, что добавят убийство 
репортера Аль-Джазиры Акиле израильскими 
солдатами к официальной жалобе, поданной в 
Международный уголовный суд относительно 
систематических преследований палестинских 
журналистов в Израиле.

İtalyan gazetesi: Boris Johnson, 
AB'ye alternatif yeni bir ittifak 
sistemi öneriyor

“Milletimizle birlikte, demokrasimize yönelik  teşebbüslerin hepsini tek tek bozguna uğrattık”

Aliyev: Türkiye ile Azerbaycan'ın 
birliği, halklarımız için başlıca yol 
haritasıdır
Azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev, 
"Türkiye ile Azerbaycan'ın birliği, halklarımız 
için başlıca yol haritasıdır. Bölge ve dünya için 
de çok önemli etkendir." dedi.

Алиев: Союз Турции и 
Азербайджана – главная дорожная 
карта  для наших народов
Президент Азербайджана Ильхам Алиев 
сказал: «Союз Турции и Азербайджана 
является главной дорожной картой для 
наших народов. Это также очень важный 
фактор для региона и мира». сказал.
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İsrail'in Mescid-i Aksa baskınları 1967'den bu yana devam ediyor

İsrailli Yahudi yerleşimciler, Mescid-i Aksa'nın Müslümanlar ile 
Yahudiler arasında zamansal ve mekânsal olarak bölünmesi çağrıları 
gölgesinde 50 yılı aşkın süredir baskın girişimlerini aralıksız 
sürdürüyor.
Израильские налеты на мечеть Аль-Акса продолжаются с 1967 
года.
Уже более 50 лет израильские еврейские поселенцы продолжают 
свои попытки совершать непрерывные набеги в тени призывов к 
временному и пространственному разделению Масджид аль-Акса 
между мусульманами и евреями.                                      Sayfa 12/ Page 13

Итальянская газета: Борис 
Джонсон предлагает ЕС новую  
альтернативную систему 
союзов               Sayfa 8/ Page 8

Пресс-секретарь 
президента Калын: 
Турция будет 
играть важную 
роль в 
предотвращении 
мирового 
продовольственно
го кризиса
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Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Kalın: 
Dünya gıda krizinin önlenmesi 
noktasında Türkiye önemli bir görev 
üstlenmiş olacak

GAP Gazeteciler Birliği 15. GAP 
OSCAR’ı ödülleri Malatya’da 
sahiplerini buldu.

15-я премия GAP OSCAR 
Ассоциации журналистов GAP 
обрела своих обладателей в Малатье.  
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2 Mayıs 2022  
SİVİL İNİSİYATİF

“Milletimizle birlikte, demokrasimize yönelik 
teşebbüslerin hepsini tek tek bozguna uğrattık”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Yassıada Mahkemesi Yargılanıyor” temalı anma programında, 
“Kefenimizi giyerek çıktığımız kutlu yolculukta tehditlere, şantajlara asla boyun eğmedik. 
Milletimizle birlikte, sizlerle birlikte, demokrasimize yönelik teşebbüslerin hepsini tek tek 
bozguna uğrattık” dedi.
“SİYASETÇİLER, MENDERES VE ARKADAŞLARININ ACI 
AKIBETİYLE TEHDİT EDİLDİ”
Darbe sonrasında kurdukları düzmece mahkemelerle şu an 
üzerinde bulundukları yeri bir zulüm ve utanç adasına çevirenleri 
de lanetle ve nefretle andığını söyleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şöyle devam etti: “Menderes’i ve arkadaşlarını darağacına 
gönderenlerin alınlarına çaldıkları o kara leke, değil 62 yıl 600 yıl 
geçse de hiçbir zaman temizlenmeyecektir. Milletimiz merhum 
Menderes ve arkadaşlarını nasıl gönlüne nakşetmişse Yassıada 
zulmüne imza atanları da asla affetmeyecektir. Nitekim darbe 
mahkemelerinin aldığı gayrimeşru kararlar sebebiyle Yassıada 
milletimiz tarafından yıllarca ‘Yaslı ada’ olarak adlandırılmıştır. 
Aylar boyunca burada milletin gözü önünde işlenen hukuk 
cinayetleri, insanımızın zihninde ve kalbinde çok derin yaralar 
açmıştır. 27 Mayıs darbesinin failleri de bu adanın seçilmişler için 
bir uyarı, daha doğrusu bir tehdit kaynağı olarak hafızalara 
kazınmasını istemişlerdir.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk demokrasisine ilk hançerin 
saplandığı 27 Mayıs’tan beri Yassıada’nın Demokles’in kılıcı gibi 
millî iradenin tepesinde sallanmaya devam ettiğini kaydederek, 
ülkesi ve milleti için aşkla çalışan eser ve hizmet üreten 
siyasetçilerin kimi zaman emperyalist güçler kimi zaman 
darbeciler kimi zaman da vesayetin sözcülüğünü yapan medya 
aracılığıyla Yassıada’yla, Menderes ve arkadaşlarının acı akıbetiyle 
tehdit edildiğini belirtti.
“YASSIADA’NIN KARANLIK GÖLGESİ, ON YILLAR 
BOYUNCA SİVİL SİYASETİN ÜZERİNDEN KALKMADI”
Merhum Menderes’in idam sehpasındaki iç karartan o 
fotoğrafının siyasetçilere ayar vermek için sürekli gündemde 
tutulduğunu dile getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle konuştu: 
“Yassıada’nın karanlık gölgesi on yıllar boyunca sivil siyasetin 
üzerinden hiç kalkmadı. Büyük ve güçlü Türkiye hedefiyle yola 
revan olduğumuzda, o fotoğraf bizim de önümüze konuldu. 
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığımızdan itibaren millet 
iradesine çöreklenmiş çevrelerin tehditlerine maruz kaldık. 27 
Nisan bildirisinden cumhuriyet mitinglerine, Gezi olaylarından 
17-25 Aralık yargı-emniyet darbe girişimine kadar, o fotoğraf
üzerinden pek çok kez sindirilmek istendik. ‘Sonu Menderes’e
benzemesin’ diyerek, güya aba altından sopa gösteren siyasetçi
müsveddelerini gördük. DEAŞ’ından PKK’sına, FETÖ’sünden
marjinal sol örgütlere ellerinin altında ne kadar yılan, ne kadar
hain varsa hepsini üstümüze saldırdılar. Bunların hiçbirine
eyvallah demedik. Kefenimizi giyerek çıktığımız bu kutlu
yolculukta tehditlere, şantajlara asla boyun eğmedik.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, milletle birlikte demokrasiye yönelik
teşebbüslerin hepsini tek tek bozguna uğrattıklarını vurguladı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, konuşmasını şöyle sürdürdü: “15
Temmuz’da daveti yaptık mı? Yaptık. 15 dakika daha kalmış
olsaydık, bu kardeşiniz belki bugün burada yoktu. Fakat oradan
sadece telefonla yaptığımız anonsla elhamdülillah on binler
Atatürk Havalimanı’na geldi. Bay Kemal ise FETÖ terör
örgütünün oradaki düzenlemesiyle tankların arasından kaçarak
Bakırköy Belediyesine gitti. Biraz sonra bir şey daha göstereceğim.
O da şu; biz milletimizle birlikte tarihin en büyük demokrasi
zaferlerinden birisine imza attık. CHP’nin başındaki zat, milletin
şanlı direnişini az önce de ifade ettiğim gibi televizyon karşısında
keyif kahvesi içerek izlerken, biz millî iradeyi, milletin emanetini,
ülkemizin istiklal ve istikbalini korumak için Erol Olçok gibi yol
arkadaşlarımızı, Abdullah Tayyip gibi daha 16 yaşındaki körpe
delikanlılarımızı şehit verdik.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, CHP Genel Başkanı Kemal
Kılıçdaroğlu’nun darbe gecesinden önce “Tankın üzerine ilk ben
çıkarım” dediğini hatırlatarak, “Fakat tankları görünce
kuyruğunu kıstırıp kaçan CHP’nin başındaki zata rağmen bu
ülkeyi FETÖ’cü alçaklara teslim etmedik. Bu adam şu anda da
aynı mı? Aynı. İşte açıklamalar yapıyor ve açıklamalar aynen 15
Temmuz gecesinin benzeri ifadeler. Değişen hiçbir şey yok” diye
konuştu.
“GERÇEKLERİN ER YA DA GEÇ ORTAYA ÇIKMA GİBİ BİR
HUYU VARDIR”
Gerçeklerin er ya da geç ortaya çıkma gibi bir huyu olduğunu
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam etti: “15 Temmuz
gecesi millet can derdindeyken Bay Kemal’in tatlı canını
kurtarmak adına kimlerle ne tür pazarlıklar yaptığı da hiç
aldanmayın ortaya çıkacaktır. Onu da göreceğiz. Elbet gün
gelecek gündemde seçim yokken ‘Temmuzda başbakan olacağım.’
diye ortalıkta salınanların foyaları da ortaya dökülecektir. Elbet
gün gelecek FETÖ’cü hainlerin söylemleriyle 15 Temmuz
destanını lekelemeye çalışanların yularını kimlerin tuttuğu da
ortaya konacaktır. Bu millet, 15 Temmuz’da ardına bakmadan
kaçan mürailerin, FETÖ’cülerle anlaşıp iktidar hayali kuran
muhterislerin hesabını sandıkta muhakkak soracaktır.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, o kaçınılmaz son gelene kadar milletle
birlikte yürümeye devam edeceklerini ifade ederek, siyaset
sahnesinde tüm bu mücadeleyi verirken aynı zamanda bu adanın
her bir taşına sinmiş vesayetçi zihniyetin izlerini de ortadan
kaldırmaya çalıştıklarını aktardı.
Yassıada’nın, Yaslıada, ardından da Demokrasi ve Özgürlükler
Adası olduğunun altını çizen Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları
kaydetti: “İnşallah ortaöğretimden üniversitelerimize özellikle
hukuk fakültesi öğrencilerinin stajlarını burada çok farklı bir
şekilde yapmalarını arzu ediyoruz. Biraz sonra yargılama
salonlarını göreceksiniz. Ve buralarda bu yargılamaların nasıl
yapıldığını bizzat göreceksiniz.

Onlara emreden, talimat veren güç öyle istediği için o kararlar verilmiş. 
Hamdolsun şimdi böyle bir güç yok. Tam aksine adl-i ilahinin tecellisini 
bekleyen güç var.”
“EVLATLARIMIZIN TARİH VE DEMOKRASİ ŞUURU 
KAZANDIKLARI BİR ZİYARETGAH HÂLİNE GETİRECEĞİZ”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk demokrasisinin ödediği ağır bedellerin 
canlı şahidi olan Yaslıada’yı 2 sene önce Demokrasi ve Özgürlükler Adası 
hâline getirerek yeni bir hüviyete ve görünüme kavuşturduklarını söyledi.
Attıkları bu adımla millî irade uğruna can veren kahramanların 
hatırasına sahip çıkma yanında, demokrasiyi de ağır bir yükten kurtarmış 
olduklarını vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları dile getirdi: 
“Tabii bu süreç içerisinde Türkiye Odalar ve Borsalar Birliğine ve bunun 
yanında özellikle yüklenici firma ve Genel Başkan Yardımcım Çiğdem 
Hanım’a ve eşine özellikle teşekkür ediyorum. Çünkü çok yoğun bir 
çalışma ortaya koyarak Yaslıada’yı Demokrasi ve Özgürlükler Adası 
hâline getirdiler. Adeta 60 yıl boyunca yas tutan, gözyaşı döken bu adayı 
milletimizin darbecilere karşı zaferinin yeni bir sembolü hâine 
dönüştürdük.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 62 sene önce hukuk katliamlarının işlendiği bu 
adada artık Türkiye’yi adalette ileriye taşıyan etkinlikler düzenlendiğini 
ifade ederek, sözlerini şöyle sürdürdü: “Tabii biz bunu yeterli 
görmüyoruz. Bu ada niçin bir Camp David olmasın? Burada bunu da 
yapabiliriz ve yapacağız. İlk önce Türk Cumhuriyetlerinin burada güzel 
bir zirvesini yaptık. Bu zirveyle beraber adımı attık. Şimdi bunu daha da 
geliştireceğiz ve genişleteceğiz. Demokrasi ve Özgürlükler Adası yeni 
kimliğiyle özellikle istikbalimizin teminatı olan gençlerimiz için bir nevi 
okul işlevi görüyor. İnşallah önümüzdeki dönemde burayı çok daha etkin 
kullanacak, milletimizin iradesini korumak uğruna verdiği mücadelenin 
nişanesi olarak nesilden nesile aktarılmasını sağlayacağız. Çanakkale 
Şehitliğimiz gibi burasını da evlatlarımızın tarih ve demokrasi şuuru 
kazandıkları bir ziyaretgah hâline getireceğiz.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, İstiklal Marşı şairi merhum Mehmet Akif’in 
“Tarihi tekerrür diye tarif ediyorlar / Hiç ibret alınsaydı tekerrür mü 
ederdi?” mısralarını dile getirerek merhum Akif’in dediği gibi tarihin 
ibret almayanlar ve kıssadan hisse çıkarmayanlar için tekerrür ettiğini 
söyledi.
“CAMİLERİMİZİN KAPISINA VURULAN KİLİT MENDERES İLE 
BİRLİKTE KIRILDI”
Millî iradeye yönelik antidemokratik teşebbüslerin bir diğer 
kaybedeninin de sivil siyaset olduğunu dile getiren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, üç günlük çıkarları için darbe çığırtkanlığı yapan kimi 
siyasetçilerin, en az vesayetçiler, en az cuntacılar kadar darbe günahına 
ortak olduklarını söyledi.
Milletin teveccühüne mazhar olamayacağını anlayan kifayetsizlerin, 
iktidara giden yolu darbecilere koltuk değnekliği yapmakta gördüğünü 
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 27 Mayıs 1960 darbesine giden 
sürecin bunun çarpıcı örnekleriyle dolu olduğunu ifade etti.
Uzun yıllar tek parti faşizminin ağır baskısı altında inim inim inleyen 
milletin, Menderes ve arkadaşlarına gösterdiği büyük teveccühün bir 
türlü hazmedilemediğini anlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Türkiye, 
1950 seçimleriyle birlikte Cumhuriyet tarihinde ilk kez hizmetle, eserle, 
doğrudan insanımızın hayatına dokunan yatırımlarla tanışmıştır. 
Camilerimizin kapısına vurulan kilit Menderes ile birlikte kırıldı. İlim ve 
irfan yuvaları olan imam hatip okulları onun döneminde açıldı. 18 yıllık 
hasretin ardından ‘Allahu ekber’ nidaları minarelerden ilk kez onun 
zamanında duyuldu. Milletimiz uzun seneler sonra Menderes ve 
arkadaşlarında kendini buldu. Kendi değerlerini, hassasiyetlerini gözeten 
bir siyasetçi profili gördü. Tek parti faşizminin baskı ve zulüm dolu 
karanlık günlerinin ardından Anadolu insanı özgürlüğü ilk defa 
Menderes ile birlikte teneffüs etti. Asırların ihmali ile perişan hâldeki 
Anadolu’yu yolla, elektrikle, traktörle, modern tarım araçlarıyla, okulla 
yaygın bir şekilde buluşturan da yine merhum Menderes ve arkadaşları 
olmuştur. Bugün bile meyvelerini topladığımız pek çok kalkınma 
hamlesinin altında Demokrat Parti’nin imzası, alın teri ve gayreti vardır” 
diye konuştu.
Merhum Menderes’in sadece millete ve memlekete hizmetleriyle değil, 
aynı zamanda dürüstlüğüyle, çalışkanlığıyla, halka yakınlığıyla, 
Yassıada’da sergilenen nobranlıklar karşısında dahi terk etmediği 
nezaketiyle de gönülleri fethettiğini belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şunları kaydetti: “Milletimiz, Menderes’e olan sevgisini 1950’den itibaren 
girdiği tüm seçimlerde partisini sandıktan birinci parti çıkartarak fiilen 
göstermiştir. 1954 ve 1957’de yapılan genel seçimler, CHP’nin tüm ayak 
oyunlarına rağmen Demokrat Parti’nin kesin zaferiyle sonuçlandı. 
Milletin ve memleketin kazandığı bu sürecin tek mutsuzu, ülkeyi kendi 
tapulu mülkü gibi gören CHP zihniyetidir.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, girdiği üç seçimin üçünde de milletten veto 
yiyen dönemin CHP yönetiminin, iktidara giden yolu sandık dışı 
yollarda aramaya başladığını söyledi.
Türkiye’nin 1957 seçimleriyle merkezinde yalanın, kışkırtmanın, 
iftiranın, provokasyonun bulunduğu yeni bir siyaset tarzıyla tanıştığını 
anlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, “27 Mayıs’a kadar dozu sürekli 
artırılan bu kirli siyasetin hedefi, ordumuzu kışkırtarak askeri 
müdahaleye ortam hazırlamaktı” diye konuştu.
“BU ÇİRKEF SİYASET TARZININ YENİDEN SAHNELENMESİNE 
ASLA İZİN VERMEYECEĞİZ”
Menderes ve arkadaşlarının, CHP’ye yakın basın yayın organları 
tarafından yalan olduğu bilinen haberlerle yıpratılmaya çalışıldığını 
vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü: “O 
günkü gazete haberlerine şöyle bir göz gezdirmek bile bu sınır tanımaz 
iftira furyasının ulaştığı vahim boyutları görmek için yeterlidir. Aynen 
şimdiki CHP gibi. Yaptığı ne? Sadece iftira. Sen ne zaman şöyle bir 
dürüst konuşacaksın ya? Ne zaman şu yalanı bir kenara koyacaksın ya? 
Yatsı namazları geldi geçti. Yalancının mumu yatsıya kadar yanıyor ama 
geçti. Ama bu adamda böyle bir şey yok. Çünkü yatsıyla da alakası 
olmadığı için süreç böyle gidiyor. Merhum Menderes’in Kars ve 
Ardahan’ı Ruslara satmak istediğinden Cumhurbaşkanı Bayar’ın banka 
hesabında 103 milyon lira bulunduğuna, Fatin Rüştü 

Zorlu’nun Avrupa’da bindiği arabanın altınla kaplandığından, yüzlerce 
öğrencinin cesetlerinin kıyma makinesinden geçirildiğine, Hasan 
Polatkan’ın zimmetinde 4 milyon lira çıktığından Menderes ve Bayar’ın, 
az önce o belgeyi gösterdim, 12 uçak dolusu altın ve parayı kaçırdıklarına 
kadar yüzlerce deli saçması iftira darbeciler tarafından hazırlanıp CHP 
yönetimi tarafından dillendirilmiş, yayılmıştır. Bunun yanında dönemin 
CHP Genel Başkanı, ordumuz başta olmak üzere kamu görevlileri 
üzerinden baskı kurarak, devleti işlemez, hizmet üretemez hale getirmeye 
çalışmıştır.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, milletin iradesi ve tercihlerine yönelik 
düşmanlığın işareti olan bu siyaset tarzının aradan geçen 62 yıla rağmen 
halen sürdürüldüğünü vurgulayarak, “CHP Genel Merkezi, tıpkı 27 Mayıs 
arifesinde olduğu gibi bugün de iftiranın, yalanın, kışkırtmanın merkezi 
konumundadır. Siyaset üretemeyenler, eser ve hizmet üretemeyenler 
bugün de fitne üretmenin, nifak üretmenin, yılan dilleriyle siyaseti 
zehirlemenin çabası içerisindeler. CHP, mevcut Genel Başkan’ın elinde 
siyasi ahlak yoksunlarının cirit attığı, FETÖ’den DHKP-C’sine kadar terör 
örgütlerinin melce bulduğu bir provokasyon üssüne dönüşmüştür” 
ifadelerini kullandı.
İzlenen kavga siyasetinin, 27 Mayıs öncesi uygulanan siyaset tarzının yeni 
bir sürümünden ibaret olduğunun altını çizen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şöyle devam etti: “62 sene evvel Türkiye’yi derin acılara sürükleyen, 
demokrasimizi kesintiye uğratan, ülkemize çok ağır bedeller ödeten bu 
çirkef siyaset tarzının yeniden sahnelenmesine asla izin vermeyeceğiz. 27 
Mayıs’ın yıl dönümünde, Türkiye Cumhurbaşkanı ve Türkiye’nin en 
büyük siyasi partisinin genel başkanı olarak şu ikazı yapmak istiyorum. 
Buradan Batılı efendilerinin kulaklarına fısıldadığı suflelerle, iktidar serabı 
gören kifayetsizlere sesleniyorum. Buradan meşru zeminde sivil siyaset 
yapmak yerine demokrasimize pusu kurmaya niyetlenen sırtlanlara 
sesleniyorum. Buradan siyaset mühendislikleriyle milletimizin iradesini 
yönlendirmeye çalışan dikta heveslilerine sesleniyorum. Herkes bilsin ki 
Türkiye demokratik bir hukuk devletidir. Türkiye, egemenliğin 
bilakayduşart millete ait olduğu büyük bir devlettir. Türkiye, 
ekonomisiyle, dış politikasıyla, vizyonuyla, ufkuyla, tarihiyle, en önemlisi 
de 85 milyon insanıyla güçlü bir devlettir. Milletin çelikten iradesine 
kimse zincir vuramaz. Türk demokrasisinin altını kimse oyamaz. Bu 
milletin hakkını, hukukunu hiç kimse çiğneyemez. Bu millete hizmet 
edenlerin kılına kimse dokunamaz. Ebedi ve ezeli kardeşliğimizi hiçbir 
sinsi senaryo bozamaz, bozamayacaktır. Sandık dışında yol arayanlar, 
daha şimdiden 2023 seçimlerine gölge düşürmeye çalışanlar akıllarını 
başlarına toplamalıdır.”
Bu ülkede bir daha asla Yassıada’ların kurulmasına müsaade 
etmeyeceklerinin altını çizen Erdoğan, “Bu ada Demokrasi ve Özgürlükler 
Adası’dır” dedi.
“MİLLETİMİZİN TERCİHLERİNE İPOTEK KONULMASINA ASLA 
RIZA GÖSTERMEYİZ”.
Türkiye’nin istikrarsızlık bataklığına sürüklenmesine göz 
yummayacaklarını vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle konuştu: 
“Sokak terörüyle, baskıyla, tehditle, tedhişle milletimizin tercihlerine 
ipotek konulmasına asla rıza göstermeyiz. Terör örgütlerine ülkeyi teslim 
edecek hiçbir pazarlığın hayata geçirilmesine seyirci kalmayız. Bu aziz 
millete 27 Mayısvari acıları da siyasetin zayıflatılmasıyla ortaya çıkan 
istikrarsızlığı da terör örgütleri kullanılarak yol açılan güvensizliği de 
istiklalimize gölge düşüren mandacılık heveslerini de bir daha kesinlikle 
yaşatmayacağız. Çok açık ve net söylüyorum. Gazete manşetleriyle siyasete 
ayar verildiği günler artık geride kalmıştır. Terörle, şantajla, baskıyla 
siyasetin yönlendirildiği günler geride kalmıştır. 15 Temmuz ile beraber 
artık bu ülkede antidemokratik yöntemlerle iktidara gelme kapıları bir 
daha açılmamak üzere kapanmıştır. Yok 6’lı masaymış yok 7’li masaymış... 
Ya ne yaparsanız yapın, bu masalar sizin için bir hayat göstergesi 
olmayacak. Tek hayat göstergesi millettir millet, bunu öğreneceksiniz.”
251 insanın şehadete yürüdüğü 15 Temmuz gecesini unutmayacaklarını 
ve unutturmayacaklarını da vurgulayan Erdoğan, şunları kaydetti: “Onun 
bedelini de ödetmeye kesin sözümüz var, ahdimiz var, bunu da böyle 
bilesiniz. 2 bini aşkın gazimiz... Biz onları unutmayız ve unutturmayız. 
Bütün bunlarla beraber, hala işte biz şu anda Irak’ın kuzeyinde, aynı 
şekilde Barış Pınarı’nda, tüm buralarda da sınırlarımızın 30 kilometre 
güneyinde yine terörle mücadelemizi sürdürüyoruz. ‘Durmak yok, yola 
devam.’ dedik, aynen devam edeceğiz. ‘Biz sessiz çoğunluğun sesi 
olacağız.’ dedik ve sessiz çoğunluğun sesi olduk. İnancına ve değerlerine 
yönelik saldırılar karşısındaki vakur duruşunu kimse yanlış 
yorumlamamalıdır. Bu millet Yunus’un, Mevlana’nın, Hacı Bektaş’ın 
diliyle konuştuğu gibi yeri geldiğinde Dadaloğlu’nun, Nene Hatun’un, 
Sütçü İmam’ın, 15 Temmuz kahramanlarının diliyle konuşmasını da gayet 
iyi bilir. Hani istiklal şairimiz ne diyor? ‘Yumuşak başlı isem kim dedi 
uysal koyunum. Kesilir belki fakat çekmeye gelmez boyunum.’ Evet. Bu 
boynumuz bizim öyle çekmeye gelmez. Hesabını sorar. Bu millet asildir, 
bu millet müşfiktir, tevazu sahibidir ama sağ yanağına vurunca birilerinin 
yaptığı gibi sol yanağını çevirmez. Çünkü biz o sol yanağını çeviren 
korkaklardan değiliz.”
“SİZİ MİLLETİMİZİN FERASETİNE HAVALE EDİYORUZ”
“Son söz olarak diyorum ki; Demokrasi ve Özgürlükler Adası’ndan 
sesleniyorum. Aklınızı başınıza alın” diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Ülkenize ve milletinize ihanet derecesine varan söylemlerinizi, 
hırslarınızı, davranışlarınızı, provokasyonlarınızı artık bir kenara bırakın. 
Hayırda yarışacaksanız, eserde, hizmette, projede yarışacaksanız, biz 
sonuna kadar varız. Ama şerrinizi sürdürecek, çirkefliğe devam edecek, 
iftira, hakaret ve tehdit yoluyla insanları sindirmeye çalışacaksanız, bu 
bizim yolumuz, bu bizim yöntemimiz, bu bizim ahlakımız değildir. Sizi 
milletimizin ferasetine havale ediyoruz. Biz, siz kuklalarla değil, sizin 
iplerinizi elinde tutan efendilerinizle mücadele ediyoruz” şeklinde 
konuştu.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerinin salondaki katılımcılar tarafından 
ayakta alkışlanması üzerine, “Demek ki Demokrasi ve Özgürlükler Adası 
artık yaslı değil. Değil inşallah. Allah’ın izniyle bu mücadeleyi de hep 
birlikte zaferle neticelendireceğiz” ifadelerini kullandı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, İstanbul 2 No’lu Baro üyelerine, “Daha çok 
çalışacaksınız ve bu sayıyı, şöyle ileri, ileri, ileri yükselteceksiniz. Geçmişte 
bu baronun durumunun ne olduğunu gayet iyi biliyorsunuz değil mi? 
Şimdi ise artık 2 No’lu Baro, 1 No’lu Baro’nun yerine geçmelidir. Bunun 
adımını da atmanız gerekir” sözleriyle seslendi.
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«Вместе с нашим народом мы разбили все попытки против 
нашей демократии одну за другой»
В памятной программе на тему «Суд Ясиады находится под судом» президент Эрдоган сказал: «Мы никогда не 
поддавались угрозам или шантажу на том благословенном пути, в который мы отправились, надевая саван. 
Вместе с нашим народом, вместе с вами мы разбили каждую попытку против нашей демократии одну за другой», 
— сказал он.

«ПОЛИТИКАМ УГРОЗАЛА ЗНАЧИТЕЛЬНАЯ СУДЬБА МЕНДЕРЕСА И 
ЕГО ДРУЗЕЙ»
Заявив, что он также чтит память тех, кто превратил свое нынешнее место в 
остров жестокости и позора фальшивыми судами, которые они создали после 
переворота, президент Эрдоган продолжил следующее: «Это не черное пятно, 
которое послали Мендересу и его друзьям на виселицу украли по лбу, хоть 
уже 62 года и 600 лет.никогда не оправдаются. Наш народ никогда не простит 
тех, кто подписал преследование Яссиады, так же как оно выгравировало 
покойного Мендереса и его друзей. На самом деле, из-за незаконных 
решений, принятых судами за государственный переворот, Яссыада в течение 
многих лет называлась в нашей стране «островом Яслы». Преступления, 
совершенные здесь на глазах у народа в течение месяцев, оставили глубокие 
раны в умах и сердцах нашего народа. Виновные в перевороте 27 мая также 
хотели, чтобы этот остров запомнился как предупреждение или, скорее, 
источник угрозы для избранных.
Отметив, что Ясиада продолжает качаться на вершине национальной воли, 
как дамоклов меч, с 27 мая, когда первый кинжал был вонзен в турецкую 
демократию, президент Эрдоган сказал, что политики, которые работают с 
любовью и производят работы и услуги для своей страны и нации иногда 
являются империалистическими державами, иногда путчистами, а иногда и 
заговорщиками.Он заявил, что ему угрожали горькой судьбой Ясиады, 
Мендереса и его друзей через средства массовой информации, которые 
выступали в качестве представителя опеки.
«ТЕМНАЯ ТЕНЬ ЯССИАДА НЕ РАСПОЛАГАЛА ГРАЖДАНСКУЮ 
ПОЛИТИКУ В ТЕЧЕНИЕ ДЕСЯТИЛЕТИЙ»
Заявив, что удручающая фотография покойного Мендереса на скамье для 
казней постоянно находится в повестке дня, чтобы определить повестку дня 
для политиков, президент Эрдоган сказал: «Темная тень Ясиады никогда не 
исчезала из гражданской политики на протяжении десятилетий. Когда мы 
отправились с целью построить великую и сильную Турцию, перед нами 
была поставлена эта фотография. С тех пор, как мы стали мэром столичного 
муниципалитета Стамбула, мы подвергались угрозам со стороны кругов, 
которые коренятся в воле нации. От заявления 27 апреля до республиканских 
митингов, от событий в Гези до попытки судебно-силового переворота 17-25 
декабря нас много раз пытались запугать этой фотографией. Мы видели 
черновики политиков, которые якобы показывали палки под плащом, 
говоря: «Он не должен кончить, как Мендерес». От ДАИШ до РПК, от ФЕТО 
до маргинальных левых организаций, они атаковали нас всеми змеями и 
предателями, которые были у них под рукой. Мы не попрощались ни с одним 
из них. Мы никогда не поддавались угрозам или шантажу в этом 
благословенном путешествии, в которое мы отправились в саване».
Президент Эрдоган подчеркнул, что вместе с нацией они одну за другой 
разбили все попытки к демократии.
Президент Эрдоган продолжил свою речь следующим образом: «Мы сделали 
приглашение 15 июля? Мы сделали. Если бы мы остались еще на 15 минут, 
возможно, этого твоего брата сегодня не было бы. Но, альхамдулиллах, 
десятки тысяч людей прибыли в аэропорт Ататюрк только благодаря 
объявлению, которое мы сделали по телефону. Г-н Кемаль, с другой стороны, 
скрылся между танками с расположением там террористической 
организации FETO и направился в муниципалитет Бакыркой. Я покажу вам 
еще одну вещь чуть позже. Это это; Вместе с нашим народом мы подписали 
одну из величайших побед демократии в истории. В то время как глава НРП 
наблюдает за славным сопротивлением нации, попивая кофе перед 
телевизором, как я только что сказал, мы замучили наших попутчиков, таких 
как Эрол Олчок, наших молодых мальчиков, таких как Абдулла Тайип, всего 
16 лет, чтобы защитить национальную волю, доверие нации, независимость и 
будущее нашей страны, мы дали это».
Напоминая, что председатель НРП Кемаль Кылычдароглу перед ночью 
переворота сказал: «Я буду первым, кто сядет на крышу танка», президент 
Эрдоган сказал: «Однако, несмотря на то, что глава НРП сбежал, когда он 
увидели танки, мы не отдали эту страну негодяям ФЕТО. Этот человек сейчас 
такой же? Такой же. Здесь он дает объяснения, и объяснения такие же, как и 
в ночь на 15 июля. Ничего не изменилось», — сказал он.
«ПРАВДА ИМЕЕТ ПРИВЫЧКУ ВСТРЕЧАТЬСЯ РАНЬШЕ ИЛИ ПОЗДНО»
Заявив, что правда имеет обыкновение рано или поздно выходить наружу, 
президент Эрдоган продолжил: «Не дайте себя обмануть, с кем и какие 
сделки заключил г-н Кемаль, чтобы спасти свою милую душу в ночь на 15 
июля, когда люди были в беде за свою жизнь, не дайте себя одурачить. Мы 
тоже это увидим. Конечно, на следующий день, когда в повестке дня не будет 
выборов, будет разоблачена ложь тех, кто болтается вокруг, говоря: «Я буду 
премьер-министром в июле». Конечно, когда-нибудь выяснится, кто держит 
в руках узду тех, кто пытается очернить эпопею 15 июля рассуждениями 
предателей ФЕТО. Этот народ, мурайи, бежавшие без оглядки 15 июля, Те, 
кто мечтает о власти, заключив сделку с членами ФЕТО, обязательно будут 
привлечены к ответственности на выборах».
Выразив, что они будут продолжать идти вместе с нацией до тех пор, пока не 
наступит этот неизбежный конец, президент Эрдоган сказал, что, борясь со 
всей этой политической сценой, они также пытаются удалить следы 
опекунского менталитета, которые пронизывают каждый камень этого 
острова.
Подчеркнув, что Яссыада была Яслядой, а затем Островом Демократии и 
Свободы, президент Эрдоган сказал: «Надеюсь, мы хотели бы, чтобы 
студенты юридических факультетов из средних школ в наши университеты 
проходили здесь свои стажировки совсем по-другому. Чуть позже вы увидите 
залы суда. И здесь вы сами увидите, как эти суждения составляются. Эти 
решения были приняты потому, что так хотела власть, которая им 
приказывала и инструктировала. К счастью, сейчас такой мощности нет. 
Наоборот, есть сила, ожидающая проявления божественного имени».

«МЫ СДЕЛАЕМ ЭТО ВИЗИТ, ГДЕ НАШИ СЫНОВЬЯ ДАЛИ СОЗНАНИЕ 
ИСТОРИИ И ДЕМОКРАТИИ»
Президент Эрдоган сказал, что они придали новую идентичность и 
внешний вид Яслыаде, которая является живым свидетелем высокой цены, 
уплаченной турецкой демократией, превратившей ее два года назад в 
Остров Демократии и Свободы.
Подчеркнув, что этим шагом они спасли демократию от тяжелого бремени, 
а также защитили память героев, отдавших свои жизни во имя 
национальной воли, президент Эрдоган сказал: Особая благодарность 
госпоже и ее мужу . Потому что они очень много работали и превратили 
Яслыаду в Остров Демократии и Свободы. Мы превратили этот остров, 
находящийся в трауре и слезах 60 лет, в новый символ победы нашего 
народа над путчистами». Выразив, что на этом острове, где 62 года назад 
были совершены законные массовые убийства, в настоящее время 
организуются мероприятия, которые продвигают Турцию вперед в области 
правосудия, президент Эрдоган продолжил свои слова следующим образом: 
«Конечно, нам этого недостаточно. Почему бы этому острову не быть Кэмп-
Дэвидом? Мы можем и будем делать это и здесь. Во-первых, у нас здесь был 
хороший саммит Турецких республик. С этого саммита мы сделали свой 
шаг. Теперь будем развивать и расширять его дальше. Со своей новой 
идентичностью Остров Демократии и Свободы функционирует как своего 
рода школа, особенно для нашей молодежи, которая является гарантом 
нашего будущего. Надеемся, что в предстоящий период мы будем 
использовать это место намного эффективнее и обеспечим его передачу из 
поколения в поколение как символ борьбы нашего народа за защиту своей 
воли. Подобно нашему Мученичеству в Чанаккале, мы превратим это место 
в место, где наши дети обретут чувство истории и демократии».
Президент Эрдоган сказал, что покойный Мехмет Акиф, поэт 
Государственного гимна, сказал: «Они описывают историю как 
повторяющуюся / Повторится ли она, если извлечь урок?» Выражая свои 
стихи, он сказал, что, как сказал покойный Акиф, история повторяется для 
тех, кто не извлекает урок и не берет доли из истории.
«ЗАМОК, СЛОМАННЫЙ НА ДВЕРИ НАШЕЙ МЕЧЕТИ, СЛОМАННЫЙ 
МЕНДЕРЕСОМ»
Выразив, что гражданская политика является еще одним проигравшим в 
антидемократических попытках против национальной воли, президент 
Эрдоган сказал, что некоторые политики, которые в течение трех дней 
рекламировали переворот в своих интересах, являются такими же 
соучастниками в грехе переворота, как опекунцы и хунта.
Заявив, что некомпетентные люди, которые понимают, что они не могут 
завоевать благосклонность нации, видят путь к власти как костыли для 
заговорщиков, президент Эрдоган заявил, что процесс, приведший к 
перевороту 27 мая 1960 года, был полон ярких примеров этого. .
Объясняя, что нация, которая много лет стонала под тяжелым давлением 
однопартийного фашизма, не могла переварить огромную доброту, 
проявленную к Мендересу и его друзьям, президент Эрдоган сказал: «С 
выборами 1950 года Турция встретила услуги, работ и инвестиций, которые 
впервые в истории Республики напрямую коснулись жизни наших людей. 
Замок на дверях наших мечетей был сломан Мендересом. При нем были 
открыты школы имам-хатипов, являющиеся центрами знаний и мудрости. 
После 18 лет тоски впервые в его время с минаретов раздались возгласы 
«Аллах Акбар». Наш народ через много лет нашел себя в Мендересе и его 
друзьях. Он увидел профиль политика, который учитывает собственные 
ценности и чувства. После темных дней однопартийного фашизма, полного 
угнетения и жестокости, свобода анатолийского народа впервые вдохнула 
Мендерес. И снова покойный Мендерес и его друзья принесли Анатолию, 
опустошенную веками забвения, с дорогами, электричеством, тракторами, 
современными сельскохозяйственными машинами и школами. Даже 
сегодня подпись, пот и усилия Демократической партии стоят за многими 
шагами в области развития, плоды которых мы пожинаем».
Не только своими заслугами перед нацией и страной, но и своей 
честностью, трудолюбием покойный Мендерес Заявив, что он покорил 
сердца своей добротой и добротой, от которых он не отказался даже перед 
лицом зверств, проявленных в Ясиаде, президент Эрдоган сказал: «Наш 
народ фактически проявлял свою любовь к Мендересу на всех выборах, в 
которых он участвовал с 1950 года. удалением первой партии из 
избирательной урны. Всеобщие выборы, проведенные в 1954 и 1957 годах, 
привели к решающей победе Демократической партии, несмотря на все 
шаги НРП. Единственным недовольным в этом процессе, в котором 
победили нация и страна, является менталитет НРП, рассматривающий 
страну как свою титулованную собственность.
Президент Эрдоган сказал, что администрация НРП того периода, имевшая 
право вето со стороны народа на всех трех из трех выборов, в которых она 
участвовала, начала искать путь к власти вне голосования.
Объясняя, что с выборами 1957 года Турция познакомилась с новым 
стилем политики, в центре которого были ложь, провокация, клевета и 
провокация, президент Эрдоган сказал: «Цель этой грязной политики, доза 
которой постоянно увеличивалась до 27 мая. , должен был подготовить 
обстановку для военной интервенции, спровоцировав нашу армию».
«МЫ НИКОГДА НЕ ПОЗВИМ БОЛЬШЕ ВОСПРЕДЕЛИТЬСЯ ЭТОМУ 
УГРОЗНОМУ ПОЛИТИЧЕСКОМУ СТИЛЮ»
Подчеркнув, что СМИ, близкие к НРП, пытаются измотать Мендереса и его 
друзей заведомо ложными новостями, президент Эрдоган продолжил свои 
слова следующим образом: «Достаточно одного взгляда на газетные 
новости того дня, чтобы посмотрите, до каких серьезных размеров дошла 
эта бескрайняя клевета. Как и нынешняя ТЭЦ. Что он делал? Просто 
клевета. Когда ты собираешься говорить честно? Когда ты собираешься 
отбросить эту ложь? Молитвы Иша пришли и ушли. Свеча лжеца горит до 
наступления темноты, но все кончено. Но у этого парня нет ничего 
подобного. Поскольку к яхте это не имеет никакого отношения, процесс 
идет так. Поскольку покойный Мендерес хотел продать Карс и Ардахан 
русским, у президента Баяра на банковском счету было 103 миллиона лир, 
автомобиль Фатина Рюштю Зорлу, который попал в Европу, был покрыт 
золотом, тела сотен студентов были пропущены через мясорубку. гриндер, 
Хасан Полаткан присвоил 4 миллиона лир.Сотни безумных наветов были 
подготовлены путчистами и высказаны и распространены руководством 
ТЭЦ, пока Мендерес и Баяр просто не показали мне этот документ, с тех 
пор как вышла турецкая лира, они контрабандой провезли 12 самолетов с 
золотом и деньги. Кроме того, тогдашний председатель НРП пытался 
сделать государство недееспособным и неспособным оказывать услуги, 
оказывая давление на государственных чиновников, особенно на нашу 
армию».

Подчеркнув, что этот стиль политики, который является признаком 
враждебности по отношению к воле и предпочтениям нации, 
продолжается, несмотря на прошедшие 62 года, президент Эрдоган 
сказал: «Штаб-квартира НРП сегодня является центром клеветы, лжи и 
провокаций, как это было накануне 27 мая. Те, кто не может 
производить политику, кто не может производить работы и услуги, 
пытаются произвести рознь, произвести рознь, отравить политику 
змеиными языками. НРП превратилась в базу провокаций, где в руках 
действующего Председателя бродят люди, лишенные политической 
морали, и куда пробираются террористические организации от ФЕТО 
до ДХКП-С».
Подчеркнув, что последующая политика боевых действий — это всего 
лишь новая версия политического стиля, применявшегося до 27 мая, 
президент Эрдоган продолжил: «Нам нужно воссоздать этот гнусный 
политический стиль, который втянул Турцию в глубокую боль, 
прервал нашу демократию и нанес тяжелые расходы на нашу страну 62 
года назад.мы никогда не позволим В годовщину 27 мая я хотел бы 
сделать следующее предупреждение как Президент Турции и 
председатель крупнейшей политической партии Турции. Отсюда я 
взываю к некомпетентным, которые видят мираж власти с суфле, 
нашептанным на ухо их западным хозяевам. Отсюда я взываю к 
гиенам, которые намерены устроить засаду нашей демократии вместо 
того, чтобы заниматься гражданской политикой на законных 
основаниях. Отсюда я взываю к энтузиастам диктатуры, которые 
пытаются направить волю нашего народа с помощью политической 
инженерии. Каждый должен знать, что Турция является 
демократическим правовым государством. Турция – великое 
государство, в котором суверенитет, наоборот, принадлежит нации. 
Турция – сильное государство со своей экономикой, внешней 
политикой, видением, кругозором, историей, а главное, со своим 85-
миллионным населением. Стальную волю нации никто не может 
связать. Никто не может подорвать турецкую демократию. Никто не 
может нарушать права и законы этой нации. Никто не может 
прикоснуться к волосам тех, кто служит этому народу. Никакой 
коварный сценарий не может и не разрушит наше вечное и вечное 
братство. Тем, кто ищет выход из урны для голосования, и тем, кто уже 
пытается бросить тень на выборы 2023 года, стоит определиться».
Подчеркнув, что они никогда больше не допустят создания Яссиад в 
этой стране, Эрдоган сказал: «Этот остров — остров демократии и 
свободы».
«МЫ НИКОГДА НЕ СОГЛАСНЫ С ТЕМ, КАК СТАВИТЬ 
ПРЕДПОЧТЕНИЯ НАШЕЙ НАЦИИ».
Подчеркнув, что они не позволят втянуть Турцию в болото 
нестабильности, президент Эрдоган сказал: Мы никогда не согласимся 
на залог в отношении выбора согласия. Мы не будем стоять в стороне 
как зрители при реализации любой сделки, которая отдаст страну 
террористическим организациям. Мы никогда больше не позволим 
этой любимой нации испытать боль 27 мая, нестабильность, 
вызванную ослаблением политики, отсутствие безопасности, 
вызванное использованием террористических организаций, или 
амбиции мандата, которые затмили нашу независимость. Я говорю 
очень ясно и точно. Прошли те времена, когда политика 
согласовывалась с газетными заголовками. Прошли те времена, когда 
политикой руководили террор, шантаж и угнетение. С 15 июля двери 
прихода к власти антидемократическими методами в этой стране 
закрылись, чтобы больше никогда не открыться. Нет, это был стол на 6, 
а не на 7... Что бы вы ни делали, эти столы не будут для вас признаком 
жизни. Единственный признак жизни — это нация, ты узнаешь об 
этом».
Подчеркнув, что они не забудут и не забудут ночь 15 июля, когда 251 
человек шли на мученическую смерть, Эрдоган сказал: «У нас есть 
твердое обещание заставить его заплатить цену, у нас есть залог, вы 
должны это знать. Более 2 тысяч ветеранов... Мы их не забываем и не 
заставим забыть. Несмотря на все это, мы по-прежнему продолжаем 
борьбу с терроризмом на севере Ирака, а также в Источнике мира в 30 
км к югу от наших границ. Мы сказали: «Не останавливайся, просто 
продолжай». Мы сказали: «Мы будем голосом молчаливого 
большинства», и мы стали голосом молчаливого большинства. Никто 
не должен неправильно истолковывать его достойную позицию против 
нападок на его веру и ценности. Поскольку этот народ говорит на 
языке Юнус, Мевлана и Хаджи Бекташ, они также очень хорошо знают, 
как говорить на языке Дадалоглу, Нене Хатун, Сютчу Имам и героев 15 
июля, когда это уместно. Что говорит наш поэт о независимости? «Кто 
сказал, что я мягкоголовая овца, моя послушная овца. Может и 
перережут, но шею не потянет». Эта шея не для того, чтобы мы так 
тянули. Он просит свой счет. Этот народ благородный, этот народ 
добрый и скромный, но когда он бьет по правой щеке, он не 
подставляет левую щеку, как это делают некоторые люди. Потому что 
мы не те трусы, которые подставляют левую щеку».
«НАСЫСЛАЕМ ВАС К МУДРОСТИ НАШЕГО НАРОДА»
«В качестве последнего слова я говорю; Я звоню с Острова Демократии 
и Свободы. Сказав: «Примите решение», президент Эрдоган сказал: 
«Оставьте в стороне свою риторику, амбиции, поведение и 
провокации, которые приравниваются к предательству вашей страны и 
нации. Если вы собираетесь соревноваться в благотворительности, 
если вы собираетесь соревноваться в работах, услугах, проектах, мы 
здесь до конца. Но если ты собираешься увековечить свое зло, 
продолжать быть безобразным и пытаться запугать людей клеветой, 
оскорблениями и угрозами, то это наш путь, это не наш путь, это не 
наша мораль. Мы отсылаем вас к дальновидности нашего народа. Мы 
воюем не с вами, марионетками, а с вашими хозяевами, которые 
держат ниточки», — сказал он.
После того, как его слова были встречены аплодисментами 
присутствующих в зале, президент Эрдоган сказал: «Это означает, что 
Остров Демократии и Свобод больше не скорбит. Надеюсь нет. С 
позволения Аллаха мы закончим эту борьбу вместе с победой", - сказал 
он.
Президент Эрдоган сказал членам Стамбульской коллегии адвокатов № 
2: «Вы будете работать усерднее и будете увеличивать это число 
дальше, дальше и дальше. Вы прекрасно знаете, каков был статус этого 
барона в прошлом, не так ли? Теперь Бар № 2 должен заменить Бар № 
1. Вам тоже нужно сделать шаг в этом направлении», — сказал он.
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çıkması ve sizin de sürekli dile getirdiğiniz 
gibi İnsanı yaşat ki devlet yaşasın felsefe-
sinin bir konuda yerleştirilmesi gerektiğini 
anlıyoruz. Bu bağlamda Türk Cumhuriyet-
leri demek ki bu sivil toplum dediği zaman 
Batı’yı değil kendi köklerini araması ora-
dan ilham alması gerekiyormuş.

Bu sorunuzun cevabını şöyle cevaplamak is-
terim; sivil inisiyatif olarak bizim bakış açı-
mız bütün dünyadaki insanlık alemi Adem 
ile Havva’nın çocuklarıdır bu sebeple bizler 
misyonumuzda olduğu gibi insanı yaşat ki, 
devlet yaşasın anlayışından ötürü dolayısıyla 
tüm dünyadaki insanları bizim insan karde-
şimiz olarak görürüz. 

Başkent platformu olarak bizler dünyadaki 
insanların farklı fikir ve düşüncelere sahip 
olmalarını zenginlik olarak görüyoruz. 
İnançlarımız, renklerimiz, fikirlerimiz, 
genetik yapılarımız, ırklarımız, coğrafyala-
rımız farklı olsa da hepimiz insanız. Bizler 
evrensel hukuka saygılı olduğumuz gibi 
beraberinde tüm inançlara da saygılı bir 
kuruluşuz.  
Bizler böyle düşünürken; demokrasi insan 
haklarından dem vuran, evrensel hukuktan 
bahseden gelişmiş toplumlar diye adlan-
dırdığımız gücü elinde bulunduran ülkeler 
dünyaya kan ve gözyaşından başka bir şey 
vermediğini maalesef göremiyoruz.

Dikkat ederseniz bu emperyalist ülkeler 
demokrasi insan hakları diye geldikleri ve 
sonra işgalci olarak kaldıkları ülkelerde o 
bölgelerde ne yapıtlarına hep beraber iyi 
görmekteyiz. Kadınların, yaşlıların, çocukla-
rın nasıl katlettiklerini bu masum insanların 
hatta tecavüze uğradıklarını iyi biliyoruz. 
Hasılı girdikleri ülkede bölgede sadece 
petrol, doğalgaz, altın, elmas almıyorlar! 
Girdikleri ülkeleri kan ve gözyaşına nasıl 
boğduğunu görebiliyoruz. Başka bir şey gö-
remezsiniz. 

Tüm dünya iyi biliyor ki, Osmanlı yönetimi 
Anadolu’da barış, Balkanlar’da huzur, Orta 
Doğu’da istikrarın hakim olduğu, insanlığa 
saygı ile sevginin harmanlandığı kutlu bir 
dönem yaşatmıştır..

Atalarımız at üstünde bizlere tarihe altın 
harflerle yazılan bu dünyada paha biçilmez 
bir miras bırakarak göçüp gitmişlerdir an-
cak tarihe iz bırakarak ölümsüzleşmişlerdir.

Türk Dünyası olarak bizler, ecdadımızın 
tüm insanlığa miras olarak bırakmış olduğu 
insanı yaşat ki, devlet yaşasın  beraberinde 
vakıf anlayışını akıl, gönül, heyecan üç-
lüsünü hayata geçirerek bir an evvel lobi 
faaliyetlerimizle taçlandırmamız gerektiğini 
düşünüyorum.  Böylece dünyada barış ve 
kardeşliğe katkı sağlayacağımızı hatta kan 
ve gözyaşına dur diyeceğimize inanıyorum 
dedi. 

anlamda kısa orta ve uzun vadeli mutlaka 
bir projeleri planları programları olmalı. 
Örneğin Başkent Platformu olarak bizler  
‘’insan odaklı’’ kısa orta ve uzun vadeli plan-
larımız ve bir misyonumuz var. Merkeze 
insanı koyduk İnsanı yaşat ki, devlet yaşasın 
anlayışına hizmet ediyoruz. Bizler tarihi 
misyonumuzdan almış olduğumuz ışık ve 
ilham doğrultusunda hareket ediyoruz. 
Yani biz kültürel mirasımıza sahip çıkmak 
maksadıyla Türk Dünyası ve gönül coğraf-
yamızdaki insanlarla gönül bağlarımızı daha 
ileriye taşıyabilmek için beraberinde evlatla-
rımıza torunlarımıza bir miras bırakabilmek 
için bir mücadelenin içerisindeyiz. 

Bizler bunu yaparken gelmiş yada geçmiş si-
yasi iktidarlara göre değil, elbette tarihimiz-
den aldığımız ışık ve ilham doğrultusunda 
uluslararası hukuka uygun insan haklarına 
saygılı barışçıl bir anlayışla içerisinde faali-
yetlerimizi yürütüyoruz.

Türk Dünyasının sosyal, ekonomik, kültürel, 
siyasal anlamda özgürlüğüne kavuşa bilmesi 
için önerim; kültürel ticari siyasi faaliyetler 
yürüten çeşitli sivil toplum kuruluşlarının 
bir araya gelerek birbirlerine destek olma-
lılar. Ortak akılda buluşarak birbirinden 
beslenmeli ve birbirlerine destek vermeleri 
gerekiyor. Böylece siyasi, kültürel faaliyetler, 
ticari faaliyetler ile sentezlenir ise yani taç-
landırılırsa bu faaliyetler kalıcı hale getiril-
miş olur. 

Dolayısı ile bugünkü Türkiye ve Türk Dün-
yasında bulunan bu gaye ve amaçla yola 
çıkmış olan sivil toplum kuruluşlarının her 
şeyden önemlisi günlük politize olmuş siyasi 
anlayıştan bağımsız tarihsel misyonundan 
almış olduğu ışık ve ilham doğrultusunda 
bir araya gelerek organize olmak mecburi-
yetleri var. 

Türk Dünyasındaki sivil toplum kuruluşları 
işadamlarımız siyaset adamlarımız akade-
misyenlerimiz gazetecilerimiz ve toplumun 
diğer katmanları da taşın altına elini koya-
rak tarihi mirasımıza sahip çıkmaları bek-
liyorum. Bu kuruluşlar inisiyatif almalı her 
şeyi devletten hükümetten beklememeli diye 
düşünüyorum.. 

Türk birliğine giden bu kutlu yolda bizler 
her şeyi Devleti yöneten Cumhurbaşkanla-
rından Başbakanlardan Bakanlardan siyasi 
partilerden beklememiz haksızlık olur. On-
lara bu ağır yükü tek başına omuzlarına alıp 
uluslararası Arena’da hedefe ulaştırmasını 
beklemekte haksızlık olur hatta biraz güç 
olur. Dolayısıyla o yükü hafifletmek sivil 
toplum kuruluşlarına işadamlarına siyaset 
adamlarına akademisyenlere gazetecilerimi-
ze ve toplumun diğer katmanlarına gönül 
tellerini oraya ortaya koyacak koca yürekli 
insanlar inisiyatif alarak katkı sağlayacakla-
rına inanıyorum. 

Türk Asrı kanalından Abdrasul Isakov, 
Sizin dediğiniz gibi Türk Cumhuriyetlerin-
de Bu sivil kuruluşunun batıda ABD’den 
değil kendi köklerinden beslenmesi oradaki 
yönetiminde İş dünyasının da onlara sahip 

sistemi denetler hale gelirler. Hatta onun 
ötesinde kendi ülkelerinin beraberinde kıta-
ları aşarlar, savaşta ve barışta etkili olurlar.

Dünyadaki lobi diaspora faaliyetlerini etkin 
bir şekilde yürüten bu kuruluşlara dikkatli 
baktığımız zaman, nasıl etkin ça-lıştıklarını 
çeşitli ad ve projeler adı altında kendi 
ülkelerinin ötesinde kendi fikir ve 
düşüncelerini kıtalar ötesini çok rahatlıkla 
taşıyabildiklerini görebiliyoruz. 

İlk başta kendi ülkelerinin menfaatlerini 
nasıl koruduklarını beraberinde başka ülke-
leri siyasi, ticari, sosyal anlamda etkileyerek 
kendi ülkelerinin çıkarını korumak, dünyayı 
yeniden şekillendirecek etki ile adeta dün-
yanın  kaderini belirleme noktasında  nasıl 
etkin rol aldıklarını göstermekte mümkün..

Türkiye’de  ve Türk Akraba toplulukları 
içinde elbette siyasi ticari kültürel alan-larda 
çok güzel çok kıymetli sivil toplum 
faaliyetleri var. Ancak bu kuruluşlar bir-
birlerinden habersiz amatör ruhla faaliyet 
yürütürken organize olamadıkları için ne 
Türkiye’de ne Kırgızistan’da ne Kazakistan’da 
ne Özbekistan’da ne Azerbaycan’da arzu etti-
ğimiz seviyede. Türk dünyası da maalesef şu 
anda arzu ettiğimiz pozisyonda ve noktada 
değiller. Türk Akraba toplulukları olarak 
bizler biraz önce özetle izah ettiğim gibi sivil 
toplum faaliyetlerinde hak ettiğimiz 
noktada olduğumuzu düşünmüyorum. 

Türk Asrı kanalından Abdrasul Isakov, bu 
noktada geleceğe dönük Türk dünya-sının 
sivil ayağının neler yapması gere-kir? 
Çünkü diyoruz ki bazı diasporalar Dünya 
siyasetine damgasını vuruyor. Kendi 
milletinin kendi Devleti›nin ön plana 
çıkmasının onların politikalarının 
gerçekleşmesinde önemli bir pay alıyor. 
Bizim de çok şükür 7 tane bağımsız devle-
timiz var, Türk Cumhuriyetlerimiz var. Bir 
de bu Avrasya’nın temelini oluşturan orta 
kuşakta Türk Dünyası gerçeği var. Ve bun-
lar Dünyanın her yerinde diaspora halinde 
sizin dediğiniz gibi faaliyet yürütüyor lakin 
yetersiz. Bu noktada neler yapılması lazım? 
Geleceğe dönük.  
Bu günkü adıyla bağımsız devletler 
toplulukları dediğimiz ülkelerde yaşa-
yan soydaşlarımızla beraberinde gönül 
coğrafyamızdaki insanlarla birlikte tek bir 
millet olduğumuzun şuuruna vararak fert 
fert inisiyatif alarak hep beraber sivil toplum 
bilincini yeniden hayata geçirme 
mecburiye-timiz var.

Bahsettiğim Türk Dünyasındaki bu sivil 
toplum kuruluşları bulunduğu ülkede poli-
tize olmuş siyasetten uzak siyasi partilerden 
bağımsız olmalı. Hizmet veren ve hizmet 
alan arasında gönül köprüleri kurmalı. Bu 

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/ Türk Asrı kanalından Abdrasul 

Isakov, Kırgızistan Türkiye Fahri Konsolosu 
Dr.Mustafa Kurt ile  “Türk Dünyası’nda Sivil 
Toplumun Önemi” konulu röportaj gerçek-
leştirdi. Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
olarak siz okuyucularımızla gerçekleşen bu 
röportajı paylaşıyoruz.  

-Türk Asrı kanalından Abdrasul Isakov;
Sayın Fahri Konsolosum sizinle ilk ola-
rak Türk Dünyasındaki sivil toplumun
konumunu konuşmak istiyorum. Uzun
yıllardır bu alan da faaliyetleriniz söz
konusu. Dünyada da sivil toplumun,
siyasette de toplumun gelişmesinde
de ağırlığı söz konusu. Sizce Türk
dünyasındaki sivil toplumun mevcut
durumu nedir?

Türk dünyasındaki sivil toplumun mevcut 
durumunu ele alırken Türkiye penceresin-
den bakmak değerlendirmek gerekiyor. Son-
ra genel anlamda Türk dünyasını ele almak 
gerektiğini düşünüyorum. Çünkü mevcut 
bağımsızlığını kazanmış Kırgızistan, Kaza-
kistan, Özbekistan, Azerbaycan gibi ülkeler 
Türkiye Cumhuriyeti Devleti gibi geçmişte 
imkânlara ve STK faaliyetlerine sahip ol-
madığı için Türkiye penceresinden bakarak 
STK faaliyetlerine değerlendirmek daha 
doğru olur diye düşünüyorum.

Osmanlı İmparatorluğu döneminde va-
kıf anlayışı diye adlandırdığımız Vakıf 
kuruluşlarını hepimiz biliyoruz. Osmanlı 
İmparatorluğunun felsefesi olan “insanı 
yaşat ki devlet yaşasın” anlayışını görürüz. 
Dolayısı ile bugün batıya yada dünyaya 
yüzümüzü çevirdiğimizde sivil toplum 
faaliyetlerinin rol model olarak  Osmanlı 
İmparatorluğunun vakıf anlayışını görmek 
mümkün. Bu günkü adlarıyla ‘’Konfederas-
yon, federasyon, vakıf, dernek, platform’’ 
olan kuruluşların süreç içerisinde geliştirip 
dönüştürüldüğünü görürüz. Hasılı özetle 
sivil toplum kuruluşlarının atababası necip 
milletimiz hareket noktası ise Anadolu top-
raklarıdır. 

Ne hazin ki, biz bugün Türk Akraba top-
lulukları olarak Lobi faaliyetleri, diaspora 
faaliyetleri çerçevesinde hak ettiğimiz ve 
olmamız gerektiği noktada değiliz. 

Avrupa’da ve diğer batı toplumlarında sivil 
toplum kuruluşları sistemden beslenirler 
ve siyasi partilerden bağımsız ancak siste-
mi denetleme noktasında etkin rol alarak 
ülkelerinin kaderlerini belirleme noktasında 
inisiyatif alırlar. 

Sivil toplum kuruluşları yapmış oldukları 
lobi faaliyetleri ile hizmet veren ve alan ara-
sında gönül köprüleri kurarlar beraberinde 

"TARİHDE BUGÜN" 
“Türk Dünyası olarak bizler, 
ecdadımızın bizlere bırakmış olduğu 
insanı yaşat ki, devlet yaşasın  
anlayışını lobi faaliyetlerimizle 
taçlandırmamız gerekiyor.”

Dr.MustafaKURT / Д-р. Мустафа КУРТ
BAŞKENT PLATFORMU GENEL BAŞKANI 
ПРЕДСЕДАТЕЛЬ СТОЛИЧНОЙ ПЛАТФОРМЫ
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ловия для людей, пусть государство про-
цветает». В этом контексте означает, что 
когда речь идет о гражданском обществе 
тюркские страны должны вдохновляться 
своими корнями, а не Западом.

Я хотел бы ответить на этот вопрос сле-
дующим образом. Наша точка зрения, 
как гражданской инициативы, такова:  
все человечество – это дети Адама и Евы, 
поэтому в рамках нашей миссии «Создай 
условия для людей, пусть государство 
процветает» мы считаем всех людей 
мира нашими братьями.

Как Столичная платформа, мы оцени-
ваем различность человеческих идей и 
мыслей как богатство. Хотя наши убеж-
дения, цвета, идеи, генетические струк-
туры, расы и географические особенно-
сти различны, мы все люди. Поскольку 
мы уважаем международный закон, мы 
являемся организацией, которая уважает 
все убеждения.

Пока мы так думаем, к сожалению, мы 
можем наблюдать, как страны с разви-
тыми обществами, обладающие властью, 
кричащие о демократии, правах человека 
и международном законе, не дают миру 
ничего, кроме крови и слез.

Если вы обратите внимание, то можно 
заметить, что творят эти империали-
стические страны, которые пришли в 
некоторые регионы, выступая за демо-
кратические права человека, а затем ста-
ли оккупантами. Мы хорошо знаем, как 
они убивают женщин, стариков, детей, и 
даже насилуют этих невинных людей. Из 
тех регионов, в которых они находятся, 
они берут не только нефть, природный 
газ, золото и алмазы! Мы видим только, 
как страны, в которые они вошли, уто-
нули в крови и слезах, и ничего кроме 
этого. 

Все человечество хорошо знает, что Ос-
манская империя создала счастливый 
период, когда был мир в Анатолии, спо-
койствие на Балканах, стабильность на 
Ближнем Востоке и уважение к челове-
честву.

Наши предки мигрировали на лошади, 
оставляя нам бесценное наследие в этом 
мире, написанное золотыми буквами в 
истории, тем самым оставив историче-
ский след, были увековечены.

Как тюркский мир, мы верим, что мы, 
как можно скорее, должны включить в 
нашу лоббистскую деятельность фило-
софию «Создай условия для людей, пусть 
государство процветает», оставленную 
нашими предками всему человечеству в 
качестве наследия, и ум, сердце и волне-
ние. Таким образом, мы сможем внести 
вклад в мир и братство во всем свете, и 
даже остановить кровь и слезы.

В то время как мы делаем это, мы осу-
ществляем нашу деятельность в мирном 
понимании, которое уважает права 
человека в соответствии с международ-
ным правом, в соответствии со светом 
и вдохновением, которые мы получили 
из нашей истории, а не в соответствии с 
политическими силами, которые пришли 
или ушли.

Мое предложение для достижения 
тюркским миром свободы в социаль-
ном, экономическом, культурном и 
политическом плане таково: различные 
неправительственные организации, 
занимающиеся культурной, торговой 
и политической деятельностью, долж-
ны объединиться и поддерживать друг 
друга. Они должны достигнуть единого 
мнения и заряжаться друг от друга, они 
должны оказывать поддержку друг другу. 
Таким образом, если они синтезируются 
с политической, культурной и торговой 
деятельностью, то эта деятельность ста-
нет постоянной.

Таким образом, важнее всего, чтобы не-
правительственные организации, суще-
ствующие сейчас в Турции и тюркском 
мире и имеющие подобные цели и зада-
чи, стали организованными, собрались 
вместе в свете и вдохновении, которые 
они получают от своей исторической 
миссии, независимо от повседневного 
политизированного политического по-
нимания.

Я ожидаю, что организации граждан-
ского общества, бизнесмены, политики, 
ученые, журналисты и другие слои обще-
ства будут защищать наше историческое 
наследие, приложив непосредственные 
усилия. Я считаю, что эти организации 
должны проявить инициативу и не 
ждать всего от правительства.

На этом благословенном пути, который 
ведет к тюркскому союзу, было бы нес-
праведливо ждать всего от президентов, 
премьер-министров, министров и поли-
тических партий, управляющих государ-
ством. Было бы несправедливо ждать, 
пока они возьмут этот тяжелый груз на 
свои плечи и доведут его до цели на ме-
ждународной арене. Поэтому я считаю, 
что облегчению данного бремени будут 
способствовать неправительственные 
организации, бизнесмены, политики, 
ученые, журналисты, другие слои обще-
ства и просто люди с большим сердцем, 
которые, проявив инициативу, вложат 
свои сердца в это дело.

- Абдрасул Исаков из канала «Türk
Asrı»: Как вы говорите, в тюркских стра-
нах гражданские организации должны
питаться своими корнями, а не с помо-
щью Запада и США. И правительство,
и деловой мир должен заботиться о них.
Как вы всегда говорите, необходимо по-
нять и усвоить философию «Создай ус-

ванию диаспоры в мире, мы увидим, как 
они работают эффективно, и они могут 
легко перенести свои идеи и мысли за 
пределы континентов под различными 
названиями и проектами.

Во-первых, можно показать, как они за-
щищают интересы своей страны, воздей-
ствуя на другие страны в политическом, 
торговом и социальном плане, и прини-
мают активное участие в определении 
судьбы мира, влияя на изменение мира.

В Турции и тюркских родственных об-
щинах, конечно же, есть очень ценные 
организации гражданского общества в 
политической, торговой и культурной 
областях. Однако, эти организации ведут 
свою деятельность с любительским ду-
хом, не зная друг о друге, и так как их ра-
бота неорганизованна, к сожалению, ни 
в Турции, ни в Кыргызстане, ни в Казах-
стане, ни в Узбекистане, ни в тюркском 
мире в целом находятся не на должном 
уровне и позиции. Как я только что крат-
ко объяснил, я думаю, что мы, как тюрк-
ские родственные общины, находимся не 
на том уровне, которого мы заслуживаем 
в деятельности гражданского общества.

- Абдрасул Исаков из канала «Türk
Asrı»: Что должно сделать гражданское
общество тюркского мира, стремящееся
к будущему, на этом этапе? Ведь мы гово-
рим, что некоторые диаспоры оставляют
свой след в мировой политике. В реали-
зации их политики важную роль играет
выход государства и народа на передний
план. Слава Аллаху, у нас есть 7 незави-
симых государств, у нас есть тюркские
республики. Существует также реаль-
ность тюркского мира, которая составля-
ет основу нынешней Евразии. И они, как
вы говорите, действуют по всему миру в
виде диаспор, но недостаточно. Что нуж-
но сделать на этом этапе? Ориентируясь
на будущее.

Вместе с братьями, живущими в странах, 
которые сегодня мы называем независи-
мыми государствами, и людьми в нашей 
духовной географии, понимая, что мы – 
одна нация, проявляя индивидуальную 
инициативу, мы обязаны вместе возро-
дить сознание гражданского общества.

Эти неправительственные организации 
в тюркском мире, о которых я упоминал, 
должны быть независимыми от поли-
тических партий своей страны и далеки 
от политизированности. Они должны 
построить мосты между государством и 
народом. В этом контексте у них долж-
ны быть краткосрочные, среднесрочные 
и долгосрочные проекты планы и одна 
миссия. Мы поставили в центр всего 
человека и служим идеологии «Создай 
условия для людей, пусть государство 
процветает». Мы действуем в соответст-
вии со светом и вдохновением, которые 
мы получаем от нашей исторической 
миссии. Другими словами, мы вместе с 
тюркским миром и людьми нашей духов-
ной географии находимся в некой борьбе 
ради защиты нашего культурного насле-
дия, чтобы нести наши сердца и связи 
с нашими детьми и оставить наследие 
нашим внукам.

Анкара (Гражданская инициатива)
Зелиха Соркунлу/ Абдрасул Исаков 

из канала «Türk Asrı» сделал репортаж 
с почетным консулом Кыргызстана в 
Турции д-ром Мустафой Куртом на тему 
«Роль гражданского общества в тюрк-
ском мире». Международная газета «Гра-
жданская инициатива» делится с вами, 
уважаемые читатели, этим репортажем. 

- Абдрасул Исаков из канала «Türk
Asrı»: Г-н почетный консул, прежде
всего, я хотел бы поговорить с вами о
положении гражданского общества в
тюркском мире. Вы были активны в этой
области в течение многих лет. И в мире,
и в политике гражданское общество име-
ет весомое место. Как вы думаете, каково
нынешнее положение гражданского об-
щества в тюркском мире?

Оценивая нынешнее положение гра-
жданского общества в тюркском мире, 
необходимо смотреть сначала с точки 
зрения Турции, а уже потом рассматри-
вать тюркский мир в целом. Поскольку 
такие страны, как Кыргызстан, Казах-
стан, Узбекистан, Азербайджан, обрет-
шие свою нынешнюю независимость, не 
имели в прошлом возможностей и опыта 
деятельности НПО, как это было у Тур-
ции, я думаю, будет правильным оцени-
вать деятельность НПО с точки зрения 
Турции…

Мы все знаем идеологию Османской им-
перии касательно взаимопомощи. Пони-
мание «Создай условия для людей, пусть 
государство процветает» является фи-
лософией Османской империи. Поэтому, 
посмотрев сегодня на запад или мир в 
целом, можно увидеть фундаменталь-
ную идеологию Османской империи как 
образец для подражания деятельности 
гражданского общества. Мы видим, что 
организации, которые сейчас называ-
ются «конфедерация, федерация, фонд, 
ассоциация, платформа», в ходе процес-
са развиваются и трансформируются. 
Подводя итог, можно сказать, что отцом 
нынешних организаций гражданского 
общества является наш народ, а отправ-
ной точкой - Анатолия.

К сожалению, мы, как тюркские родст-
венные общины, в рамках лоббизма и 
деятельности диаспор не стоим на том 
уровне, которого заслуживаем и на кото-
ром должны быть.

В Европе и других западных обществах 
неправительственные организации пи-
таются системой и предпринимают ини-
циативу, чтобы определить судьбу своей 
страны, будучи независимыми от поли-
тических партий, но принимая активное 
участие в управлении системой.

Неправительственные организации сво-
ей лоббистской деятельностью устанав-
ливают «мосты» между государством и 
народом и контролируют систему. Кроме 
того, они выходят за пределы континен-
тов вместе со своими странами и стано-
вятся эффективными в войне и мире.

Если мы внимательно посмотрим на 
эти организации, которые эффективно 
осуществляют деятельность по лоббиро-

“Как тюркский мир, мы с помощью 
нашей лоббистской деятельности 
должны укрепить оставленную 
нам предками идеологию 
“Создай условия для людей, пусть 
государство процветает”.
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Al Jazeera muhabiri Ebu Akile'nin öldürülmesi UCM'ye yapılan 
resmi şikayete eklenecek
İngiltere'de avukatlar, Filistinli gazetecilerin İsrail'de sistematik olarak hedef 
alınmasıyla ilgili Uluslararası Ceza Mahkemesine yapılan resmi şikayete Al Jazeera 
muhabiri Akile'nin İsrail askerlerince öldürülmesini de ekleyeceklerini açıkladı.

Başkent Londra'da insan hakları 
avukatları, Uluslararası Gazeteciler 
Federasyonu (IFJ), Filistin 
Gazeteciler Sendikası (PJS) ve 
Uluslararası Filistinliler Adalet 
Merkezinden (ICJP) temsilciler, 
düzenledikleri basın toplantısında, 
İsrail'in Filistin'de çalışan 
gazetecileri hedef alması ve medya 
çalışanlarının öldürülmesi olaylarını 
gerektiği gibi araştırmamasına karşı 
nisanda UCM'ye yaptıkları şikayete 
ilişkin güncel açıklamalarda 
bulundu.
Toplantıda, Al Jazeera muhabiri 
Şirin Ebu Akile'nin öldürülmesi 
olayının, ailesinin talebi üzerine 
UCM'ye yapılan resmi şikayete dahil 
edilmesi kararının alındığı bildirildi.
"Şirin, dünyanın Filistin'de neler 
olduğunu bilmesini sağlamak için 
çalıştı"
ICJP Direktörü Avukat Tayab Ali, 
yaptığı konuşmada, Ebu Akile'nin, 
UCM'nin resmi şikayeti kabul 
ettiğini açıklamasından sadece 
birkaç gün sonra öldürüldüğünü 
anımsattı.
Ali, "Şirin, anonim biri değildi. O, 
bizden biriydi. Hayatını 
demokrasinin, ifade özgürlüğünün en 
önemli ilkelerinden birine adadı. Bir 
gazeteci olarak dünyanın Filistin'de 
neler olduğunu bilmesini sağlamak 
için çalıştı." ifadelerini kullandı.

Şirin ve sahada görev yapan diğer 
gazetecilerin ortaya koydukları 
çalışmalarla, uluslararası hukuku ihlal 
eden ve aşırı güç kullanan 
hükümetlerin hesap verebilirliğinin 
sağlanması için büyük çaba 
gösterdiğine işaret eden Ali, şunları 
söyledi:
"Buna artık izin verilemez. Hukuki 
çalışmalarımızda tersten süregelen 
cezasızlık konusunda kararlıyız. UCM 
ve uluslararası toplumun İsrail’e net 
bir mesaj göndermesi için şu andan 
daha önemli bir zaman olamazdı."
"İsrail'in gazetecileri hedef alması artık 
son bulmalı"
Doughty Street Chambers 
avukatlarından Jennifer Robinson, 
İsrail makamlarının Filistin'de görev 
yapan gazetecilerin hedef alınmasıyla 
ilgili sorumluları gerektiği gibi 
soruşturma ve kovuşturma 
konusundaki başarısızlığına işaret etti.
Ebu Akile'nin öldürülmesi olayını da 
UCM'ye yaptıkları resmi şikayete 
ekleyeceklerinin altını çizen Robinson, 
şunları kaydetti:
"İsrail'in, uluslararası insan hakları ve 
insancıl hukuk kapsamındaki 
uluslararası yükümlülüklerini yerine 
getirmesini sağlamak için harekete 
geçilmeli. Bunun önemli olduğunu 
söylüyoruz çünkü gazeteciler tekrar 
tekrar hedef alınıyor. Bunun artık son 
bulması gerekiyor."

"Failleri adalete teslim etmenin zamanı geldi"
IFJ Başkanı Jim Boumelha da İsrail makamlarının gazetecilere yönelik işlediği 
suçların cezasız kalmaması gerektiğine işaret ederek, “Çok uzun süre bekledik. 
Artık failleri adalete teslim etmenin zamanı geldi.” dedi. 
Al Jazeera Kudüs Ofisi Büro Şefi Walid al-Omari de Ebu Akile’nin, Al 
Jazeera'nın kıdemli muhabirlerinden biri ve hem uluslararası hem de Arap 
dünyasında tanınan ünlü bir figür olduğunu dile getirdi.
Ebu Akile’nin Hristiyanlığa mensup olduğu için özellikle hedef alındığını 
vurgulayan Omari, "(İsrailli yetkililer) Kurbanın bir Hristiyan olması halinde 
Filistin halkının öfke duymayacağını düşündü." ifadesini kullandı.
Omari, Filistin'de görev yapan gazetecilerin uluslararası korumaya ihtiyacı 
olduğunun ve İsrail makamlarının işlediği suçlara karşılık hesap verebilirliğinin 
sağlanması gerektiğinin altını çizdi.

KAYNAK:AA
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Убийство репортера Аль-Джазиры Абу Акиле будет приложено 
к официальной жалобе в МУС
Адвокаты в Англии объявили, что добавят убийство репортера Аль-
Джазиры Акиле израильскими солдатами к официальной жалобе, 
поданной в Международный уголовный суд относительно систематических 
преследований палестинских журналистов в Израиле.

Убийство репортера Аль-Джазиры Абу 
Акиле будет приложено к официальной 
жалобе в МУС.
В столице Лондоне юристы-
правозащитники, Международная 
федерация журналистов (IFJ), 
Палестинский синдикат журналистов 
(PJS) и представители Международного 
палестинского центра правосудия (ICJP) 
провели пресс-конференцию, чтобы 
обсудить преследование Израилем 
журналистов, работающих в Палестине, 
и убийство работников СМИ.Он сделал 
последние заявления относительно 
жалобы, которую они подали в МУС в 
апреле на тот факт, что он не 
расследовал должным образом.
Аль-Джазира передаст дело об убийстве 
Абу Акиле в Международный 
уголовный суд
На встрече было сообщено, что принято 
решение включить убийство 
корреспондента «Аль-Джазиры» Ширин 
Эбу Акиле в официальную жалобу, 
поданную в МУС по просьбе ее семьи.

«Сирин работала над тем, чтобы мир 
знал, что происходит в Палестине»
В своем выступлении директор ICJP 
юрист Таяб Али напомнил, что Абу 
Акиле был убит всего через несколько 
дней после того, как МУС объявил о 
принятии официальной жалобы.

Али сказал: «Ширин не была 
анонимным человеком. Она была 
одной из нас. Она посвятила свою 
жизнь одному из самых важных 
принципов демократии и свободы 
слова. Как журналист, она работала, 
чтобы мир знал, что происходит в 
Палестина». использовали фразы.
Отметив, что благодаря работе Ширин 
и других журналистов, работающих на 
местах, они прилагают большие 
усилия для обеспечения 
ответственности правительств, 
нарушающих международное право и 
применяющих чрезмерную силу, Али 
сказал:
«Этого больше нельзя допускать. Мы 
привержены безнаказанности, которая 
продолжается в обратном 
направлении в нашей юридической 
работе. Для МУС и международного 
сообщества не могло быть более 
важного времени, чем сейчас, чтобы 
послать четкий сигнал Израилю».
«Израильское преследование 
журналистов должно прекратиться 
немедленно»
Дженнифер Робинсон, юрист Doughty 
Street Chambers, указала на 
неспособность израильских властей 
провести надлежащее расследование и 
привлечь к ответственности виновных 
в преследовании журналистов, 
работающих в Палестине.

Подчеркнув, что они добавят 
убийство Абу Акиле к своей 
официальной жалобе в МУС, 
Робинсон сказал:
«Необходимо принять меры для 
обеспечения выполнения 
Израилем своих международных 
обязательств в соответствии с 
международным правом в 
области прав человека и 
гуманитарным правом. Мы 
говорим, что это важно, потому 
что журналисты неоднократно 
становятся мишенью. Это нужно 
прекратить».
«Пора привлечь виновных к 
ответственности»
Президент IFJ Джим Бумелья 
также отметил, что преступления, 
совершенные израильскими 
властями против журналистов, не 
должны оставаться 
безнаказанными: «Мы очень 
долго ждали. Настало время 
привлечь виновных к 
ответственности». сказал.
Глава офиса Al Jazeera в 
Иерусалиме Валид аль-Омари 
сказал, что Абу Акиле является 
одним из старших 
корреспондентов Al Jazeera и 
известной фигурой как в 
международном, так и в арабском 
мире.

Подчеркнув, что Абу Акила 
был конкретно преследуем за 
то, что он христианин, Омари 
сказал: 
«(Израильские официальные 
лица) думали, что если бы 
жертва была христианином, 
палестинский народ не 
рассердился бы». использовал 
фразу.
Омари подчеркнул, что 
журналисты, работающие в 
Палестине, нуждаются в 
международной защите и что 
израильские власти должны 
нести ответственность за свои 
преступления.
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İtalyan gazetesi: Boris Johnson, AB'ye alternatif yeni bir ittifak sistemi öneriyor

İngiltere Başbakanı Boris Johnson'ın Avrupa Birliği'ne (AB) alternatif olacak şekilde Doğu Avrupa'daki 
ülkeleri ve Türkiye'yi içine alabilecek yeni bir siyasi, ekonomik ve askeri ittifak sistemi önerdiği bildirildi.

İtalya'nın yüksek tirajlı Corriere della Sera 
gazetesinin, Davos çıkışlı haberinde, Ukrayna ile 
bazı AB ülkeleri arasındaki gerilimin Davos 
Ekonomik Forumu toplantılarına yansıdığı ve 
"İngiltere Başbakanı Johnson'ın Avrupa'daki 
kartları bozma amacı taşıyan bir girişimle sahaya 
girmeye çalıştığı" belirtildi.

Haberde, "İngiltere Başbakanı, AB'ye alternatif 
olarak yeni bir siyasi, ekonomik ve askeri ittifak 
sistemi öneriyor." ifadesi kullanılırken, başlıkta da 
Doğu Avrupa'daki bu ittifakın Rusya'ya karşı 
kurulmasının planlandığı kaydedildi.

Davos Ekonomik Forumu'na katılan bazı 
uzmanlara göre, Johnson'ın bir aydan fazladır 
bunun üzerine ağ oluşturduğu, kafasındaki bu 
öneriyi ilk olarak 9 Nisan'da Kiev'e yaptığı 
ziyarette Ukrayna Devlet Başkanı Vladimir 
Zelenskiy'e açtığı ifade edildi.

Johnson'ın önerisinin "İngiliz Milletler Topluluğu (Commonwealth)" gibi 
bir anlamda "Avrupa Milletler Topluluğu" olduğu aktarılan haberde, 
"Johnson'ın kafasındaki Avrupa Milletler Topluluğu modeli, İngiltere'nin 
liderliğinde Ukrayna, Polonya, Estonya, Letonya ve Litvanya'nın yanı sıra 
ileri bir tarihte potansiyel olarak Türkiye'yi de içerecek." 
değerlendirmesinde bulunuldu.

Haberde, Londra'nın Kiev ile görüşmelerinin İngiliz Başbakanının 9 
Nisan'daki ziyaretinden bu yana arttığı, Johnson'ın bu girişimle, Brüksel'e 
ve Almanya'nın, Rusya'nın askeri saldırganlığına karşı tepkisine 
güvensizlikte birleşen ülkeleri bir grupta topladığı kaydedildi.

Haberde, "Kiev hükümetinin İngiliz inisiyatifine dair herhangi bir pozisyon almadığı, 
bununla beraber 27 AB üyesinin ek yaptırımlar konusunun ve silah yardımındaki 
gecikmesinin siyasi bir hendek oluşturduğu" ifade edildi.

Ukrayna Devlet Başkanı Zelenskiy'nin şu aşamada, AB'nin Ukrayna'ya "adaylık" 
statüsünü verip vermeyeceğinin belli olacağı 23 Haziran tarihini beklediği ve adaylığın 
kesin olup olmayacağının belirsizliğini koruduğu aktarıldı.

Ukrayna'ya bu statünün verilmesi halinde, yıllardır AB'ye üyelik için bekleyen 
Arnavutluk ve Kuzey Makedonya'nın buna tepki gösterebileceği de yorumu da yapıldı.

KAYNAK: AA

Итальянская газета: Борис Джонсон предлагает ЕС новую 
альтернативную систему союзов
Сообщалось, что премьер-министр Великобритании Борис Джонсон предложил 
новую систему политического, экономического и военного союза, которая могла 
бы включать страны Восточной Европы и Турцию в качестве альтернативы 
Европейскому Союзу (ЕС).
В давосских новостях итальянской ежедневной газеты Corriere della Sera 
с большим тиражом было заявлено, что напряженность между Украиной 
и некоторыми странами ЕС нашла свое отражение в заседаниях 
Давосского экономического форума и что «премьер-министр 
Великобритании Джонсон попытался выйти на поле с попытка 
испортить карты в Европе».
В новостях «британский премьер-министр предлагает новую систему 
политического, экономического и военного союза в качестве 
альтернативы ЕС». При использовании выражения в названии было 
отмечено, что этот союз в Восточной Европе планировалось создать 
против России.
По словам некоторых экспертов, присутствовавших на Давосском 
экономическом форуме, было заявлено, что Джонсон вынашивал эту 
тему более месяца и впервые представил это предложение в уме 
президенту Украины Владимиру Зеленскому во время его визита в Киев 
9 апреля.
В новостях о том, что предложение Джонсона является «Европейским 
Содружеством» в том же смысле, что и «Содружество», в отчете 
говорилось: «Модель Европейского Содружества, по мнению Джонсона, 
под руководством Англии включает Украину, Польшу, Эстонию, Латвию 
и Литву. Позже в состав потенциально войдет Турция». была 
произведена оценка.В новостях отмечалось, что переговоры Лондона с 
Киевом активизировались после визита премьер-министра 
Великобритании 9 апреля, и что этой инициативой Джонсон собрал 
страны, объединенные недоверием к Брюсселю и ответом Германии на 
военную агрессию России.

В новостях было указано, что «киевское правительство не заняло никакой позиции по 
британской инициативе, однако вопрос о дополнительных санкциях и задержке 
помощи вооружений со стороны 27 членов ЕС создал политический ров».
Сообщалось, что президент Украины Зеленский сейчас ждет 23 июня, когда станет 
ясно, предоставит ли ЕС Украине статус «кандидата», и остается неясным, будет ли 
кандидатура окончательной.
Также было отмечено, что если этот статус будет предоставлен Украине, на это могут 
отреагировать Албания и Северная Македония, которые годами ждут членства в ЕС.
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Blinken'dan Çin'e mesaj: Çatışma veya 
yeni bir soğuk savaş peşinde değiliz
ABD Dışişleri Bakanı Blinken, "Çin'in 
büyük bir güç olma rolünü engellemeye ya 
da onu durdurmaya çalışmıyoruz, ancak 
uluslararası hukuku, ilkeleri ve kurumlarını 
savunmaya devam edeceğiz." dedi.
Dışişleri Bakanı Antony Blinken, 
Washington'da düzenlenen bir 
panelde Joe Biden yönetiminin Çin'e 
yönelik politikalarını ve Rusya-
Ukrayna savaşını değerlendirdi.
Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin'in Ukrayna'ya yönelik 
saldırısını "uluslararası düzene 
yönelik bir saldırı" şeklinde niteleyen 
Blinken, Ukrayna'nın toprak 
bütünlüğüne ve egemenliğine 
yönelik bu saldırıları hiçbir şekilde 
kabul etmediklerini ve uluslararası 
düzen içinde bu temel ilkeleri 
savunmaya devam edeceklerini 
kaydetti.
Blinken, ABD'nin Çin veya başka bir 
ülke ile yeni bir soğuk savaş 
arayışında olmadığını vurgulayarak, 
"Uluslararası düzene karşı Çin'in 
ortaya koyduğu uzun vadeli en ciddi 
meydan okuma karşısında 
dikkatliyiz. Çin, hem uluslararası 
düzeni yeniden şekillendirmeyi arzu 
eden hem de ekonomik, diplomatik, 
askeri ve teknolojik olarak bunu 
yapacak güce sahip olan tek ülkedir." 
dedi.
"Yeni bir soğuk savaş peşinde 
değiliz"
ABD'nin Çin'le ilişkilerindeki orta 
vadeli vizyonuna değinen Blinken, 
"Başkan Biden'ın da belirttiği gibi 
içinde bulunduğumuz bu on yıl, 
gelecek uzun yıllar açısından 
belirleyici olacaktır. İçeride ve 
dışarıda atacağımız adımlar yakın 
gelecekteki durumumuzu 
belirleyecektir. Bu yüzden bizim 
vizyonumuz şu üç kelime ile 
özetlenebilir: yatırım yap, ittifak kur 
ve rekabet et." diye konuştu.Blinken, 
sözlerine şöyle devam etti:
"ABD ile Çin, öngörülebilir bir 
gelecekte (sorunların çözümü 
konusunda) birbiriyle muhatap 
olmalıdır.

 Bu yüzden Çin'le ilişkimiz, şu anki 
en karmaşık ve en fazla sonuç 
üretecek ilişkimizdir. Biz çatışma 
veya yeni bir soğuk savaş peşinde 
değiliz, aksine bunlardan kaçınmaya 
kararlıyız. Çin'in büyük bir güç olma 
rolünü engellemeye ya da onu 
durdurmaya çalışmıyoruz, ancak 
uluslararası hukuku, ilkeleri ve 
kurumlarını savunmaya devam 
edeceğiz."
"Tayvan politikamız değişmedi"
Blinken, Tayvan'ın güvenliği 
konusundaki pozisyonlarının 
değişmediğini ifade ederek, 
"ABD'nin bu konudaki yaklaşımı 
uzun yıllardır tutarlı şekilde devam 
etmektedir. Tayvan'ı bağımsız bir 
ülke olarak tanımıyoruz. Başkan 
Biden'ın da dile getirdiği gibi ABD 
'Tek Çin' politikasına bağlı kalmaya 
devam edecektir." değerlendirmesini 
yaptı.
Pekin'in küresel ekonomiye entegre 
olduğunun altını çizen Blinken, 
ABD ile Çin arasındaki ticari 
süreçlerde bazı alanlarda ciddi 
eşitsizlikler bulunduğunu Çinli 
üreticilerin Amerikan pazarına 
erişiminin çok kolay olduğunu 
belirtti.
ABD'nin, Çin'in Uygur Türklerine 
yönelik Sincan'daki eylemlerini 
"soykırım" ve "insanlığa karşı 
işlenmiş suçlar" olarak gördüğünü 
hatırlatan Blinken, bu konudaki 
itirazlarını dile getirmeye devam 
edeceklerini söyledi. Blinken ayrıca 
Çin'in Tibet ve Hong Kong'daki 
politikalarını da eleştirdi.
Salgın sürecine rağmen geçen yıl 100 
binden fazla Çinli öğrenciye eğitim 
vizesi verdiklerini hatırlatan Blinken, 
ABD'de bilim ve teknoloji alanında 
doktora yapmış Çinli öğrencilerin 
yüzde 80'inin Amerika'da kalmayı 
seçtiklerini dile getirdi.

Послание Блинкена Китаю: мы не 
ищем конфликта или новой 
холодной войны
«Мы не пытаемся помешать или остановить 
роль Китая как великой державы, но мы 
будем продолжать защищать международное 
право, принципы и институты», — заявил 
госсекретарь США Блинкен. сказал.
Министр иностранных дел Энтони 
Блинкен оценил политику 
администрации Джо Байдена в 
отношении Китая и российско-
украинской войны на панели, 
состоявшейся в Вашингтоне.
Охарактеризовав нападение 
президента России Владимира 
Путина на Украину как «нападение 
на международный порядок», 
Блинкен отметил, что они никоим 
образом не приемлют эти нападки на 
территориальную целостность и 
суверенитет Украины и что они будут 
продолжать защищать эти основные 
принципы в рамках международного 
заказ.
Подчеркнув, что США не стремятся к 
новой холодной войне с Китаем или 
какой-либо другой страной, Блинкен 
сказал: «Мы с осторожностью 
относимся к самому серьезному 
долгосрочному вызову, который 
Китай бросает международному 
порядку. сделать это 
дипломатическим, военным и 
технологическим путем». сказал.
«Мы не за новой холодной войной»
Касаясь среднесрочного видения 
США в отношениях с Китаем, 
Блинкен сказал: «Как заявил 
президент Байден, это десятилетие, в 
котором мы находимся, будет 
решающим на многие годы вперед. 
Шаги, которые мы предпримем дома 
и за рубежом, определят наша 
ситуация в ближайшем будущем. 
Поэтому наше видение таково: его 
можно резюмировать одним словом: 
инвестировать, формировать 
альянсы и конкурировать». он сказал.
Блинкен продолжил:
«Соединенные Штаты и Китай 
должны заниматься (решением 
проблем) в обозримом будущем. 

Вот почему наши отношения с Китаем 
на данный момент являются самыми 
сложными и наиболее продуктивными. 
Мы не стремимся к конфликту или 
новой холодной войне, а, скорее, полны 
решимости избегать их. Мы не 
пытаемся помешать или остановить 
роль Китая как великой державы, но мы 
будем продолжать защищать 
международное право, принципы и 
институты».
«Наша политика в отношении Тайваня 
не изменилась»
Выразив, что их позиция в отношении 
безопасности Тайваня не изменилась, 
Блинкен сказал: «Подход США к этому 
вопросу был последовательным на 
протяжении многих лет. Мы не 
признаем Тайвань как независимую 
страну. Как заявил президент Байден, 
США привержены « Политика единого 
Китая останется». дал свою оценку.
Подчеркнув, что Пекин интегрирован в 
глобальную экономику, Блинкен заявил, 
что в некоторых областях коммерческих 
процессов между США и Китаем 
существует серьезное неравенство, и что 
китайские производители имеют очень 
легкий доступ на американский рынок.
Напомнив, что США расценивают 
действия Китая против уйгурских турок 
в Синьцзяне как «геноцид» и 
«преступления против человечности», 
Блинкен заявил, что они и дальше будут 
озвучивать свои возражения по этому 
вопросу. Блинкен также раскритиковал 
политику Китая в Тибете и Гонконге.
Напомнив, что в прошлом году они 
выдали образовательные визы более 100 
тысячам китайских студентов, несмотря 
на эпидемический процесс, Блинкен 
заявил, что 80 процентов китайских 
студентов, получивших докторскую 
степень в области науки и техники в 
США, предпочли остаться в США.
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DEAŞ Afganistan'da terör eylemlerini tırmandırma peşinde

Afganistan'da Ağustos 2021'de yönetime gelen Taliban, ülkede güvenliği 
tamamen sağladığını iddia etse de son zamanlarda terör örgütü DEAŞ/H'nin 
artan saldırıları ülke içinde ve dışında tedirginlik yaratıyor.

Özellikle Taliban mensupları ve ülkedeki 
Şiilere yönelik saldırılarını artıran terör 
örgütü DEAŞ/H, yeniden adından söz 
ettirmeye başladı.
Eski hükümet döneminde ülkede 
tamamen bitirildiği iddia edilen 
DEAŞ'ın ele başları Abdul Hasib ve 
Hafız Said Han, ABD ile eski Afgan 
kuvvetlerince öldürülmüştü. Ayrıca 
DEAŞ'ın üçüncü ele başı Abdullah 
Orakzai'nin, Nisan 2020'de Afganistan'ın 
güneyinde yakalanmasının ardından 
yerine Şahab El-Muhacir getirilmişti.
Suriye ve Irak'takinin aksine 
Afganistan'da hakimiyet alanını 
genişletemeyen DEAŞ, son zamanlarda 
Taliban ve ülkedeki Şiilere yönelik 
saldırılarını yoğunlaştırdı.
Afganistan'da Taliban'ın kontrolü ele 
geçirmesinin ardından tahliyeler 
sürerken başkent Kabil'de gerçekleşen 
patlamaları, terör örgütü DEAŞ'ın 
üstlenmesi üzerine gözler yeniden terör 
örgütüne çevrildi.
Taliban hükümetine göre ise ülkede 
DEAŞ fikrini benimseyen sayılı kişiler 
dışında herhangi bir terör örgütü faaliyet 
göstermiyor.
Taliban yetkilileri, yönetime gelmesinin 
ardından farklı vilayetlerde çok sayıda 
DEAŞ hücre evine operasyon 
düzenlediklerini açıklamıştı.
Taliban sonrası kanlı saldırılar
Taliban'ın, Afganistan'da kontrolü ele 
geçirmesinin ardından ülke genelinde 
irili ve ufaklı 50'den fazla bombalı ve 
silahlı saldırı düzenlendi. Bu saldırıların 
çoğunu terör örgütü DEAŞ üstlendi.
Saldırıların 3'ü Sünni ve 3'ü Şii olmak 
üzere 6'sı camilere, 10'dan fazlası Hazara 
Şiilerini taşıyan minibüslere, biri askeri 
hastaneye, biri Uluslararası Kabil 
Havalimanı'na ve diğerleri de Taliban 
mensuplarına yönelik gerçekleştirildi.
Şiilere yönelik saldırıların çoğunu DEAŞ 
üstlenirken, Sünni camilerine 
düzenlenen saldırıları ise henüz üstlenen 
olmadı.

Bu süre içerisinde terör örgütü DEAŞ'ın 
düzenlediği saldırılarda çoğu sivil, 330'dan 
fazla kişi hayatını kaybetti.
Kabil'deki havalimanında tahliye için 
bekleyiş sürerken 26 Ağustos 2021'de 
kalabalığı hedef alan bombalı saldırıda 13'ü 
ABD askeri olmak üzere en az 170 kişi 
yaşamını yitirdi. Bu saldırı terör örgütü 
DEAŞ'ın Taliban sonrası gerçekleştirdiği 
"en kanlı eylem" olarak kayıtlara geçti.
Afganistan'ın başkenti Kabil yakınlarındaki 
Pervan vilayetinde 1 Ekim 2021'de Taliban 
güçlerine ait bir araca yönelik DEAŞ 
üyelerince bombalı saldırı düzenlendi. 
Taliban yönetimi düzenlenen bombalı 
saldırı ve ardından DEAŞ üyeleriyle 
yaşanan çatışmalarda yaralananların 
olduğunu açıkladı.
Ülkenin kuzeydoğusundaki Tacikistan 
sınırında bulunan Kunduz vilayetinde 8 
Ekim'de ve 15 Ekim'de ise Kandahar 
vilayetinde Şii camileri cuma namazı 
sırasında DEAŞ intihar bombacılarınca 
hedef alındı ve her iki saldırıda 93 kişi 
yaşamını yitirdi.
Afganistan'ın doğusundaki Nangarhar 
vilayetinde de 12 Ekim'de insan hakları 
aktivisti Abdurahman Mavin, DEAŞ 
tarafından öldürüldü.
Öte yandan 9 Ekim'de yine Nangarhar 
vilayetinde Taliban yönetiminin atadığı 
Rudat Kaymakamı'nın aracına yönelik 
DEAŞ tarafından düzenlenen bombalı 
saldırıda 1 kişi öldü, 3 kişi de yaralandı.
Afganistan'ın başkenti Kabil'in Vezir Ekber 
Han bölgesindeki Serdar Muhammed 
Davud Han Hastanesi'ne, 2 Kasım'da DEAŞ 
tarafından düzenlenen silahlı ve bombalı 
saldırıda 4 sivil ile 3 Taliban mensubu öldü.
Görgü tanıklarına göre ise bu saldırıda, 
20'den fazla kişi hayatını kaybetti, 40 kişi de 
yaralandı.
Camiler ve minibüsler hedef alındı
Afganistan'ın kuzeyindeki Mezar-ı Şerif 
kentinde 21 Nisan'da DEAŞ'ın üstlendiği, 
Şiilere ait bir camide düzenlenen bombalı 
saldırıda 31 kişi yaşamını yitirirken 80'den 
fazla kişi de yaralandı.

Yine aynı gün içerisinde ülkenin 
Kunduz ve Nangarhar vilayetlerinde 
DEAŞ mensuplarınca düzenlenen 
bombalı saldırılarda 8 kişi hayatını 
kaybetti.
Mezar-ı Şerif kentinde 28 Nisan'da da 
DEAŞ'ın üstlendiği yolcu minibüslerine 
yönelik peş peşe düzenlenen bombalı 
saldırılarda 9 sivil yaşamını yitirdi.
Kabil'in Dehburi Kavşağı'nda, 30 
Nisan'da DEAŞ tarafından bir yolcu 
minibüsünü hedef alan bombalı 
saldırıda 1 sivil hayatını kaybetti.
Mezar-ı Şerif'te 25 Mayıs'ta, DEAŞ'ın 
üstlendiği, sivilleri taşıyan 3 minibüse 
yönelik bombalı saldırılarda 9 kişi 
yaşamını yitirdi.
Bölge ülkeler durumdan rahatsız
Afganistan'da artan DEAŞ saldırıları 
komşu ülkeleri de tedirgin ediyor.
Terör örgütü DEAŞ, son 2 ay içinde 
Afganistan'ın komşuları Tacikistan ve 
Özbekistan'a yönelik sınırda füze 
saldırısı düzenlediklerini iddia etti ve 
örgüte bağlı sosyal medya hesaplarından 
bu ülkelere yönelik saldırıların olduğu 
öne sürülen görüntüler paylaşıldı.
Bu iddia Özbek, Tacik ve Taliban 
makamları tarafından reddedildi.
Uzmanlara göre, DEAŞ bu iddiasıyla, 
Afganistan'da bulunan radikal grupları 
kendi çatısı altında toplamaya çalışmak 
ve bölge devletlerine saldırarak ilgili 
ülkelerin muhaliflerine ulaşmak istiyor.
Bu durum, DEAŞ'ın, Özbekistan ve 
Tacikistan'a saldırı düzenlediğini öne 
sürmesinin temel nedenlerinden olarak 
görülüyor.
Aynı zamanda bu iddia, Afganistan 
topraklarının terör örgütleri tarafından 
kullanılmasının Taliban yönetimince 
engellenemediği mesajını vermeyi de 
amaçlıyor.
Öte yandan Rusya, Çin ve İran başta 
olmak üzere bölge devletleri, DEAŞ'ın 
Afganistan'daki varlığını kendi toprak 
bütünlüklerine ve ulusal güvenliklerine 
yönelik tehdit olarak nitelendiriyor.

Kazakistan Cumhurbaşkanı Kasım 
Cömert Tokayev, Kolektif Güvenlik 
Anlaşması'nın imzalanmasının 
30'uncu, Kolektif Güvenlik Anlaşması 
Örgütü'nün (KGAÖ) (Rusya, Belarus, 
Kazakistan, Kırgızistan, Tacikistan, 
Ermenistan) kuruluşunun da 20'nci yıl 
dönümü dolayısıyla Rusya'nın 
başkenti Moskova'da, 16 Mayıs'ta 
düzenlenen liderler zirvesinde yaptığı 
konuşmada, Afganistan'daki durumun 
yanı sıra bu ülkede faaliyetlerini 
sürdüren silahlı grupların Orta Asya 
ülkelerinin güvenliğini tehdit etmeye 
devam ettiğini söylemişti.
DEAŞ'ın Afganistan'daki varlığı
Adını geçmişte Afganistan, Pakistan, 
İran ve Orta Asya'yı kapsayan bölgeye 
verilen Horasan'dan alan DEAŞ/H, 
2013'te El Kaide'den koparak kurulan 
DEAŞ'ın Afganistan ile Pakistan 
alanında faaliyet gösteren kolu.
2014'te DEAŞ'ın Irak ve Suriye'de 
gücünü ispatlamasıyla Tehreek-e-
Taliban Pakistan'ın (Pakistan 
Talibanı) eski mensupları, DEAŞ lideri 
Ebubekir el-Bağdadi'ye bağlılıklarını 
ilan etmişti.
Ayrıca bu süreçte Pakistan ve 
Afganistan'dan pek çok kişi DEAŞ 
saflarında savaşmak üzere Irak ve 
Suriye'ye gitti. Böylece bölgede 
DEAŞ'a bağlılığını bildiren kişilere 
Pakistan Taliban'ın da katılmasıyla 
DEAŞ/H Ocak 2015'te kuruldu.
Örgütün, pek çok Orta Asya ve Arap 
ülkesinin yanı sıra Çeçenistan, 
Hindistan, Bangladeş ve Çin'den gelen 
binlerce mensubunun olduğu iddia 
ediliyor.
DEAŞ-H'nin Afganistan'ın 
güneyindeki Nangarhar, Kuner, 
Lagman ve Logar, kuzey ve 
kuzeydoğudaki Tahar, Kunduz ve Belh 
vilayetleriyle başkent Kabil'in 
çevresinde hücre evlerinde faaliyet 
gösterdiği iddia ediliyor.
KAYNAK:AA
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ИГИЛ стремится к эскалации терактов в Афганистане
Хотя талибы, пришедшие к власти в Афганистане в августе 2021 года, 
утверждают, что полностью обеспечили безопасность в стране, участившиеся 
атаки террористической организации ДАИШ/Г вызывают беспокойство в стране 
и за ее пределами.

Террористическая организация ДАИШ/Г, которая 
активизировала свои атаки, особенно против членов 
талибов и шиитов в стране, снова начала делать себе имя.
Абдул Хасиб и Хафиз Саид Хан, лидеры ДАИШ, которое, 
как утверждается, было полностью уничтожено в стране 
при прежнем правительстве, были убиты американскими 
и бывшими афганскими силами. Кроме того, после того, 
как в апреле 2020 года на юге Афганистана был захвачен 
третий лидер ДАИШ Абдулла Оракзай, был доставлен 
Шахаб Аль-Мухаджир.
В отличие от Сирии и Ирака, ДАИШ, которое не смогло 
расширить свое господство в Афганистане, в последнее 
время активизировало свои атаки против талибов и 
шиитов в стране.
После того, как талибы захватили контроль в 
Афганистане, пока продолжалась эвакуация, взрывы в 
столице Кабуле взяла на себя террористическая 
организация ДАИШ, и взоры были обращены на 
террористическую организацию.
По данным правительства талибов, в стране не действует 
террористическая организация, за исключением 
нескольких человек, поддерживающих идею ДАИШ.
После прихода к власти талибы заявили, что провели 
операцию против многих ячеек ДАИШ в разных 
провинциях.
Кровавые атаки после талибов
После того, как талибы взяли под свой контроль 
Афганистан, по всей стране было совершено более 50 
крупных и мелких взрывов и вооруженных нападений. 
Террористическая организация ДАИШ взяла на себя 
ответственность за большинство этих нападений.
Нападениям подверглись 6 мечетей, 3 суннита и 3 шиита, 
микроавтобусы, в которых находились более 10 шиитов-
хазарейцев, один военный госпиталь, один 
международный аэропорт Кабула, а остальные - боевики 
талибов.
В то время как ДАИШ взяло на себя ответственность за 
большинство нападений на шиитов, никто еще не взял на 
себя ответственность за нападения на суннитские мечети.
За этот период более 330 человек, в основном мирные 
жители, погибли в результате терактов, совершенных 
террористической организацией ДАИШ.
Пока в аэропорту Кабула продолжалось ожидание 
эвакуации, по меньшей мере 170 человек, 13 из которых 
были американскими солдатами, погибли в результате 
взрыва бомбы, направленной против толпы 26 августа 
2021 года. Это нападение было зафиксировано как «самая 
кровавая акция» террористической организации ДАИШ 
после талибов.

1 октября 2021 г. боевики ДАИШ взорвали автомобиль, 
принадлежащий силам талибов, в провинции Перван, недалеко 
от столицы Афганистана Кабула. Администрация талибов 
объявила, что в результате взрыва бомбы и последовавших за 
этим столкновений с боевиками ИГИЛ есть люди, получившие 
ранения.
Шиитские мечети в провинции Кундуз на границе с 
Таджикистаном на северо-востоке страны подверглись 
нападениям террористов-смертников ДАИШ 8 октября и в 
провинции Кандагар 15 октября во время пятничной молитвы, 
в результате обоих нападений погибло 93 человека.
12 октября правозащитник Абдурахман Мавин был убит 
боевиками ДАИШ в провинции Нангархар на востоке 
Афганистана.
С другой стороны, 1 человек погиб и 3 получили ранения в 
результате взрыва бомбы, совершенной ДАИШ против 
автомобиля губернатора округа Рудат, назначенного 
администрацией талибов в провинции Нангархар 9 октября.
2 ноября 4 мирных жителя и 3 члена Талибана погибли в 
результате вооруженного нападения с применением бомбы, 
совершенного ДАИШ на больницу Сердар Мухаммед Давуд Хан 
в районе Вазир Акбар Хан столицы Афганистана Кабула.
По словам очевидцев, в результате теракта погибло более 20 
человек, 40 получили ранения.
Мечети и микроавтобусы подверглись нападению
31 человек погиб и более 80 человек получили ранения в 
результате взрыва бомбы в шиитской мечети в северном городе 
Мазари-Шариф 21 апреля, утверждает ДАИШ.
В тот же день 8 человек погибли в результате взрывов бомб, 
совершенных боевиками ИГИЛ в провинциях Кундуз и 
Нангархар страны.
В городе Мазари-Шариф 28 апреля 9 мирных жителей погибли 
в результате взрывов бомб, осуществленных один за другим 
против пассажирских микроавтобусов, предпринятых ДАИШ.
Гражданское лицо было убито в результате взрыва бомбы, 
направленной против пассажирского микроавтобуса ДАИШ 30 
апреля на перекрестке Дехбури в Кабуле.
9 человек погибли в результате взрывов 3 микроавтобусов с 
гражданскими лицами, предпринятых ДАИШ в Мазари-
Шарифе 25 мая.
Страны региона недовольны ситуацией.
Участившиеся нападения ДАИШ в Афганистане также 
вызывают беспокойство соседних стран.
Террористическая организация ДАИШ заявила, что за 
последние 2 месяца они нанесли ракетные удары по соседним 
Афганистану Таджикистану и Узбекистану, а изображения, 
утверждающие, что удары по этим странам были 
распространены из аккаунтов организации в социальных сетях.
Это утверждение было опровергнуто узбекскими, таджикскими 
и талибскими властями.

По мнению экспертов, этим заявлением DEASH хочет 
попытаться собрать под своей крышей радикальные 
группировки в Афганистане и достучаться до 
противников соответствующих стран, напав на 
государства региона.
Это связано с тем, что ДАИШ утверждает, что атаковала 
Узбекистан и Таджикистан.
рассматривается как одна из основных причин.
В то же время это утверждение направлено на то, чтобы 
передать сообщение о том, что администрация талибов 
не предотвратила использование территории 
Афганистана террористическими организациями.
С другой стороны, государства региона, особенно 
Россия, Китай и Иран, описывают присутствие ДАИШ в 
Афганистане как угрозу их территориальной 
целостности и национальной безопасности.
Президент Казахстана Касым Чомерт Токаев по случаю 
30-летия подписания Договора о коллективной
безопасности и 20-летия образования Организации
Договора о коллективной безопасности (ОДКБ) (Россия,
Беларусь, Казахстан, Кыргызстан, Таджикистан,
Армения ) В своем выступлении на саммите лидеров,
состоявшемся в Москве 16 мая, он сказал, что помимо
ситуации в Афганистане, вооруженные формирования,
действующие в этой стране, продолжают угрожать
безопасности стран Центральной Азии.
Присутствие ДАИШ в Афганистане
ДАИШ/Г, названное в честь Хорасан, который в
прошлом был назван в честь региона, охватывавшего
Афганистан, Пакистан, Иран и Среднюю Азию, является
филиалом ДАИШ, основанным в 2013 году путем
отделения от «Аль-Каиды», действующей в Афганистане
и Пакистане. .
В 2014 году, когда ДАИШ доказало свою силу в Ираке и
Сирии, бывшие члены «Техрик-и-Талибан
Пакистан» (пакистанские талибы) заявили о своей
лояльности лидеру ДАИШ Абу Бакру аль-Багдади.
Кроме того, многие люди из Пакистана и Афганистана
отправились в Ирак и Сирию, чтобы воевать в рядах
ДАИШ. Таким образом, ДАИШ/Г было создано в январе
2015 года при участии пакистанских талибов для тех, кто
заявил о своей лояльности ДАИШ в регионе.
В организацию якобы входят тысячи членов из многих
центральноазиатских и арабских стран, а также из
Чечни, Индии, Бангладеш и Китая.
Утверждается, что ДАИШ-Х действует в ячейках вокруг
столицы Кабула, а также в провинциях Нангархар,
Кунер, Лагман и Логар на юге, Тахар, Кундуз и Белх на
севере и северо-востоке Афганистана.
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İsrail'in Mescid-i Aksa baskınları 1967'den bu yana devam ediyor

İsrailli Yahudi yerleşimciler, Mescid-i Aksa'nın Müslümanlar ile Yahudiler arasında 
zamansal ve mekânsal olarak bölünmesi çağrıları gölgesinde 50 yılı aşkın süredir baskın 
girişimlerini aralıksız sürdürüyor.

İsrail'in Doğu Kudüs bölgesini işgal tarihi 1967 yılına 
uzanıyor. O tarihten beri Tel Aviv'de iktidara gelen 
hükümetler, Ürdün Vakıflar Bakanlığı'na bağlı İslami 
Vakıflar İdaresi'nin Mescid-i Aksa işlerini 
yönetmesine onay verdi.
İslami Vakıflar İdaresi'nin Mescid-i Aksa işlerini 
yönetmesi, Osmanlı İmparatorluğu döneminden beri 
var olan tarihi ve yasal bir statü olarak sürdürülüyor.
Ancak Doğu Kudüs'ün işgal edilmesinden günler 
sonra 15 Haziran 1967'de İsrail ordusu baş hahamı 
Şlomo Gorn ve beraberindeki 50 radikal Yahudi, 
Mescid-i Aksa'ya baskın düzenledi.
O günden beri İsrailli Yahudi yerleşimcilerin 
durmayan Mescid-i Aksa'ya yönelik baskınlarının 
yanı sıra İsrail polisi de İslami Vakıflar İdaresi'ne 
getirdiği kısıtlamalarla müdahale girişimlerinde 
bulunuyor.
İsrail güçleri, özellikle de İslami Vakıflar İdaresi'nin 
Mescid-i Aksa'daki restorasyon çalışmalarına 
müdahale etmeye çalışıyor.
Aksa'ya yönelik baskınlar
Müslümanların ilk kıblesi olan Mescid-i Aksa'da 
kendilerine dini ritüellerini yapma izni talebiyle İsrail 
Yüksek Mahkemesi'ne başvuran aşırı Yahudi bir grup, 
14 Ağustos 1979'da Aksa'ya baskın yapma girişiminde 
bulundu. Ancak Filistinli Müslümanlar buna izin 
vermedi.
Kendilerini "Tapınak Dağı Koruyucuları" olarak 
tanıtan radikal bir Yahudi grup da 13 Ocak 1981'de 
Mescid-i Aksa'ya baskın yaptı.
Haryy Goldman isimli bir İsrail askeri, 11 Nisan 1982 
tarihinde Mescid-i Aksa'ya düzenlediği saldırıda 
cemaatin üzerine rastgele ateş açarak 2 kişinin 
ölmesine ve onlarcasının yaralanmasına sebep oldu.
ABD'nin son dönemde Yabancı Terör Örgütü 
listesinden çıkardı "Kahane Chai" mensuplarından 
biri de 27 Temmuz 1982'de Harem-i Şerif'te 
Kubbetü's- Sahra'yı yıkma planı yapma suçundan 
yakalandı. 10 Mart 1983'te ise gece saatlerinde 
Mescid-i Aksa'ya baskın girişiminde bulunan radikal 
Yahudi yerleşimcilerden çok sayıda kişi yakalandı.

Radikal İsrail polisleri de 9 Ağustos 1989'da 
Yahudilerin Mescid-i Aksa kapılarında dini 
ritüellerini yapmanın önünü açtı.
İsrail polisinin Ekim 1990'da Mescid-i Aksa'ya 
Süleyman heykelinin temel taşını yerleştirmeye 
çalışan Yahudilere karşı çıkan Filistinlilere ateş 
açması sonucu 21 kişi öldü, 150 kişi yaralandı. 
1990-1999 arasında ise fanatik Yahudi 
yerleşimciler tarafından Aksa'ya düzenlenen pek 
çok baskına tanık olundu.
İsrail hükümeti, 25 Eylül 1996'da Aksa'nın batı 
duvarının altından bir tünel açıldığını duyurdu. 
Bu durum, Filistin halkının "Tünel Rüzgarı" 
olarak bilinen tepkisinin patlak vermesine neden 
oldu.
İslami Vakıflar İdaresi, 2. Filistin İntifadasının 
kıvılcımını ateşleyen Şaron'un 28 Eylül 
2000'deki baskınının ardından Aksa'ya 
gayrimüslim ziyaretleri programını askıya aldı.
İsrail'in baskınların önünü açan tek taraflı kararı 
İsrail hükümeti, tepkilere ve İslami Vakıflar 
İdaresi'nin reddine rağmen Nisan 2003'te 
Yahudi yerleşimcilerin baskınları önündeki 
kapıyı açan tek taraflı bir karar aldı.
İsrail'deki aşırı sağcıların "Aksa'nın 
Müslümanlar ve Yahudiler arasında zamansal ve 
mekânsal bölünmesine" ilişkin çağrıları 2015'te 
tırmandı. İsrail polisi Aralık 2016'da dini 
kıyafetlerle ve çıplak ayakla fanatik Yahudi 
yerleşimcilerin Aksa'ya baskınına izin verdi.
İsrail polisi, daha önce görülmemiş bir hamlede 
bulunarak 14 ve 15 Temmuz 2017'de Mescid-i 
Aksa'nın kapılarını tamamen kapattı.
Aksa'da "sessiz" ibadetten, "yüksek sesli" duaya 
İsrail Sulh Mahkemesi, Ekim 2021'de 
Yahudilerin Mescid-i Aksa'da "sessizce" ibadet 
etmelerinin kanuna aykırı olmadığına hükmetti. 
Söz konusu karar Filistin sokağı ve İslam 
dünyasında tepkiyle karşılandı.

Bundan yaklaşık sekiz ay sonra 22 Mayıs 2022'de ise 
İsrail Sulh Mahkemesi, Yahudi yerleşimcilerin Mescid-
i Aksa'ya baskınları sırasında Talmud ritüellerini aleni; 
yüksek sesle yapmalarına, yere doğru eğilme gibi 
ritüellerini gerçekleştirmelerine izin verilmesi yönünde 
karar verdi. İlk karar hükmündeki mahkeme kararına 
temyiz yolunun açık olduğu belirtildi.
İsrail hükümeti ise, Aksa'daki "statükoya ilişkin 
herhangi bir değişiklik" olmadığını, "herhangi bir 
değişikliğin planlanmadığını" savundu.
Ancak Kudüs'teki dini merciler ve yetkililer, İsrail 
hükümetinin Mescid-i Aksa'nın yasal ve tarihi 
statüsünü ihlal ettiğini ifade ediyor
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Израильские налеты на мечеть Аль-Акса продолжаются с 1967 года.
Уже более 50 лет израильские еврейские поселенцы продолжают свои попытки 
совершать непрерывные набеги в тени призывов к временному и пространственному 
разделению Масджид аль-Акса между мусульманами и евреями.

Оккупация Израилем Восточного Иерусалима 
началась в 1967 году. С тех пор правительства, 
пришедшие к власти в Тель-Авиве, утвердили 
администрацию Администрации исламских 
фондов при Министерстве фондов Иордании 
для управления делами Масджид аль-Акса.
Управление делами Масджид аль-Акса со 
стороны Администрации исламских фондов 
продолжается как исторический и правовой 
статус, существовавший со времен Османской 
империи.
Однако 15 июня 1967 года, через несколько дней 
после оккупации Восточного Иерусалима, 
главный раввин израильской армии Шломо 
Горн и 50 радикальных евреев вместе с ним 
совершили набег на мечеть Аль-Акса.
С тех пор израильские еврейские поселенцы 
пытались вмешаться в ограничения, 
наложенные на администрацию исламских 
фондов, а также в непрекращающиеся рейды на 
мечеть аль-Акса, а также на израильскую 
полицию.
Израильские силы, в частности, пытаются 
помешать восстановительным работам 
Администрации исламских фондов в мечети 
Аль-Акса.
Набеги на Аксу
14 августа 1979 года экстремистская еврейская 
группа, обратившаяся в Верховный суд Израиля 
за разрешением на проведение своих 
религиозных ритуалов в Масджид аль-Акса, 
первой кибле мусульман, предприняла попытку 
совершить набег на Аксу. Однако палестинские 
мусульмане не допустили этого.
Радикальная еврейская группировка, 
называющая себя «Хранители Храмовой горы», 
также совершила набег на мечеть Аль-Акса 13 
января 1981 года.
Израильский солдат по имени Харий Гольдман 
открыл беспорядочный огонь по прихожанам 
во время нападения на Масджид аль-Акса 11 
апреля 1982 года, убив 2 человек и ранив 
десятки.

Один из членов «Кахане Чай», недавно исключенный из 
списка Иностранной террористической организации США, 
был пойман 27 июля 1982 года в Гарем-и-Шариф за заговор с 
целью разрушения Купола Скалы. 10 марта 1983 года многие 
радикальные еврейские поселенцы, пытавшиеся ночью 
совершить набег на Масджид аль-Акса, были схвачены.
Радикальная израильская полиция также проложила путь 
евреям для совершения их религиозных ритуалов у ворот 
Масджид аль-Акса 9 августа 1989 года.
В октябре 1990 года израильская полиция открыла огонь по 
палестинцам, выступавшим против евреев, пытавшихся 
заложить фундамент статуи Сулеймана в мечети Аль-Акса, 
убив 21 человека и ранив 150.
В период с 1990 по 1999 год фанатичные еврейские 
поселенцы стали свидетелями многих набегов на Аксу.
25 сентября 1996 года правительство Израиля объявило, что 
под западной стеной Аксы был прорыт туннель. Это вызвало 
реакцию палестинского народа, известную как «Туннельный 
ветер».
Администрация исламских фондов приостановила 
программу визитов немусульман в Аксу после рейда Шарона 
28 сентября 2000 г., вызвавшего вторую палестинскую 
интифаду.
Одностороннее решение Израиля открывает путь для рейдов
Несмотря на негативную реакцию и неприятие 
администрации Исламских фондов, израильское 
правительство в апреле 2003 года приняло одностороннее 
решение, которое открыло двери для набегов еврейских 
поселенцев.
Призывы ультраправых израильских экстремистов к 
«временному и пространственному разделению Аксы между 
мусульманами и евреями» усилились в 2015 году.
В декабре 2016 года израильская полиция разрешила 
фанатичным еврейским поселенцам совершить набег на 
Аксу в религиозной одежде и босиком.
Совершив беспрецедентный шаг, израильская полиция 
полностью закрыла двери мечети Аль-Акса 14 и 15 июля 
2017 года.
От «тихого» богослужения к «громкой» молитве в Аксае
В октябре 2021 года магистратский суд Израиля постановил, 
что евреи не противоречат закону «тихо» молиться в мечети 
Аль-Акса. Указанное решение было встречено реакцией на 
палестинской улице и в исламском мире.

Примерно восемь месяцев спустя, 22 мая 2022 
года, магистратский суд Израиля публично 
практиковал ритуалы Талмуда во время набегов 
еврейских поселенцев на Масджид аль-Акса; Он 
решил, что им следует разрешить делать это вслух, 
выполнять такие ритуалы, как наклоны к земле.
Было указано, что решение суда в первом 
решении может быть обжаловано.
Израильское правительство, с другой стороны, 
утверждало, что «статус-кво не меняется» в Аксе и 
что «никаких изменений не планируется».
Однако религиозные авторитеты и официальные 
лица в Иерусалиме заявляют, что израильское 
правительство нарушило юридический и 
исторический статус Масджид аль-Акса.
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AB'den Türkiye'deki sığınmacıların eğitimi için fon desteği

AB Türkiye Delegasyonu Başkanı Meyer-Landrut,"Milli Eğitim Bakanlığı ile 
sürdürmekte olduğumuz bu iş birliğimizin önümüzdeki yıllarda da devam edeceğini 
duyurmaktan büyük bir memnuniyet duyuyorum." dedi.

AB Türkiye Delegasyonu Başkanı Büyükelçi 
Nikolaus Meyer-Landrut  ile Belçika, 
Bulgaristan, Hırvatistan, Çek Cumhuriyeti, 
Fransa, Letonya, Litvanya, Lüksemburg, 
Malta ve Romanya'nın Ankara büyükelçileri 
çeşitli temaslarda bulunmak üzere Mardin'e 
geldi.
Kızıltepe ilçesine geçen heyet, Milli Eğitim 
Bakanlığı Hayat Boyu Öğrenme Genel 
Müdürü Sabahattin Dülger, Vali Yardımcısı 
Gürsel Temurci, Kaymakam Hüseyin Çam, İl 
Milli Eğitim Müdürü Murat Demir ile Sıtkı 
Türkoğlu Ortaokulunu gezdi, öğretmen ve 
öğrencilerle görüştü.

Okul bahçesinde düzenlenen "Suriyeli 
Çocukların Türk Eğitim Sistemine 
Entegrasyonunun Desteklenmesi" 
projesine (PIKTES) ilişkin 
düzenlenen programda konuşan 
Hayat Boyu Öğrenme Genel Müdürü 
Dülger, projenin önemine dikkati 
çekerek, özellikle göç konusunun son 
yıllarda bütün dünyayı yakından 
ilgilendirdiğini söyledi.

"Ortak duygumuz insanlara faydalı 
olmak"
Türkiye'nin, 2011 yılında yaşanan 
sıkıntılar sebebiyle Suriye'den gelen 
insanlara kucak açtığını ifade eden 
Dülger, 2016 yılında PIKTES 
projesine başlandığında okullardaki 
geçici koruma altındaki öğrenci 
sayısının 300 bin civarında olduğunu 
belirtti.
Dülger, "Bugün itibarıyla bu rakam 
750 binlere ulaştı. Özellikle temel 
eğitimde çok yüksek oranlara ulaşıldı. 
Orta öğretimde de yıl geçtikçe 
okullaşma oranı artmakta. Öğrenci 
merkezli olması gereken her yerde 
PIKTES var. Bu uyumun yakalanması 
sebebiyle ilgili herkese teşekkür 
ediyoruz. Ortak duygumuz insanlara 
faydalı olmak, insanların mutluluğu 
ve refahını sağlamak. PIKTES +(artı) 
ile devam edeceğiz. Bizim için aynı 
keyif ve mutluluk devam edecek. İyi 
bir proje, bugün iyi bir amaç için 
buradayız." dedi.
"530 milyon avroluk ilave fon desteği 
sağlanacak"

AB Türkiye Delegasyonu 
Başkanı Büyükelçi Meyer-
Landrut, Mardin'de 
bulunmaktan duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi.
Meyer-Landrut, şöyle konuştu:
"Sadece Suriyeli mülteci 
çocuklar için değil Türkiye'de 
ev sahibi toplulukların çocukları 
için de bu çalışma büyük bir 
önem taşıyor. Türkiye'de 
bulunan mülteci nüfusunun 
yarısından fazlası 25 yaş altını 
oluşturuyor. Bu da bizlere erken 
çocukluk dönemine ait eğitimin 
ne kadar önemli olduğunu hatta 
bununla kalmayıp mesleki 
eğitim seviyesinde devam 
edecek olan eğitimin öneminin 
de altını çiziyor. Türkiye'ye 
ayrılan 6 milyar avroluk 
desteğin 3'te biri eğitim 
çalışmalarının iyileştirilmesi 
konusuna ayrılmıştır. Bu da 
eğitime verilen önemin altını 
çizmektedir. Milli Eğitim 
Bakanlığı ile sürdürmekte 
olduğumuz bu iş birliğimizin 
önümüzdeki yıllarda da devam 
edeceğini duyurmaktan büyük 
bir memnuniyet duyuyorum. 
Zira 530 milyon avroluk ilave 
fon desteği sağlanacak. Bu 
çalışmayla bizler PIKTES 
sayesinde 3 bin 300 den fazla 
öğretmenin, temizlik ve 
güvenlik görevlileri olan 4 bin 
500'den fazla personelin de 
desteğini sağlamış oluyoruz."

Okulların donanımlarının 
yanında 300 prefabrik okul 
yapılacak"
2025 yılının yaz dönemine 
kadar PIKTES 2 kapsamında 
desteklerini sürdüreceklerini 
ifade eden Meyer-Landrut, 
eğitim desteğinin sadece 
PIKTES ile sınırlı olmadığını, 
başka konularda da 
desteklerini sürdüreceklerini 
bildirdi.
Bu yardımlara da değinen 
Meyer-Landrut, "Şartlı eğitim 
nakit yardımı programı altında 
bizler Suriyeli ailelerin 
çocuklarını okullarına 
gönderebilmesi ve kesintisiz 
eğitim almalarını 
sağlamalarını destekleyen bir 
yardımı sağlıyoruz. Bu 
kapsamda okula ekipman ve 
donanım desteği de veriyoruz. 
Böylelikle bunlar devam 
ederken 300 kadar prefabrik 
okulun da inşa edilmesi için 
destek sağlıyoruz. Bunlar 
devam edecek." diye konuştu.
Meyer-Landrut ve büyükelçiler 
daha sonra okulda 
öğrencilerden oluşan halk 
oyunları ekibinin gösterisini 
izledi.

KAYNAK:AAA
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Финансовая поддержка ЕС для образования беженцев в Турции

Глава Представительства ЕС в Турции Мейер-Ландрут: «Я очень рад сообщить, что 
это сотрудничество с Министерством национального образования продолжится в 
ближайшие годы». сказал.

Глава Представительства ЕС в Турции посол 
Николаус Мейер-Ландрут и послы Анкары 
Бельгии, Болгарии, Хорватии, Чехии, 
Франции, Латвии, Литвы, Люксембурга, 
Мальты и Румынии прибыли в Мардин для 
проведения различных встреч.
Делегация, отправившаяся в район 
Кызылтепе, посетила генерального директора 
Министерства национального образования по 
обучению на протяжении всей жизни 
Сабахаттина Дюльгера, заместителя 
губернатора Гюрселя Темурчи, губернатора 
района Хусейна Чама, директора по 
национальному образованию провинции 
Мурата Демира и среднюю школу Сытки 
Тюркоглу, встретилась с учителями и ученики.

Дюльгер, генеральный директор 
Lifelong Learning, выступивший на 
программе о проекте «Поддержка 
интеграции сирийских детей в 
турецкую систему 
образования» (PIKTES), 
проходившем в школьном саду, 
обратил внимание на важность 
проекта и сказал, что Проблема 
миграции в последние годы 
вызывает особый интерес во всем 
мире.
«Наше общее чувство — быть 
полезными людям»
Выразив, что Турция приняла 
людей из Сирии из-за проблем, 
возникших в 2011 году, Дюльгер 
заявил, что, когда проект PIKTES 
был запущен в 2016 году, 
количество учеников, находящихся 
под временной защитой в школах, 
составляло около 300 000 человек.
Дюльгер сказал: «На сегодняшний 
день эта цифра достигла 750 тысяч. 
Особенно в базовом образовании 
были достигнуты очень высокие 
показатели. Уровень зачисления в 
среднее образование увеличивается 
из года в год. Повсюду есть PIKTES, 
которые должны быть 
ориентированы на учащихся. . Мы 
благодарим всех участников за 
достижение этой гармонии. Наше 
общее чувство приносит пользу 
людям. Мы продолжим с ПИКТЕС 
+ (плюс). Такая же радость и
счастье продолжится для нас. Это
хороший проект, мы здесь сегодня
для хороший повод." сказал.

«Будет предоставлено 
дополнительное финансирование в 
размере 530 млн евро»
Глава Представительства ЕС в 
Турции посол Мейер-Ландрут 
выразил свое удовольствие быть в 
Мардине. Мейер-Ландрут сказал:
«Это исследование имеет большое 
значение не только для сирийских 
детей-беженцев, но и для детей 
принимающих общин в Турции. 
Более половины беженцев в Турции 
моложе 25 лет. Это говорит нам о 
том, насколько важно дошкольное 
образование. , даже с этим.Это 
также подчеркивает важность 
образования, которое будет 
продолжаться на уровне 
профессионального 
образования.Одна треть из 6 
миллиардов евро поддержки, 
выделенной Турции, посвящена 
улучшению образовательной 
деятельности.Это подчеркивает 
важность, придаваемую 
образованию. Это сотрудничество, 
которое мы продолжаем с 
Министерством национального 
образования, будет продолжаться в 
ближайшие годы. Я очень рад 
сообщить, что оно будет 
продолжать работать в Турции. 
Потому что будет предоставлено 
дополнительное финансирование в 
размере 530 миллионов евро. 
Благодаря этой работе мы 
обеспечиваем поддержку более 3300 
учителей и более 4500 сотрудников 
уборщиц и охранников благодаря 
ПИКТЕС."

Рядом с оборудованием школ 
будет построено 300 
быстровозводимых школ.
Заявив, что они продолжат 
свою поддержку в рамках 
PIKTES 2 до лета 2025 года, 
Мейер-Ландрут заявила, что 
поддержка образования не 
ограничивается PIKTES, но 
они будут продолжать 
поддерживать и другие 
вопросы.
Ссылаясь на эту помощь, 
Мейер-Ландрут сказала: «В 
рамках программы условной 
денежной помощи на 
образование мы 
предоставляем помощь, 
которая помогает сирийским 
семьям отправлять своих 
детей в свои школы и 
получать непрерывное 
образование. В этом контексте 
мы также предоставляем 
оборудование и поддержку 
оборудования для школы. 
Таким образом, пока они 
продолжаются, будет также 
построено около 300 сборных 
школ. Мы оказываем 
поддержку в их 
строительстве. Это будет 
продолжаться». он сказал.
Затем Мейер-Ландрут и послы 
посмотрели выступление 
коллектива народного танца, 
состоящего из учащихся 
школы.
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İletişim Başkanı Altun: Artık enformasyon savaşından dezenformasyon 
savaşına dönüşen bir medya düzenini tecrübe ediyoruz
İletişim Başkanı Fahrettin Altun, “Hakikat ötesi çağda medyanın tüm türlerinde 
dezenformasyona karşı çetin bir mücadele yürütülüyor. Biz, buradaki mücadelemizde 
sadece ve sadece hakikatten güç alıyoruz" ifadelerini kullandı.  KAYNAK:TC İLETİŞİM BAŞKANLIĞI

Farklı panellerin gerçekleşeceği sempozyumun basın 
camiası ve akademi dünyası için hayırlı olmasını 
dileyen İletişim Başkanı Altun, program kapsamında, 
Osmanlı döneminden Millî Mücadele ve 
Cumhuriyetin ilk dönemlerine, çok partili dönemden 
bugüne Türk basın tarihinin farklı boyutlarda ele 
alınacağını söyledi.

Türkiye'de medyanın gelişimi ve basını güçlendirme 
çalışmalarının yanı sıra "hakikat sonrası çağda Türk 
medyasının konumu"nun yine bu sempozyumda ele 
alınacağını aktaran İletişim Başkanı Altun, "Hiç 
kuşkusuz, siyasetçilerin, medya mensuplarının, 
akademisyenlerin geçmişi ve bugünü doğru okuması, 
yorumlaması kritik önemdedir. Ben, bu 
sempozyumun bu doğrultuda önemli bir çaba 
olduğunu düşünüyorum ve bundan sonra 
gerçekleştirilecek akademik çalışmalara katkı 
sunmasını temenni ediyorum." dedi.

Demokrasinin önemli sütunlarından birinin de özgür, 
güçlü, çok sesli, nitelikli ve hakkaniyetli bir medya 
olduğuna işaret eden İletişim Başkanı Altun, 
demokratik ve hukuki değerlere sahip çıkan, mesleki 
ilkeler ve toplumsal sorumluluk idrakiyle çalışan, 
kişilik haklarına saygıyı esas alan bir basın camiasının, 
güçlü bir demokrasi için olmazsa olmaz olduğunu 
vurguladı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın liderliğinde 
son 20 yılda Türkiye'nin çok büyük atılım 
gerçekleştirdiğini, çok önemli kazanımlar, ilerlemeler 
elde ettiğini belirten İletişim Başkanı Altun, bu 
gelişmelerin medya alanında da yansıma bulduğunu, 
daha özgür ve çok sesli bir medya ortamı oluştuğunu 
anlattı.

Aynı dönemde medya özgürlüğü ve ifade hürriyetinin 
de geçmişte olmadığı kadar genişletildiğini ve güvence 
altına alındığını dile getiren İletişim Başkanı Altun, 
şöyle konuştu:"Bu gerçeğe rağmen, basın özgürlüğü, 
ifade hürriyeti gibi kavramlar, içeride ve dışarıda, 
ülkemiz aleyhine çarpıtılmış ve istismar edilmiş 
yaklaşımlarla Türkiye aleyhtarlığının bir malzemesi 
olarak kullanılmaya çalışılıyor. Bu siyasi, ideolojik ve 
kötücül yaklaşımın elbette farkındayız. Türk basınının 
bir kısmının darbelere zemin hazırladığını, 5. kol 
faaliyetleri yaptığını, itibar suikastlığına giriştiğini 
maalesef görüyoruz. Sayın Cumhurbaşkanı'mız 27 
Mayıs'ta Demokrasi ve Özgürlük Adası'nda tarihi bir 
konuşma gerçekleştirdi ve o konuşmada, nasıl medya 
üzerinden işlenen yalanlarla demokratik bir 
hükümetin darbeyle alt edildiğini, Adnan Menderes ve 
arkadaşlarının nasıl idama götürüldüklerinin 
fotoğrafını çekti. Basın tarihinin de aslında bir 
anlamda o karanlık yanının resmini çizmiş oldu. 
Basının, sadece ve sadece, demokrasiyi güçlendirme, 
kamuoyunun haber alma hürriyetine hizmet etme, 
toplumu sağlıklı ve doğru bir şekilde bilgilendirme 
doğrultusunda çalışması gerekir. Ancak bir kısım 
basının yerli ve millî bir çizgide durmak yerine bugün 
hâlâ müstemleke zihniyetinin borazanlığını yaptığına 
üzülerek şahitlik ediyoruz. Popülist yayın 
politikalarının kamu yararının önüne geçmesi ise 
medyanın demokratik sistemlerde oynadığı kritik rolü 
zayıflatan bir unsura dönüşüyor. Bugün medyada 
5N1K kuralının unutulduğunu, hiçe sayıldığını 
görüyoruz."

Hız, tıklanma, sosyal medya metrikleri, 
sansasyon, tiraj ve reytingin hakikatin yerine 
geçen unsurlar hâline geldiğine dikkati çeken 
İletişim Başkanı Altun, "Masa başında üretilen 
asparagas haber, sahte bilgi, kurgusal metin, 
montaj video ve fotoğraflar vasıtasıyla hakikat 
geri plana itiliyor, karartılıyor ve gölgeleniyor. 
Hakikatin yerine üretilen algı vasıtasıyla olgu 
yok sayılıyor, gerçekmiş gibi sunulan yalan 
üzerinden simüle edilmiş bir dünya 
oluşturuluyor." dedi.

"Vatandaşlar da içerik üreticisine 
dönüştü"Sorumlu medya anlayışı, basın 
meslek ve ahlak ilkelerinin bir yana bırakıldığı 
yalan haber ve sahte içeriklerle kamuoyunun 
yanıltıldığını ifade eden İletişim Başkanı 
Altun, şunları kaydetti:"Bunu, popülerlik elde 
etme, siyasi rant sağlama, sermaye sahiplerini 
kollama gibi motivasyonlarla yapabiliyorlar. 
Netice itibarıyla, kendi amaç ve hedeflerine 
ulaşmak için kitleler hakikatten 
koparılabiliyor ve simülasyon evrenine 
çekiliyor. Bu noktada son yıllarda giderek 
yoğunlaşan 'vatandaş gazeteci' anlayışına da 
değinmek gerekiyor. Dijital imkânlarla artık 
vatandaşlar da içerik üreticisine dönüştü. 
Ancak 'vatandaş gazeteciler' çoğu kez gerekli 
doğrulama yöntemlerini ve teyit 
mekanizmalarını kullanmıyorlar. Bilginin ve 
kaynağın güvenilirliğinin sorgulanması 
esastır. Böylece, sosyal medyada yaptığı 
paylaşımlarla bir çeşit simülasyon evreni 
oluşturanlar aslında hakikatin tahrifine 
hizmet ediyorlar. Bu durum, gazeteciliğin bir 
meslek olarak önemini ortaya koyduğu gibi, 
mesleki donanım ve yetkinlik olmadan bu işin 
yapılamayacağını bir kere daha göstermiştir. 
Mesleğin saygınlığına halel getirenlere, 
hakikati tahrif edenlere, en başta hakikat 
temsilcisi olarak gördüğüm gazetecilerin karşı 
çıkması gerekir."İletişim Başkanı Altun, böyle 
bir ortamda hakikatin peşinde koşmaktan 
vazgeçmeyen basın mensupları, medya 
kurumlarının da olduğunu belirterek bunlara 
teşekkür etti.

"Daha adil bir medya düzeni talebinde 
bulunuyoruz"Yeni küresel sistem içinde 
gelişen yeni medya düzeninde dijital 
mahremiyet, siber emperyalizm, unutulma 
hakkı, dijital diktatörlük, veri güvenliği, veri 
mahremiyeti ve dijital faşizmin tartışmaların 
merkezine oturduğunu ifade eden İletişim 
Başkanı Altun, sözlerini şöyle 
sürdürdü:"Sosyal medya merkezli 
enformasyonun da dezenformasyonun da 
oldukça kısa zamanda çok geniş kitlelere 
yayılması bizi adeta bir 'dijital kuşatmayla' 
karşı karşıya getiriyor. Aynı şekilde yanlış, 
eksik, hatalı, kurmaca, yanıltıcı bilgi ve sahte 
haberler, sosyal medyayı devasa bir 'yankı 
odasına' çeviriyor. Burada benzer görüşler 
sorgulanmadan kabul edilirken, farklı 
düşünceler yok sayılıyor ve yalnızca kendi 
fikirlerinin doğruluğuna inanılıyor. Yankı 
odası etkisiyle kullanıcılar, kendi dijital 
fanuslarındaki gerçeklikleri asıl dünyadaki 
gerçeklerden üstün tutabiliyor. Diğer taraftan, 
dijital kamusal alanda en büyük sorunların 
başında sistematik dezenformasyon 
kampanyaları geliyor. Artık enformasyon 
savaşından dezenformasyon savaşına dönüşen 
bir medya düzenini tecrübe ediyoruz. Böyle 
bir ortamda, Cumhurbaşkanımız Recep 
Tayyip Erdoğan'ın 'Daha adil bir dünya 
mümkün' vizyonu, iletişim ve medya 
alanlarında da temel prensibimiz olmalıdır. 
Biz, Sayın Cumhurbaşkanımızdan ilhamla, 
tüm dünya için daha adil bir medya düzeni 
talebinde bulunuyoruz."

Ulusal ve uluslararası boyutta yalan ve 
dezenformasyon zemininde yükselen 
ve yalnızca Batıcı değerlerin merkeze 
alındığı bir medya düzenini asla kabul 
etmediklerini vurgulayan İletişim 
Başkanı Altun, habercilik kisvesi 
altında kimsenin dezenformatif 
içerikler üretmesinin, bunları 
yaygınlaştırmasının masum 
görülemeyeceğini, bunun ne medya 
özgürlüğü ne de ifade hürriyeti 
olamayacağını söyledi.

"Mücadelemizde hakikatten güç 
alıyoruz"Bu değerler ve kavramların 
korunması için buna hep birlikte karşı 
çıkılması gerektiğini ifade eden İletişim 
Başkanı Altun, "Denetim ve kontrol 
mekanizmasının olmadığı sosyal ağlar 
kolaylıkla etki ajanları ve terör örgütleri 
tarafından suistimal ediliyorlar. Ne 
yazık ki  bu sosyal medya platformları 
da bunlara göz göre göre müsaade 
ediyor. Hakikat ötesi çağda medyanın 
tüm türlerinde dezenformasyona karşı 
çetin bir mücadele yürütülüyor. Biz, 
buradaki mücadelemizde sadece ve 
sadece hakikatten güç alıyoruz." diye 
konuştu.Bütün medya kurumları ve 
basın mensuplarının tek gücünün 
hakikat olması gerektiğine inandığını 
dile getiren İletişim Başkanı Altun, tüm 
dünyada hem kamu güvenliği ve 
düzenini hem kişilik haklarını korumak 
için bu tehdide karşı tedbirler alındığını 
anımsattı."Biz de iftira, hakaret, 
karalama, itibar suikastlarını her 
mecrada engellemeliyiz." diyen İletişim 
Başkanı Altun, gelinen aşamada, temiz 
bir medya, temiz bir sosyal medya 
noktasında dünya genelinde çok büyük 
bir ihtiyacın ortaya çıktığına işaret etti. 
Birçok devletin dezenformasyona karşı 
aldığı tedbirlerle vatandaşlarını ve 
kurumlarını korumak için harekete 
geçtiğini belirten Altun, aynı şekilde 
vatandaşların da haklarının korunmasını, 
özgürlüklerinin garantiye alınmasını 
devletten beklediğini söyledi. "Basın 
özgürlüğü, ifade hürriyeti korunuyor""Hiç 
kuşkusuz, ülkemizde de 
dezenformasyonla daha etkili mücadele 
için kapsamlı adımların atılması bir 
ihtiyaçtır, bir kamuoyu beklentisidir. Bu 
ihtiyaç ve beklentiyi karşılamak için 
kasıtlı olarak yalan haber ve 
dezenformasyon üretenlere, yayanlara 
elbette yasal müeyyideler getirilmelidir." 
diyen İletişim Başkanı Altun, 
sözlerini şöyle sürdürdü:"Yalan 
haber ve dezenformasyonla kamu 
düzenini bozmak, kişilik haklarına 
saldırmak suç kabul edilmeli ve bu 
suç hukuki çerçevede karşılıksız 
bırakılmamalıdır.Dezenformasyonla 
mücadele kapsamında yasal altyapı ve 
idari tedbirler artırılmalı, 
güçlendirilmelidir. Bugünlerde 
TBMM'de bunları ihtiva eden bir yasa 
çalışması olduğu hepimizin malumu. 
Meclisteki bu çalışmadan özgür medya, 
çoğulcu toplum ve demokratik siyaset 
idealine inanan herkes gibi biz de 
memnuniyet duyuyoruz. Şunu açık bir 
şekilde ifade edelim, bu düzenlemeden 
ancak dezenformasyon yapanlar 
rahatsız olur. Bu düzenlemeden ancak 
kişilik haklarına saldıranlar rahatsız 
olur. 

Bu düzenlemeden ancak yalan ve 
çarpıtılmış bilgilerle kamu düzenini 
bozmaya çalışanlar rahatsız olur. Bu 
düzenlemeden ancak haber alma 
özgürlüğünü ipotek altına almaya 
çalışanlar rahatsız olur. Bu düzenlemeden 
ancak demokratik değerleri tahrif edenler 
rahatsız olur. Bu düzenlemeden ancak 
sistematik yalan mekanizmalarına çomak 
sokulanlar rahatsız olur. Bu 
düzenlemeden ancak siyaset sahnesini ve 
toplumsal huzuru zehirlemeye çalışanlar 
rahatsız olur. Bu düzenlemeye karşı sesi 
en çok çıkanların, en çok yalan ve 
dezenformasyon üretenler ve yayanlar 
olmasını çok manidar buluyorum. Bu 
yasa teklifi etrafında yapılan tartışmalar 
da esasında kimin demokrasinin yanında 
yer aldığını, kimin demokrasinin 
karşısında durduğunu net bir şekilde 
ortaya koyuyor."

Düzenlemeyle temel hak ve 
özgürlüklerden asla taviz verilmediğini, 
demokratik hakların kesinlikle 
zedelenmediğini vurgulayan İletişim 
Başkanı Altun, "Basın özgürlüğü, ifade 
hürriyeti ve kişilik hakları en geniş 
şekilde korunuyor. Gazetecilik 
mesleğinin daha ilkeli, nitelikli ve saygın 
şekilde icra edilmesi sağlanıyor. 
Yapılacak değişikliklerle ayrıca internet 
haber siteleri ve çalışanlarının haklarına 
dair de ilerici adımlar atılıyor." dedi.

İletişim Başkanı Altun, yasayla, internet 
haber sitelerinin de resmî ilan ve 
reklamları yayınlayarak süreli yayınların 
faydalandığı imkânlardan 
faydalanmasının öngörüldüğünü 
aktardı."Büyük ve güçlü Türkiye'nin 
medyası..."Dijital platformların "dijital 
demokrasi" kavramına dönüştüğüne ve 
dijital faşizm sorununu ortaya çıkardığına 
dikkati çeken İletişim Başkanı Altun, 
"Bugün ABD'de, Avrupa Birliği ülkelerinde 
ve Türkiye'de yaşanan sosyal ve siyasal 
gelişmelerde bunu çok açık ve net bir 
şekilde görebiliyoruz." diye konuştu.Büyük 
veri, veri bilimi ve madenciliği, ağ analizi, 
yapay zeka ve algoritmalar, sponsorlu 
reklamlar, filtre balonları ve mikro 
hedefleme "post-truth"un "hakikat ötesi 
çağın" en etkili enstrümanları olduğuna 
işaret eden İletişim Başkanı Altun, şunları 
kaydetti:"Hiç kuşkusuz, 21. yüzyıl siyaset 
paradigmasında devletlerin bağımsızlığı 
artık 'dijital bağımsızlıktan' geçiyor. Siber 
egemenlik, bugünün en hayati uluslararası 
ilişkiler kavramlarından birine dönüşmüş 
durumdadır. Bu nedenle dijital medya 
alanında geleceğe hazırlanarak 'tanımlanan 
değil, tanımlayan ülke Türkiye' şiarını tüm 
medya enstrümanlarıyla hayata 
geçirmeliyiz. Ülkemizin bölgesel güce, 
küresel aktöre dönüştüğü bir dönemde, 
Türk basını da bu vizyonu içselleştirerek 
hareket etmelidir. Sayın 
Cumhurbaşkanı'mızın 'Dünya beşten 
büyüktür' paradigmasını tüm iletişim 
platformlarında en güçlü şekilde 
haykırmalıyız. Bu yaklaşımın yaslandığı 
değerleri vatandaşlarımıza ve dünya 
kamuoyuna en doğru şekilde aktarmalıyız. 
Büyük ve güçlü Türkiye uluslararası 
alanda etkisini ve hareket kabiliyetini 
artırdıkça ülkemize yönelik 
dezenformasyon, mezenformasyon ve 
malenformasyon kampanyalarının şiddeti 
ve büyüklüğü artıyor. Bu nedenle Türkiye 
karşıtı kampanyalara karşı daha dirençli bir 
Türk basınına sahip olmalıyız."
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Директор по коммуникациям Алтун: Сейчас мы наблюдаем порядок в 
СМИ, который превратился из информационной войны в войну 
дезинформации
Директор по коммуникациям Фахреттин Алтун сказал: «В эпоху постправды ведется 
ожесточенная борьба с дезинформацией во всех формах СМИ. В нашей борьбе здесь мы 
черпаем силу только из правды", - сказал он.

Пожелав, чтобы симпозиум, на котором будут 
проводиться различные панели, был полезен для 
прессы и академического мира, директор по связям 
с общественностью Алтун сказал, что история 
турецкой прессы будет обсуждаться в разных 
измерениях, от османского периода до 
национального Борьба и первые периоды 
республики, от многопартийности до наших дней.
Отметив, что на этом симпозиуме будут 
обсуждаться развитие СМИ в Турции и усилия по 
укреплению прессы, а также «позиция турецких 
СМИ в эпоху постправды», директор по 
коммуникациям Алтун сказал: «Несомненно, это 
имеет решающее значение для политиков, 
представителей СМИ и ученых, чтобы правильно 
читать и интерпретировать прошлое и настоящее Я 
думаю, что этот симпозиум является важным 
усилием в этом направлении, и я надеюсь, что он 
внесет вклад в академические исследования, 
которые будут проводиться впредь. " сказал.
Отметив, что одним из важных столпов 
демократии являются свободные, сильные, 
многоголосые, квалифицированные и 
справедливые СМИ, директор по коммуникациям 
Алтун сказал, что пресс-сообщество, которое 
заботится о демократических и правовых 
ценностях, работает с профессиональными 
принципами и социальной ответственностью, 
уважает права личности, является сильной частью 
средств массовой информации. Он подчеркнул, что 
это необходимо для демократии.
Под руководством президента Реджепа Тайипа 
Эрдогана директор по связям с общественностью 
Турции Алтун заявил, что Турция добилась 
больших успехов за последние 20 лет и добилась 
значительных достижений и достижений, и что эти 
события также нашли отражение в сфере СМИ, и 
что более свободное и создана более громкая 
медийная среда.
Отметив, что в тот же период свобода СМИ и 
свобода слова были расширены и обеспечены как 
никогда ранее, начальник отдела коммуникаций 
Алтун сказал:
«Несмотря на этот факт, такие понятия, как 
свобода прессы и свобода слова, пытаются 
использовать в качестве инструмента оппозиции 
Турции с подходами, которые были искажены и 
злоупотреблены против нашей страны как внутри, 
так и за ее пределами. Мы, безусловно, зная об этом 
политическом, идеологическом и злонамеренном 
подходе.Некоторая часть турецкой прессы готовит 
почву для переворотов.К сожалению, мы видим, 
что он осуществил деятельность 5-й колонны и 
предпринял попытку престижного убийства.Наш 
президент произнес историческую речь на Острове 
демократии и Свободы 27 мая, и в этой речи он 
объяснил, как демократическое правительство 
было побеждено в результате переворота, с ложью, 
распространенной через средства массовой 
информации, и Аднан Мендерес и его друзья. Он 
сфотографировал, как они были казнены. В 
некотором смысле, он нарисовал картину этой 
темной стороны истории прессы.Пресса должна 
работать только и только для укрепления 
демократии, служения общественной свободе 
информации и информирования общества 
здоровым и точным способом. Мы с прискорбием 
свидетельствуем, что пресса до сих пор трубит о 
колониальном менталитете, вместо того, чтобы 
стоять на местной и национальной линии. Тот 
факт, что популистская политика в области 
вещания преобладает над общественными 
интересами, превращается в фактор, ослабляющий 
критическую роль СМИ в демократических 
системах. Сегодня мы видим в СМИ, что правило 
5W1K забыто и игнорируется».
Указав на то, что скорость, клики, метрики в 
социальных сетях, шумиха, тиражи и рейтинги 
стали элементами, которые заменяют правду, 
директор по коммуникациям Алтун сказал: 
«Правда оттесняется на задний план, затемняется и 
искажается с помощью фейковых новостей, 
фейковой информации. , вымышленные тексты, 
монтажные видеоролики и фотографии, 
произведенные за письменным столом. Он 
затмевается. Факт игнорируется восприятием, 
производимым вместо правды, и смоделированный 
мир создается посредством лжи, представленной 
так, как если бы он был реальным». сказал.

«Граждане тоже превратились в производителей 
контента»
Заявив, что общественность вводят в 
заблуждение ложными новостями и фейковым 
контентом, где игнорируются понимание 
ответственных СМИ, профессиональные и 
моральные принципы прессы, директор по 
коммуникациям Алтун сказал:
«Они могут делать это с такими мотивами, как 
обретение популярности, получение 
политического дохода и защита владельцев 
капитала. В результате массы могут быть 
оторваны от правды и вовлечены во вселенную 
симуляции для достижения своих собственных 
целей и задач. Здесь необходимо упомянуть о 
понятии «гражданский журналист», которое в 
последние годы активизировалось, граждане 
теперь стали производителями контента с 
цифровыми возможностями, однако зачастую 
«гражданские журналисты» не используют 
необходимые методы проверки и механизмы 
подтверждения.Необходимо ставить под 
сомнение достоверность информации и 
источника.Таким образом, те, кто своими 
постами в соцсетях создают некую 
симуляционную вселенную, на самом деле 
служат фальсификации правды.Эта ситуация 
еще раз показала, что эта работа не может 
выполняться без профессионального 
оборудования и компетенции, а также с 
демонстрацией важности журналистики как 
профессии. Журналисты, которых я считаю 
представителями правды, должны выступать 
против тех, кто их критикует».
Директор по связям с общественностью Алтун 
поблагодарил их, заявив, что есть также 
представители прессы и средств массовой 
информации, которые не отказываются от 
поиска истины в такой среде.
«Мы требуем более справедливого порядка 
СМИ»
Заявив, что цифровая конфиденциальность, 
киберимпериализм, право на забвение, 
цифровая диктатура, безопасность данных, 
конфиденциальность данных и цифровой 
фашизм находятся в центре дискуссий в рамках 
нового медиапорядка, развивающегося в рамках 
новой глобальной системы, продолжил 
директор по коммуникациям Алтун. его слова 
следующие:
«Распространение как информации, 
ориентированной на социальные сети, так и 
дезинформации среди очень широких масс за 
очень короткое время ставит нас лицом к лицу с 
«цифровой осадой». С другой стороны, 
систематические кампании по дезинформации 
являются одной из самых больших проблем в 
цифровой публичной сфере. "Сейчас мы 
переживаем медиа-порядок, который 
превратился из информационной войны в 
войну дезинформации. В такой среде видение 
нашего президента Реджепа Тайипа Эрдогана 
"Более справедливый мир возможен" также 
должно быть нашим основным принципом в 
области коммуникации. и СМИ. Мы требуем 
более справедливого порядка в СМИ».
Подчеркнув, что они никогда не примут систему 
СМИ, основанную на лжи и дезинформации в 
национальном и международном масштабе и 
ориентированную только на западные ценности, 
директор по коммуникациям Алтун сказал, что 
ни для кого не является невинным производить 
или распространять дезинформационный 
контент под видом журналистики, и что это не 
может быть свобода СМИ или свобода слова.
«Мы черпаем силу из правды в нашей борьбе»
Заявив, что этому следует противостоять вместе, 
чтобы защитить эти ценности и концепции, 
директор по коммуникациям Алтун сказал: 
«Социальные сети, не имеющие механизма 
надзора и контроля, легко злоупотребляются 
агентами влияния и террористическими 
организациями. К сожалению, эти социальные 
Медиаплатформы также допускают их 
откровенно: "В эпоху постправды ведется 
ожесточенная борьба с дезинформацией во всех 
видах СМИ. Мы черпаем силу только в правде в 
нашей борьбе здесь". он сказал.

Выразив, что он считает, что 
единственной силой всех средств 
массовой информации и 
представителей прессы должна быть 
правда, директор по коммуникациям 
Алтун напомнил, что против этой 
угрозы были приняты меры для 
защиты как общественной 
безопасности и порядка, так и личных 
прав на всей территории Мир.
«Мы должны всячески предотвращать 
клевету, оскорбления, диффамацию и 
подрыв репутации». Глава отдела 
коммуникаций Алтун отметил, что на 
нынешнем этапе во всем мире 
существует большая потребность в 
чистых СМИ и чистых социальных 
сетях. Заявив, что многие государства 
приняли меры для защиты своих 
граждан и учреждений с помощью 
мер, принятых против 
дезинформации, Алтун сказал, что он 
ожидает, что граждане будут 
защищать свои права и гарантировать 
свои свободы.
«Свобода печати и свобода слова 
защищены»
«Несомненно, принятие комплексных 
мер по более эффективной борьбе с 
дезинформацией в нашей стране 
является потребностью, 
общественным ожиданием. Для 
удовлетворения этой потребности и 
ожидания, конечно же, должны быть 
наложены правовые санкции на тех, 
кто умышленно производит и 
распространяет фейковые новости и 
дезинформацию. " Директор по 
коммуникациям Алтун продолжил 
свои слова следующим 
образом:«Нарушение общественного 
порядка фейковыми новостями и 
дезинформацией, посягательство на 
личные права должно считаться 
преступлением, и это преступление не 
должно оставаться без ответа в 
правовом поле. В рамках борьбы с 
дезинформацией необходимо 
расширять и укреплять правовую 
инфраструктуру и административные 
меры. мы все знаем, что в парламенте 
есть юридическое исследование, 
которое включает их. Мы довольны 
этой работой, как и все, кто верит в 
идеал свободных СМИ, 
плюралистического общества и 
демократической политики. Давайте 
проясним, только те, кто 
распространяет дезинформацию будут 
нарушены этим постановлением.Этот 
регламент будет беспокоить только 
тех, кто нападает на личные 
права.Этот регламент будет 
беспокоить тех, кто пытается 
нарушить общественный 
порядок.Этот регламент будет 
беспокоить только тех, кто пытается 
затруднить свободу получения 
информации. Это регулирование 
будет беспокоить только тех, кто 
искажает демократические 
ценности.Это регулирование будет 
беспокоить только тех, кто 
вмешивается в механизмы 
систематической лжи. . Беспокоят 
только тех, кто пытается отравить 
политическую сцену и социальный 
мир, не способствуя этому. Я считаю 
очень важным, что те, кто больше 
всего высказывается против этого 
правила, — это те, кто больше всего 
производит и распространяет ложь и 
дезинформацию. Этот закон является 
единственным Дискуссии вокруг 
оптоволокна Интернета ясно 
показывают, кто на стороне 
демократии, а кто против нее.

Подчеркнув, что регулирование никогда 
не ставит под угрозу основные права и 
свободы, а демократические права 
никогда не нарушаются, директор по 
коммуникациям Алтун сказал: «Свобода 
прессы, свобода слова и права личности 
защищены самым широким образом. 
Прогрессивные шаги также 
принимаются в отношении прав веб-
сайтов и сотрудников». сказал.
Директор по связям с общественностью 
Алтун заявил, что в соответствии с 
законом предусматривается, что 
новостные интернет-сайты также 
получат те же возможности, что и 
периодические издания, публикуя 
официальные объявления и рекламу.
«СМИ великой и могущественной 
Турции…»
Отметив, что цифровые платформы 
превратились в концепцию «цифровой 
демократии» и обнажили проблему 
цифрового фашизма, директор по 
коммуникациям Алтун сказал: «Сегодня 
мы можем видеть это очень четко и ясно 
в социальных и политических событиях 
в США, страны Евросоюза и Турция». он 
сказал.
Отмечая, что «постправда» больших 
данных, наука о данных и добыча 
полезных ископаемых, сетевой анализ, 
искусственный интеллект и алгоритмы, 
спонсируемая реклама, шары-фильтры и 
микротаргетинг являются наиболее 
эффективными инструментами «эпохи 
постправды», руководитель отдела 
коммуникаций Алтун сказал:
«Несомненно, в политической парадигме 
21 века независимость государств теперь 
проходит через «цифровую 
независимость». Киберсуверенитет 
превратился в одну из самых важных 
концепций международных отношений 
сегодняшнего дня. По этой причине, 
готовясь к будущему в В области 
цифровых медиа лозунг «Турция - это 
страна, которая определена, а не 
определена» используется со всеми 
медиа-инструментами. В то время, когда 
наша страна превращается в 
региональную державу и глобального 
игрока, турецкая пресса должна 
действовать усваивая это видение. Мы 
должны громче всех кричать о парадигме 
нашего президента «Мир больше, чем 
пять» на всех коммуникационных 
платформах. По мере того, как великая и 
могущественная Турция увеличивает 
свое влияние и мобильность на 
международной арене, насилие и размер 
кампании дезинформации, 
дезинформации и дезинформации 
против нашей страны усиливаются, 
поэтому существует турецкая пресса, 
которая более устойчива к антитурецким 
кампаниям. Он должен быть у нас».
Выразив, что все должны стремиться к 
«коммуникационной мобилизации», к 
которой призвал президент Эрдоган, 
директор по связям с общественностью 
Алтун подчеркнул, что как Управление 
по связям с общественностью президента 
они всеми средствами поддерживают 
всех, кто добивается правды в пресс-
сообществе.
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Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Kalın: Dünya gıda krizinin 
önlenmesi noktasında Türkiye önemli bir görev 
üstlenmiş olacak

Cumhurbaşkanlığı 
Sözcüsü Kalın, 
Ukrayna'nın tarım 
ürünlerinin deniz 
yoluyla ihracı için 
yürütülen 
çalışmalara ilişkin, 
"Dünya gıda 
krizinin önlenmesi 
noktasında Türkiye 
çok önemli bir 
görev üstlenmiş 
olacak." dedi.
KAYNAK:AA

Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü İbrahim Kalın, 
Ulus'taki Birinci Meclis'te düzenlenen, "Kültür ve 
Sanat Tasavvurumuz" söyleşisinin ardından 
gazetecilerin sorularını yanıtladı.
İsveç ve Finlandiya heyetleriyle NATO üyeliğine 
ilişkin yapılan görüşmenin ikinci turu için bir 
takvimin belirlenip belirlenmediği sorusu 
üzerine Kalın, geçen hafta çarşamba günü 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 
talimatıyla Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'nde 
Dışişleri, Milli Savunma ve Adalet Bakan 
Yardımcıları ile ilgili kurumlardan kişilerle İsveç 
ve Finlandiya heyetlerini ağırladıklarını 
anımsattı.
Toplantıda, gündemlerindeki konuları açık ve 
seçik olarak detaylı bir şekilde anlattıklarını, 
beklentilerini içeren bilgi ve belgeleri de İsveç ve 
Finlandiya heyetlerine sunduklarını belirten 
Kalın, "O toplantıda birtakım iyi niyet beyanları 
yapılmış olmakla birlikte somut ne yapılacağına 
dair henüz bize bir geri dönüş olmadı. Bu süre 
zarfında özellikle bizim o görüşmeyi yaptığımız 
günün akşamı, İsveç devlet televizyonunda PKK/
PYD/YPG terör örgütünün eş başkanlarından 
birisi olan Salih Müslim'in mülakatının 
yayınlanmış olması, bu süreçle ilgili bakış açısını 
ortaya koyan sıkıntılı durumlardan biri. Burada 
terör nedir, terörizmle mücadele nasıl yapılır, 
terörün tanımı nasıl yapılacak, bununla ilgili 
İsveç ve Finlandiya ne tür adımlar atacak, ne tür 
yasal hayat mevzuat düzenlemeleri yapacaklar 
bununla ilgili bizim somut beklentilerimiz var." 
diye konuştu.
Kalın, Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın da ifade ettiği 
gibi, bir terör örgütüne farklı isimler altında 
açıkça destek veren, kapılarını açan, onlara yasal, 
toplumsal, finansal imkanlar kazandıran 
ülkelerin bir güvenlik ittifakı olan NATO'ya, bu 
konularda adım atmadan girmesini tahayyül 
etmenin mümkün olmayacağını 
söyledi."Beklentimiz geri dönüş almak"
Türkiye'nin bu konudaki pozisyonun son derece 
net olduğunu vurgulayan Kalın şöyle konuştu:
"Türkiye'nin terörle ilgili endişelerini giderecek 
adımlar atılmadan bu sürecin ilerlemesi 
mümkün değil. Bu çerçevede hem İsveç hem 
Finlandiya tarafından beklentimiz, bizim 
kendilerine sunduğumuz bilgiler ve belgeler 
ışığında, taleplerimiz doğrultusunda nasıl bir yol 
haritası izleyecekleri, ne tür somut adımlar 
atacaklarına dair bir geri dönüş almak. Ancak 
bunu gördükten sonra sürecim bundan sonraki 
safahatıyla ilgili ne zaman, ne şekilde, hangi 
düzeyde bir toplantının yapılıp yapılmayacağına 
o zaman karar vereceğiz. Dolayısıyla sürecin
bundan sonraki seyri, Finlandiya'nın ve İsveç'in
bizim sunduğumuz bilgiler, belgeler ışığında
ortaya koyacağı tavra bağlı."

Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Kalın, İsveç'ten 
ambargonun kaldırılacağına yönelik 
sinyallerin geldiğinin aktarılmasının ardından 
yeni adımların beklenip beklenmediği 
sorusuna karşılık ise bunun iyi bir işaret 
olduğunu, bunu olumlu bir gelişme olarak not 
ettiklerini ve memnuniyet duyduklarını 
söyledi.
Bunun yeterli olmadığını da ifade eden Kalın, 
"Çünkü ambargoların kaldırılması meselesi 
bizim gündeme getirdiğimiz konulardan 
sadece bir tanesiydi. Bu yönde olumlu adım 
atmalarını memnuniyetle karşılıyoruz ama 
özellikle terörün siyasal alanları kullanması, 
finansmanı, propaganda faaliyetlerine devam 
etmesi, örgütsel yapısını bu ülkelerde devam 
ettirmesi konularında daha somut, daha net 
bizim beklentilerimizi karşılayacak adımların 
atılmasını bekliyoruz." dedi.
"Kimseden izin alacak da değiliz"
Suriye'nin kuzeyine gerçekleştirilecek olası 
yeni harekata ilişkin bir soru üzerine Kalın, 
Suriye'nin kuzeyinden Türkiye'ye yönelik 
tehditleri bertaraf etmek amacıyla bu ülkeye 
5-6 yıl içerisinde üç büyük askeri harekat
yapıldığını anımsattı.
Bunların tamamen Türkiye'nin meşru
güvenlik kaygıları çerçevesinde yapılan
operasyonlar olduğunu dile getiren Kalın
şunları kaydetti:
"2019 yılında hem Amerikalılarla hem Rusya
tarafıyla Fırat'ın doğusunu ve batısını
kapsayacak şekilde iki anlaşma yapmış
olmamıza rağmen bu bölgelerden Türkiye'ye
yönelik terör tehditleri tamamen ortadan
kalkmış değil. Dahası bu süre zarfında hayatını
kaybeden pek çok Suriyeli var. PYD ve
YPG'nin orada kontrolü altında olan
bölgelerde, özellikle Fırat'ın doğusunda savaş
suçu işlediğine dair, başka suçlar işlediğine
dair ve diğer kurumları, kişileri, muhalifleri,
kendilerinden olmayan diğer Kürt örgütleri de
dahil olmak üzere suikastlarda öldürdüğünü,
baskı yaptığını hepimiz biliyoruz. Ama
özellikle biz kendi sınır güvenliğimizi
korumak için ve bugüne kadar nasıl birtakım
tedbirler aldıysak, askeri operasyonlar
düzenlediysek bundan sonra da bu yönde
adımlar atmak Türkiye'nin en meşru hakkıdır,
en meşru talebidir. Bu yönde biz kimseden
izin alacak da değiliz. Çünkü Türkiye'nin
sınırlarını Türkiye korur. Biz
müttefiklerimizle, diğer dost-komşu ülkelerle
elbette istişareler yaparız, uygun olan zaman
ve zeminlerde iş birliği de yaparız ama bizim
güvenliğimiz söz konusu olduğunda burada
kimseden izin almadan net bir şekilde kendi
önceliklerimizi esas alarak hareket hattımızı
belirler ve buna göre de hareket ederiz."

Rusya ve Amerika tarafının özellikle PYD/
YPG'nin bulunduğu bölgelerle ilgili 2019'da 
yapılan anlaşmaya sadık kalmasının büyük 
önem arz ettiğini söyleyen Kalın, "Bunun da 
ötesinde, biz hamdolsun sınır güvenliğimizi 
büyük ölçüde sağlamış durumdayız, ama 
Suriye'nin geleceği, toprak bütünlüğü, siyasi 
birliği ve toplumsal insicamı açısından da PYD 
ve YPG'nin oradaki illegal faaliyetlerine göz 
yumulmasını, Suriye'nin toprak bütünlüğüne 
tehdit teşkil eden bir hareket tarzı içerisinde 
bulunmasının kabul edilemez olduğunu 
muhataplarımıza ifade ediyoruz." şeklinde 
konuştu. 
Fransa'nın Marsilya kentindeki terör örgütü 
PKK yandaşlarının yürüyüşü
Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü İbrahim 
Kalın, Fransa'nın Marsilya kentinde terör 
örgütü PKK yandaşlarının yürüyüşüyle 
ilgili bir soruya karşılık, bu görüntülerin, 
bu faaliyetlerin asla kabul edilemeyeceğini 
belirtti.
Bu görüntülerin bile terörle mücadele 
konusunda Türkiye'nin tezlerinin ne 
kadar haklı olduğunu bir kez daha ortaya 
koyduğunu vurgulayan Kalın, "Avrupalı 
dostlarımız, farklı terör örgütleri 
tanımlarından hareketle PYD'nin, 
YPG'nin ve benzeri yapıların -buna FETÖ 
de DHKP-C de dahil- terör örgütü 
olmadığı yahut bunların birtakım sivil 
toplum kuruluşları olduğuna dair 
iddialarının, tezlerinin hiçbir geçerliliğinin 
olmadığını, bizim açımızdan hiçbir 
hükmünün olmadığını tekraren ifade 
ediyorum." dedi. Kalın, bunu her düzeyde 
Avrupalı mevkidaşlarıyla gündeme 
getirmeye devam edeceklerini söyledi.
Bu yapılanmalara karşı mücadelenin 
kararlı bir şekilde bundan sonra devam 
edeceğini belirten Kalın, "NATO'nun 
genişlemesi meselesinin konuşulduğu şu 
günlerde, şu anda NATO içerisinde olup 
bu örgütlerin faaliyet göstermesine 
müsaade eden ülkelerin de artık 
kendilerine bir çekidüzen vermesi, 
Türkiye'yi terörle mücadele konusunda 
hiçbir ayrım yapmadan samimi dürüst bir 
şekilde desteklemeleri gerekiyor. 
Farklı örgüt tanımları yaparak bazı terör 
örgütleri iyidir, bazıları kötüdür tarzı 
yaklaşımların hiçbir geçerliliğinin 
olmadığını tekraren ifade ediyoruz." diye 
konuştu.

Ukrayna'nın tarım ürünlerinin deniz yoluyla 
ihracı
Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü Kalın, Ukrayna'nın 
tarım ürünlerinin deniz yoluyla ihracı için nasıl 
bir formül oluşturulacağının sorulması üzerine, 
dün Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın, Rusya Devlet 
Başkanı Vladimir Putin ve Ukrayna Devlet 
Başkanı Vladimir Zelenskiy ile yaptığı telefon 
görüşmesinde bu konunun etraflı bir şekilde ele 
alındığını ifade etti. Kalın, "Biz zaten bir 
müddettir Dışişleri Bakanlığımız ve diğer 
kurumlarımızla birlikte Ukrayna tarafıyla, Rusya 
tarafıyla ve Birleşmiş Milletlerle bu konuda bir 
müzakere süreci yürütüyoruz." dedi.
Ukrayna ve Rusya'dan gelecek tahıl ürünlerinin, 
ayçiçeği yağının ve gübrenin uluslararası 
piyasalara ulaştırılması konusunun büyük önem 
arz ettiğini, aksi halde bütün dünyanın büyük bir 
gıda kriziyle karşı karşıya kalacağını dile getiren 
Kalın şöyle konuştu:
"Dün sayın Cumhurbaşkanımız yaptığı 
görüşmede iki lidere de bu konuda Türkiye'nin 
kolaylaştırıcı bir rol oynamaya hazır olduğunu 
ifade etti. Hem Ukrayna hem Rusya tarafı da 
olumlu cevap vererek bu süreci Türkiye üzerinden 
yürütmek istediklerini ifade ettiler. Sayın Putin, 8 
Haziran'da ülkemizi ziyaret edecek olan Rus 
Dişleri Bakanı Sayın Lavrov'a bu konuda gerekli 
talimatları vereceğini, heyetinde bu konuyla ilgili 
kişilerin olacağını ifade etti. Müzakerelerin burada 
Dışişleri Bakanımız Mevlüt Çavuşoğlu'nun ev 
sahipliğinde yapılacağını ifade ettik. Dolayısıyla 
önümüzdeki hafta, bu ziyaret sırasında da bu 
konunun detayları daha netleşmiş olacak. Türkiye 
olarak bu çalışmayı bir an önce başlatmak için 
hazırız."
Bu konuda teknik olarak müzakere edilmesi ve 
karara bağlanması gereken bazı hususların 
bulunduğunu dile getiren Kalın, "Bütün bu 
konular, önümüzdeki 1-2 hafta içerisinde 
Türkiye'de yapılacak toplantılarda karara 
bağlanacak ve ondan sonra da dünya gıda krizinin 
önlenmesi noktasında Türkiye çok önemli bir 
görev üstlenmiş olacak." değerlendirmesini yaptı. 
Ukrayna tarafından bir ziyaretin olup 
olmayacağına ilişkin soruya karşılık Kalın, "Şu 
anda planlanmış bir ziyaret yok ama Ukraynalı 
dostlarımıza kapılarımız her zaman açık." dedi. 
İbrahim Kalın, Suudi Arabistan'dan Türkiye'ye 
yapılacak ziyaretle ilgili bir takvimin olup 
olmadığı sorusuna da "Suudi Arabistan'dan 
Veliaht Prensi Muhammed bin Selman'ın 
Cumhurbaşkanımızın ziyaretinden sonra bir 
iadeiziyaret kapsamında 25 Mayıs'ta ülkemize bir 
ziyareti olacak idi. Fakat Suudi Arabistan Kralı'nın 
babasının rahatsızlanması nedeniyle bu ziyareti 
erteleme durumunda kaldılar. Önümüzdeki 
günlerde haziran içerisinde bu ziyaretin 
gerçekleşmesini bekliyoruz. Tarihler üzerinde 
ilgili arkadaşlarımız çalışıyorlar." yanıtını verdi.
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Пресс-секретарь президента Калын: Турция будет играть важную 
роль в предотвращении мирового продовольственного кризиса
Пресс-секретарь 
президента Калин, 
касаясь работы, 
проводимой для экспорта 
сельскохозяйственной 
продукции Украины 
морским путем, сказал: 
«Турция возьмет на себя 
очень важную задачу по 
предотвращению 
мирового 
продовольственного 
кризиса». сказал.

Пресс-секретарь президента Ибрагим Калын ответил на 
вопросы журналистов после выступления на Первой 
Ассамблее в Улусе на тему «Наша культура и видение 
искусства».
На вопрос о том, определено ли расписание второго 
раунда встречи с делегациями Швеции и Финляндии по 
вопросу о членстве в НАТО, Калын встретился с 
заместителями министров иностранных дел, 
национальной обороны и юстиции Швеции и 
Финляндии в президентском комплексе в прошлую 
среду. недели по поручению президента Реджепа Тайипа 
Эрдогана, который напомнил, что они принимали свои 
делегации.
Заявив, что они четко и подробно разъяснили вопросы 
своей повестки дня и представили информацию и 
документы, содержащие их ожидания, шведской и 
финской делегациям на встрече, Калин сказал: «Хотя на 
этой встрече были сделаны некоторые заявления о 
доброй воле, мы Пока не получено никаких конкретных 
отзывов о том, что делать.Этот временной 
период.Интервью Салиха Муслима, одного из 
сопредседателей террористической организации PKK/
PYD/YPG, транслировалось по шведскому 
государственному телевидению, особенно вечером день 
мы провели эту встречу, одна из неприятных ситуаций, 
которая раскрывает его взгляд на этот процесс. Что 
такое терроризм здесь, как ведется борьба с 
терроризмом? У нас есть конкретные ожидания о том, 
как будет сделано определение терроризма, какие шаги 
предпримет Швеция и Финляндии, какие правовые и 
законодательные меры будут приняты в связи с этим. он 
сказал.
Как заявил президент Эрдоган, невозможно 
представить, чтобы страны, которые открыто 
поддерживают террористическую организацию под 
разными названиями, открывают свои двери и 
предоставляют ей юридические, социальные и 
финансовые возможности, войдут в НАТО, альянс 
безопасности, не предприняв никаких шагов. в этих 
вопросах.
«Мы ожидаем получить ответ»
Подчеркнув, что позиция Турции по этому вопросу 
предельно ясна, Калын сказал:
«Этот процесс не может развиваться без принятия мер 
по устранению опасений Турции по поводу терроризма. 
В этом контексте мы ожидаем от Швеции и Финляндии 
отзывов о том, какой дорожной карте они будут 
следовать и какие конкретные шаги они предпримут в 
соответствии с нашими требованиями, в свете 
информации и документов, которые мы им представили. 
Однако, увидев это, мы затем решим, когда, как и на 
каком уровне будет проведена встреча по поводу 
следующего этапа моего процесса.
Пресс-секретарь президента Калын, отвечая на вопрос, 
ожидаются ли новые шаги после того, как были 
переданы сигналы о снятии эмбарго со стороны 
Швеции, сказал, что это хороший знак, они отметили 
это как позитивное развитие и остались довольны.
Заявив, что этого недостаточно, Калын сказал: «Потому 
что вопрос об отмене эмбарго был лишь одним из 
вопросов, которые мы подняли. Мы приветствуем 
позитивные шаги в этом направлении, но мы 
приветствуем позитивные шаги в этом направлении,

 но особенно с точки зрения использования 
терроризмом политических полей, 
финансирования, продолжения его 
пропагандистской деятельности и 
поддержания его организационной структуры 
в этих странах. Мы ожидаем, что будут 
предприняты конкретные и более четкие шаги, 
которые оправдают наши ожидания». сказал.
«Мы не собираемся получать разрешение ни от 
кого»
На вопрос о возможном проведении новой 
операции на севере Сирии Калин напомнил, 
что за 5-6 лет в этой стране были проведены 
три крупные военные операции с целью 
устранения угроз в отношении Турции с севера 
Сирии.
Заявив, что эти операции проводятся 
исключительно в рамках законных 
соображений безопасности Турции, Калин 
сказал:
«Хотя мы заключили два соглашения как с 
американской, так и с российской стороной о 
прикрытии востока и запада от Евфрата в 2019 
году, террористические угрозы в отношении 
Турции из этих регионов полностью не 
исчезли. Более того, есть много сирийцев, 
погибших во время на этот раз PYD и YPG Мы 
все знаем, что он совершал военные 
преступления, совершал другие преступления, 
убивал и оказывал давление на другие 
учреждения, отдельных лиц, противников, 
включая другие курдские организации, 
которые им не принадлежали, в районах, 
находящихся под его контролем, особенно в к 
востоку от Евфрата.Так же, как мы приняли 
некоторые меры и провели военные операции 
для защиты нашей безопасности, это самое 
законное право Турции, ее самое законное 
требование, предпринять шаги в этом 
направлении.с нашими союзниками, другими 
Конечно, мы консультируемся с дружественно-
соседними странами и сотрудничаем в 
соответствующее время и на соответствующих 
основаниях, но когда речь идет о нашей 
безопасности, мы четко определяем свою 
линию действий, исходя из собственных 
приоритетов, не спрашивая ни у кого 
разрешения, и действуем соответственно».
Заявив, что для российской и американской 
сторон очень важно придерживаться 
соглашения, заключенного в 2019 году, 
особенно в отношении регионов, где 
расположены PYD/YPG, Калын сказал: 
«Помимо этого, мы в значительной степени 
обеспечили безопасность наших границ, но 
Будущее Сирии, территориальная целостность 
С точки зрения ее политического единства и 
социальной сплоченности, мы заявляем нашим 
собеседникам, что для PYD и YPG 
неприемлемо закрывать глаза на их 
незаконную деятельность там и проводить 
курс действий, который ставит угроза 
территориальной целостности Сирии». он 
сказал.

Марш сторонников террористической 
организации РПК в Марселе, Франция
Пресс-секретарь президента Ибрагим 
Калин, отвечая на вопрос о марше 
сторонников террористической 
организации РПК в Марселе, Франция, 
заявил, что эти изображения и эти 
действия никогда не могут быть приняты.
Подчеркнув, что даже эти изображения 
еще раз демонстрируют, насколько верен 
тезис Турции о борьбе с терроризмом, 
Калин сказал: «Наши европейские друзья, 
исходя из разных определений 
террористических организаций, несут 
ответственность за PYD, YPG и подобные 
структуры, включая FETÖ и DHKP-C: - Я 
хотел бы повторить, что их заявления о 
том, что они не являются 
террористической организацией или что 
они являются какой-то 
неправительственной организацией, не 
имеют под собой оснований и не имеют 
никакого влияния на нас. сказал. Калин 
сказал, что они будут продолжать 
поднимать этот вопрос перед своими 
европейскими коллегами на всех уровнях.
Заявив, что борьба с этими 
организациями будет продолжаться 
решительно и впредь, Калин сказал: «В 
эти дни, когда обсуждается вопрос о 
расширении НАТО, страны, входящие в 
настоящее время в НАТО, которые 
позволяют этим организациям 
действовать, также должны привести 
себя в порядок. , и что Турция не имеет 
ничего общего с борьбой с терроризмом. 
"Они должны поддерживать их искренне 
и честно, не делая никакой 
дискриминации. Делая разные 
определения организаций, мы повторяем, 
что некоторые террористические 
организации хорошие, а некоторые 
плохие подходы, которые не имеют 
силы». он сказал.
Экспорт сельхозпродукции Украины 
морем
Пресс-секретарь президента Калын на 
вопрос, как создать формулу для 
экспорта сельскохозяйственной 
продукции Украины морским путем, 
заявил, что этот вопрос подробно 
обсуждался вчера в телефонном 
разговоре президента Эрдогана с 
президентами России Владимиром 
Путиным и президентами Украины 
Владимиром Зеленским.
«Мы уже некоторое время ведем 
переговорный процесс с нашим 
Министерством иностранных дел и 
другими институтами, с украинской 
стороной, российской стороной и ООН 
по этому вопросу», — сказал Калын. 
сказал.

Заявив, что вопрос 
транспортировки зерновых 
продуктов, подсолнечного масла и 
удобрений из Украины и России на 
международные рынки имеет 
большое значение, иначе всему миру 
грозит крупный продовольственный 
кризис.
«Вчера наш уважаемый Президент 
заявил обоим лидерам, что Турция 
готова сыграть содействующую роль 
в этом отношении. И Украина, и 
Россия отреагировали 
положительно и заявили, что хотят 
осуществлять этот процесс через 
Турцию. Господин Путин посетил 
нашу страну 8 августа. Июнь. Он 
заявил, что даст необходимые 
указания министру иностранных дел 
России г-ну Лаврову, который 
проведет встречу, и что в его 
делегации будут люди, имеющие 
отношение к этому вопросу. 
Мы заявили, что переговоры будет 
проходить здесь под руководством 
нашего министра иностранных дел 
Мевлюта Чавушоглу. Поэтому 
детали этого вопроса будут более 
подробно рассмотрены во время 
этого визита на следующей неделе. 
«Как Турция, мы готовы начать эту 
работу как можно скорее».
Заявив, что есть некоторые вопросы, 
которые необходимо технически 
обсудить и решить по этому 
вопросу, Калын сказал: «Все эти 
вопросы будут решены на встречах, 
которые состоятся в Турции в 
ближайшие 1-2 недели, и после 
этого Турция взял на себя очень 
важную задачу по предотвращению 
мирового продовольственного 
кризиса». дал свою оценку.
Отвечая на вопрос, будет ли визит 
из Украины, Калин сказал: «На 
данный момент визит не 
запланирован, но наши двери всегда 
открыты для наших украинских 
друзей». сказал.
На вопрос, есть ли календарь визита 
из Саудовской Аравии в Турцию, 
Ибрагим Калын ответил: 
«Наследный принц Саудовской 
Аравии Мухаммед бин Салман 
собирался посетить нашу страну 25 
мая в рамках ответного визита. 
после визита нашего президента. Но 
Саудовская Аравия "Из-за болезни 
отца короля им пришлось отложить 
этот визит. Мы ожидаем, что этот 
визит состоится в ближайшие дни в 
июне. Наши близкие друзья 
работают над датами". дал ответ.



20 Mayıs  2022   
SİVİL İNİSİYATİF

GAP Gazeteciler Birliği 15. GAP OSCAR’ı ödülleri verildi
GAP Gazeteciler Birliği 15. GAP OSCAR’ı ödülleri Malatya’da 
sahiplerini buldu.

Malatya Büyükşehir Belediyesi Yeni Nikah 
Sarayı Salonu’nda düzenlenen törende, çeşitli 
dallarda ödüller dağıtıldı.
“En başarılı devlet adamı” ödülüne layık 
bulunan Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
(KKTC) Cumhurbaşkanı Ersin Tatar’ın 
teşekkür mesajının, sinevizyon eşliğinde 
görüntülü izlendiği, ödülünü ise Tatar adına 
KKTC Gaziantep Başkonsolosu Fahri 
Yönlüer’in aldığı törende, “En başarılı makam” 
ödülü Kırgızistan’ın Ankara Büyükelçisi 
Kubanıçbek Ömüraliyev’e, “En başarılı bakan” 
ödülü ise Irak Bölgesel Yönetimi Etnik ve Dini 
Oluşumlar Sorumlu Devlet Bakanı Aydın 
Maruf’a verildi.
“En başarılı siyasetçi” ödülünün TBMM Milli 
Savunma Komisyonu Başkanı, AK Parti 
Adıyaman Milletvekili Ahmet Aydın’a, “En 
başarılı vali” ödülünün Hakkari Valisi İdris 
Akbıyık’a, “En başarılı belediye başkanı” 
ödülünün Malatya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Selahattin Gürkan’a verildiği törende, “En 
başarılı medya kuruluşu” ödülü ise Anadolu 
Ajansının (AA) oldu.
Malatya Büyükşehir Belediyesi Genel Sekreteri 
Cemal Noğay, AA’nın ödülünü, Gaziantep 
Bölge Müdürü Kerem Kocalar’a takdim etti.

Malatya Büyükşehir Belediye Başkanı Selahattin 
Gürkan, törendeki konuşmasında, kentin tarihi ve 
turistik değerleri hakkında bilgi verdi, Anadolu’nun 
Türkleşmesinde Malatya’nın büyük rolü 
bulunduğunu anlattı.
AK Parti Malatya Milletvekili Öznur Çalık da 
organizasyonun Malatya’da yapılmasından duyduğu 
mutluluğu belirtti.
Törende “En başarılı bürokrat” ödülü alan 
Cumhurbaşkanı Başdanışmanı Yalçın Topçu da 
millet olarak her zaman başların dik olacağını 
belirterek “Tam bağımsız, her alanda güçlü bir 
Türkiye ile en hem bölgemizde hem dünyadaki bütün 
küresel oyunları Uzun Adam’la birlikte bozacağız. 
Kimse bizi Kürt’ü ile Alevi’si ile Türkmen’i ile bir 
millet olmaktan alıkoyamayacak, bir vatan olmaktan 
alıkoyamayacak, bir bayrak olmaktan ayrı 
koyamayacak, bir devlet olmaktan ayrı koyamayacak. 
Önümüzdeki asır Türk asrı olacak.” dedi.
GAP Gazeteciler Birliği Genel Başkanı Zeynel Abidin 
Kıymaz da ödül törenini Kovid-19 salgını döneminde 
gerçekleştiremediklerini belirterek refah içinde, 
mutlu, huzurlu şekilde bundan sonraki süreçte de 
ödül törenlerine devam etmek istediklerini dile 
getirdi.
KAYNAK: AA
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Ассоциация журналистов GAP вручила 15-ю награду 
GAP OSCAR

15-я премия GAP OSCAR Ассоциации журналистов GAP обрела
своих обладателей в Малатье.

На церемонии, состоявшейся в Новом зале Дворца 
бракосочетаний столичного муниципалитета 
Малатьи, награды были вручены в различных 
областях.
На церемонии, где благодарственное послание 
Президента Турецкой Республики Северного Кипра 
(ТРСК) Эрсина Татара, который был признан 
достойным награды «Самый успешный 
государственный деятель», было просмотрено на 
видео с киновидением, а награда получил 
генеральный консул ТРСК в Газиантепе Фахри 
Йонлюер от имени Татар, награда «Самый 
успешный орган власти» была вручена в 
Кыргызстане, награда «Самый успешный министр» 
была вручена послу Анкары Кубаничбеку 
Омуралиеву, Этнические и религиозные 
образования Айдын Маруф.
Награда «Самый успешный политик» была вручена 
председателю парламентской комиссии по 
национальной обороне, депутату Адыямана от 
партии ПСР Ахмету Айдыну, награда «Самый 
успешный губернатор» была вручена губернатору 
Хаккари Идрису Акбайику, а награда «Самому 
успешному мэру» была вручена вручается мэру 
столичного муниципалитета Малатьи Селахаттину 
Гюркану Агентство Anadolu (AA) получило награду 
«Самая успешная медиа-организация» на 
церемонии.
Генеральный секретарь столичного муниципалитета 
Малатьи Джемаль Ногай вручил награду AA Керему 
Коджалару, региональному директору Газиантепа.

Мэр столичного муниципалитета Малатьи 
Селахаттин Гюркан в своем выступлении на 
церемонии рассказал об исторических и 
туристических ценностях города и объяснил, 
что Малатья сыграла важную роль в 
тюркизации Анатолии.
Депутат ПСР Малатья Ознур Чалык также 
выразила удовлетворение по поводу 
организации, которая состоится в Малатье.
Главный советник президента Ялчин Топчу, 
получивший на церемонии награду «Самый 
успешный бюрократ», заявил, что как нация, 
головы всегда будут высоко подняты, и 
сказал: 
«С полностью независимой, сильной 
Турцией во всех областях мы сорвет все 
глобальные игры как в нашем регионе, так и 
в мире с Tall Man. Никто не сможет 
помешать нам быть нацией со своими 
курдами, алевитами и туркменами, быть 
родиной, быть флагом, быть государством. 
Следующий век будет веком Турции». сказал.
Председатель Союза журналистов GAP 
Зейнел Абидин Киймаз также заявил, что 
они не могут провести церемонию 
награждения во время вспышки Covid-19, и 
выразил желание продолжить церемонию 
награждения в будущем в благополучной, 
счастливой и мирной обстановке.
ИСТОЧНИК: АА
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Aliyev: Türkiye ile Azerbaycan'ın birliği, halklarımız için başlıca yol haritasıdır
Azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev, "Türkiye ile Azerbaycan'ın birliği, 
halklarımız için başlıca yol haritasıdır. Bölge ve dünya için de çok önemli etkendir." dedi.

Azerbaycan'ın "Bağımsızlık Günü"nün en 
değerli bayram olduğunu belirten Aliyev, "Bu 
bayramı çifte bayram eden aziz kardeşimin 
burada olması." ifadesini kullandı.
Aliyev, katılımcılardan Azerbaycan halkı 
adına Cumhurbaşkanı Erdoğan'ı ve 
Türkiye'den gelen diğer misafirleri 
selamlamalarını istedi.
Azerbaycan halkının 104 yıl önce Müslüman 
doğunun ilk cumhuriyetini kurduğunu fakat 
bağımsızlığın sadece 2 yıl sürdüğünü 
hatırlatan Aliyev, "1990'lı yılların başında 
bağımsızlık yeniden kazanıldı. Artık 30 yıldır 
bağımsız olarak yaşıyoruz. Bu 30 yılda bizim 
yanımızda her zaman Türk kardeşlerimiz 
oldu. Bu desteği 30 yılda her zaman hissettik 
bugün de hissediyoruz. Bugün, Türkiye ile 
Azerbaycan yine beraberdir." diye konuştu.

Aliyev, iki hafta önce Rize'de Erdoğan'la 
görüştüğünü anımsatarak, şöyle devam etti:
"İyi günde de kötü günde de her zaman 
birbirimizin yanındayız. Öyle yapmalıyız ve 
öyle yapacağız ki ileride ancak iyi günler 
olsun. Türkiye ile Azerbaycan'ın birliği, 
halklarımız için başlıca yol haritasıdır. Bölge 
ve dünya için de çok önemli etkendir. 
Türkiye ve Azerbaycan ne kadar inançla 
birlikte adımlarsa bölgemizde barış ve 
istikrar o kadar güçlü olacaktır. Bunu biz ve 
tüm dünya 2. Karabağ Savaşı'nda gördü."
Aliyev, Karabağ Savaşı'nda Türkiye'nin 
Azerbaycan'ın yanında durduğuna işaret 
ederek, Erdoğan'ın savaşın ilk saatlerinde 
"Azerbaycan yalnız değildir. Türkiye, onun 
yanındadır." şeklindeki açıklamasının 
kendilerine güç, moral ve güven verdiğini, 
Azerbaycan halkının bu desteği hiçbir zaman 
unutmayacağını vurguladı.

Türkiye ile Azerbaycan ilişkilerinin parlak bir 
tarihe sahip olduğunun altını çizen Aliyev, 
Bakü'nün kurtuluşunun 100. yıl törenlerinde 
Türk ve Azerbaycan askerlerinin omuz omuza 
geçit törenine katıldığını anımsattı.
Aliyev, aynı durumun 2021'de Karabağ zaferi 
için düzenlenen törende de yaşandığını 
belirterek, "Aziz kardeşimle birlikte Azatlık 
Meydanı'nda Türk ve Azerbaycan askerlerinin 
törenini izledik. Bu, bizim birlikte olduğumuzu, 
olacağımızı ve gücümüzün de her geçen gün 
artacağını tüm dünyaya ileten açık mesajdı." 
değerlendirmesinde bulundu.
"Türkiye ve Azerbaycan gençleri, artık bir aile 
gibi birbirlerine yakın oldu"
Erdoğan'la geçen yıl 15 Haziran'da Şuşa'da imza 
attıkları beyanname ile ilişkilerini müttefiklik 
düzeyine çıkardıklarını belirten Aliyev, sözlerini 
şöyle sürdürdü:
"Bu müttefiklik, kendisini her alanda gösteriyor. 
Siyasette, ekonomide, enerjide, ulaşımda, 
kültürde, eğitimde...TEKNOFEST de bizim 
birliğimizin göstergelerinden biridir. 
TEKNOFEST, bilim, gelişim ve teknoloji 
bayramıdır. TEKNOFEST'e katılan gençlerin, bu 
tarihi günü her zaman hatırlayacaklarından 
eminim. Birkaç gün birlikte olan Türkiye ve 
Azerbaycan gençleri, artık bir aile gibi 
birbirlerine yakın oldu ve gelecekte de 
birbirlerine yakın olacaklarından eminim."
Aliyev, Nobel ödüllü Türk bilim insanı Prof. Dr. 
Aziz Sancar'ın da Bakü'de TEKNOFEST'e 
katıldığını aktararak, "Aziz Sancar'la son 
görüşmemi hatırlıyorum. Bana, 'Şuşa'ya gitmeyi 
her zaman arzu ettiğini' söylemişti. Şuşa'ya gitti 
ve dedi ki 'hayatta tüm istediklerime eriştim.' Bu, 
bizi de mutlu etti. Aziz Sancar hem alim hem 
vatandaş hem Türkçü hem de vatansever olarak 
gençlere örnektir. Gençler, Aziz Sancar'ı örnek 
almalıdır." diye konuştu.

Konuşmasında, BAYKAR Teknoloji Lideri Selçuk Bayraktar'ı 
da selamlayan Aliyev, "Selçuk Bey ve Bayraktar ailesi, tüm 
dünyada ünlü bir ailedir. 2. Karabağ Savaşı'nda meşhur 
Bayraktar SİHA'ların rolünü şimdi dünyada bilmeyen yok. 
Selçuk Bey, gençler için de güzel örnektir. Bizim gençlerimizin 
de Selçuk Bey gibi olmaya çalışacağından eminim." ifadesini 
kullandı.
Aliyev, Erdoğan'la kendisinin örnek teşkil ettiğini belirterek, 
şunları kaydetti:
"Biz, ülkelerimizi bağımsızlık yoluyla ileriye götürüyoruz. 
Türkiye'nin artan gücü bize de güç katıyor. Biz, birbirimize 
güç katarak dünya çapında bir güç merkezine dönüştük. 
Türkiye'nin başarılı gelişmesi her şeyden önce Recep Tayyip 
Erdoğan'la bağlantılıdır. Ben de her zaman ülkemin ve 
halkımın çıkarları için çalıştım.
Bizim aramızdaki kardeşlik, Türk ve Azerbaycan halklarına 
örnek teşkil etmelidir. Bir kez daha aziz kardeşime ve 
Türkiye'den gelen değerli misafirlerimize bu bayram gününde 
bizimle oldukları için teşekkür ediyorum. Türkiye ve 
Azerbaycan, bundan sonra da yükselen çizgide sadece ve 
sadece ileriye gidecektir. Yaşasın Türkiye-Azerbaycan birliği 
ve kardeşliği. Karabağ Azerbaycan'dır."
KAYNAK:AA
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Алиев: Союз Турции и Азербайджана – главная дорожная карта 
для наших народов
Президент Азербайджана Ильхам Алиев сказал: «Союз Турции и Азербайджана 
является главной дорожной картой для наших народов. Это также очень важный 
фактор для региона и мира». сказал.

Заявив, что «День независимости» Азербайджана является 
самым ценным праздником, Алиев сказал: «Мой дорогой 
брат, дважды отмечающий этот праздник, здесь». 
использовал фразу.
Алиев попросил собравшихся поприветствовать 
президента Эрдогана и других гостей из Турции от имени 
азербайджанского народа.
Напомнив, что азербайджанский народ создал первую 
республику мусульманского Востока 104 года назад, но 
независимость продлилась всего 2 года, Алиев сказал: «В 
начале 1990-х годов была восстановлена независимость. 
Вот уже 30 лет мы живем независимо. Наши турецкие 
братья были с нами все эти 30 лет. "Мы всегда чувствовали 
это на протяжении многих лет, и мы чувствуем это до сих 
пор. Сегодня Турция и Азербайджан снова вместе". он 
сказал.
Напомнив, что две недели назад он встречался с 
Эрдоганом в Ризе, Алиев продолжил:
«Мы всегда вместе в хорошие и плохие времена. Мы 
должны и будем делать так, чтобы в будущем были только 
хорошие дни. Союз Турции и Азербайджана является 
главной дорожной картой для наших народов. Это также 
очень важный фактор для региона и мира. Что будут 
делать Турция и Азербайджан?» Мир и стабильность в 
нашем регионе будут крепче, если они предпримут шаги с 
такой же верой. Мы и весь мир видели это во 2-й 
карабахской войне».
Отметив, что Турция встала на сторону Азербайджана в 
карабахской войне, Алиев сказал, что в первые часы войны 
Эрдоган сказал: «Азербайджан не одинок. Турция на его 
стороне». Он подчеркнул, что его заявление придало им 
сил, морального духа и уверенности, и что 
азербайджанский народ никогда не забудет эту поддержку.

Подчеркнув, что отношения между Турцией и 
Азербайджаном имеют яркую историю, Алиев 
напомнил, что турецкие и азербайджанские 
солдаты плечом к плечу участвовали в параде, 
посвященном 100-летию освобождения Баку.
Алиев заявил, что такая же ситуация была и на 
церемонии победы в Карабахе в 2021 году: «Я 
вместе с моим дорогим братом наблюдал за 
церемонией турецких и азербайджанских солдат на 
площади Азатлык. Это был четкий сигнал, который 
передал всему миру, что мы вместе, что мы будем 
вместе и что наша сила будет возрастать день ото 
дня». дал свою оценку.
«Молодые люди Турции и Азербайджана теперь 
близки друг другу как семья»
Заявив, что с декларацией, которую они подписали 
в Шуше 15 июня прошлого года, они подняли свои 
отношения до уровня союза с Эрдоганом, Алиев 
продолжил свои слова следующим образом:
«Этот союз проявляется во всех сферах. В политике, 
экономике, энергетике, транспорте, культуре, 
образовании… ТЕКНОФЕСТ также является одним 
из показателей нашего единства. ТЕКНОФЕСТ — 
это фестиваль науки, разработок и технологий. 
ТЕКНОФЕСТ всегда помнит этот исторический 
день.Я уверен, что они будут помнить.Молодые 
люди Турции и Азербайджана, которые были 
вместе несколько дней, теперь близки друг другу 
как семья, и я уверен, что они будут близки друг 
друга в будущем».Алиев, лауреат Нобелевской 
премии турецкий ученый проф. Др. Отметив, что 
Азиз Санкар также посетил TEKNOFEST в Баку, он 
сказал:

«Я помню свою последнюю встречу с Азизом 
Санджаром. Он сказал мне, что всегда хотел 
поехать в Шушу. Он отправился в Шушу и сказал: 
«Я добился всего, чего хотел в жизнь. Это нас тоже 
порадовало. Азиз Санджар является примером для 
молодежи как ученый, гражданин, тюркист и 
патриот. Молодежь должна брать пример с Азиза 
Санджара». он сказал.
В своем выступлении Алиев также поприветствовал 
лидера BAYKAR Technology Сельчука Байрактара и 
сказал: «Сельчук-бей и семья Байрактар — 
известная семья во всем мире. Вторая карабахская 
война. Сельчук-бей тоже хорош для молодежи. Он 
пример. Я уверен, что наша молодежь будет 
стараться быть похожей на Сельчук-бея». 
использовал фразу.
Отметив, что он и Эрдоган подают пример, Алиев 
сказал:«Мы продвигаем наши страны вперед через 
независимость. Растущая мощь Турции также 
придает нам силу. Мы стали мировым центром 
силы, укрепляя друг друга. Успешное развитие 
Турции, прежде всего, связано с Реджепом Тайипом 
Эрдоганом. Я всегда был сильнее». Я работал в 
интересах своей страны и своего народа.
Братство между нами должно стать примером для 
турецкого и азербайджанского народов. Еще раз 
хочу поблагодарить моего дорогого брата и наших 
дорогих гостей из Турции за то, что они были с 
нами в этот день Курбан-Байрам. Турция и 
Азербайджан отныне будут двигаться только по 
восходящей линии. Да здравствует турецко-
азербайджанское единство и братство. Карабах - это 
Азербайджан.
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